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Столичната община забрани
шествието на организирания вче-
ра контрапротест в защита на
Пламен Орешарски.

Първоначално разрешението
беше за митинг и шествие, за-
почващо в 18 ч, от НДК през бул.
“Витоша” до пл. “Света Неделя” с
крайна точка Министерския
съвет.

Забраниха контрашествие
в подкрепа на Орешарски
Ако „Атака” кажат, че няма да участват в работата на парламента,
това означава предсрочни избори, обяви Сергей Станишев

Крайната точка на контрапро-
теста е и мястото, откъдето всяка
вечер от две седмици започва
протестът, който е срещу кабине-
та, “С цел недопускане на кон-
фликти Столична община е съгла-
сувала митинга пред НДК без
провеждане на шествие. Общи-
ната призовава гражданите да не
се поддават на провокации, бяха

аргументите на общината.
Междувременно вчера рабо-

тата на парламента се провали
поради липса на кворум, докато
стотина протестиращи викаха
отвън.

Ако “Атака” кажат, че няма да
участват в работата на парла-
мента, това означава предсроч-
ни избори, коментира ситуация-

та Сергей Станишев. Той обаче
бе категоричен, че БСП подкре-
пя кабинета. Малко по-късно от
“Атака” обявиха своята позиция.
Имаме действащ парламент и
правителство и въпросът за
предсрочни избори не стои на
дневен ред, обобщи депутатът
Явор Нотев.
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„Титан”
прави Стоичков
собственик
на ЦСКА
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Бригита
Йосифова
с наградата
„Петър
Увалиев”
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Изплащат
заплатите
във ВМЗ
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Зам.-председателят на парламента Мая Манолова излезе да говори вчера с протестиращите пред парламента.
Вместо това обаче те я замеряха с домати и яйца. Манолова още на два пъти се опита да търси диалог с хората

НЯКОЛКО
ДУМИ

Братя
РУЖЕВИ

ПОЗИЦИЯ, КОЯТО ДА БЪДЕ ЧУТА
Тези, които хвърлят домати по

Народното събрание и по него-
вите депутати, не чакат никаква
позиция. Когато за някого ти си
“боклук”, той е отписал разгово-
рите с теб.

Било по убеждение, било за
пари, било поради двупръсточе-
лие, което не може да го изкара
от пещерния примитивизъм на
90-те години.

Тези 900 хиляди обаче, които
гласуваха за БСП, със сигурност
очакват. Позиция не за цената
на тока, а за това как една обса-
дена партия, обиждана, ругана и
анатемосвана, запазва достойн-
ство.

Ясно е, че без “Атака” и без
ГЕРБ парламентът няма ресурс
да работи. След като няма - из-
бори. И ако се отива на избори,
то причината не е в непримири-
мостта на няколкото хиляди по
жълтите павета. Ясно искаме да
чуем от вас, че тези няколко хи-
ляди не са България.

Не знаем как “прогресивни-
те” вързват  следното изречение:
“Ей боклуци, направете ни един
хубав закон!” Като не искат ди-
алог и като са толкова можещи,
да си направят партии, които да
влязат в парламента.

Искат “избори до дупка”?
Готови сме.

Който смята, че БСП се бои
от избори, е сбъркал твърде
много.

Който си мисли, че БСП ще
изчезне, е сбъркал два пъти
повече.

С края на този парламент не
идва краят на България, нито
краят на политиката изобщо.

Точно обратното. Политика-
та започва, когато имаш пози-
ция, когато знаеш какво да
кажеш.

Тогава тези, които викат
“червени боклуци”, ще бъдат
изненадани от резултатите на
вота.

При това доста неприятно.

Чукотка -
свят на
истински хора

Чукотка -
свят на
истински хора

Чукотка -
свят на
истински хора

Чукотка -
свят на
истински хора

Чукотка -
свят на
истински хора
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Снимка Мариета ТОМОВА
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емската гимназия в
София отново е с
най-висок минима-
лен бал за прием
след седми клас -

С

Движение “България
на гражданите”, Демо-
крати за силна България,
Партията на зелените,
Народна партия “Свобо-
да и достойнство” и “Си-
ньо единство” предлагат
четири стъпки за излиза-
не от политическата кри-
за. Те искат на 28 юни
Пламен Орешарски да
декларира пред парла-
мента, че ще подаде ос-
тавка не по-късно от 15
юли 2013 г. и парламен-

Със специална гра-
мота за добра съвме-
стна военно-патрио-
тична дейност бе отли-
чена нашата колежка
Ина Михайлова. Награ-
дата бе връчена от
председателя на Съю-
за на военноинвалиди-
те и военнопострада-
лите инж. Петър Вел-
чев на тържество в
Централния военен
клуб. Организацията с
почти вековна история
отбеляза 23 години от
възстановяването си с
водосвет.

Поздравителни ад-
реси към съюза и него-
вите членове изпрати-
ха президентът, ми-
нистърът на отбраната,
министри от кабинета,
партийни лидери, де-
путати, кметове, пред-
ставители на военно-
патриотични и граж-
дански организации.

Отново награда за ДУМА

т ГЕРБ са оставили областната управа на Добрич с не-
платени сметки. Допълнително ще разберем каква е при-
чината за това, вероятно поне две седмици ще са нуж-
ни, за да разберем какво е действително състоянието на

ГЕРБ ОСТАВИЛ ОБЛАСТНАТА
УПРАВА НА ДОБРИЧ
С НЕПЛАТЕНИ СМЕТКИ

ООООО
Дана РУСЕВА

областната управа в Добрич, заяви новият областен управител
Недко Марчев (БСП). Той потвърди намерението си да работи
с двама заместници. Кои ще бъдат те, зависи от премиера,
който трябва да избере измежду шестте направени предложе-
ния от областния съвет на БСП. Марчев отрече двамата заме-
стници да бъдат разпределени между БСП и ДПС. При избора
им ще се гледа личностната характеристика на кандидатите,
коментира областният управител.

Като най-сериозни проблеми за областта той посочи инфра-
структурата и водоснабдяването. Тези проблеми стоят нереше-
ни от години и на нас ще ни е трудно, но ще търсим варианти
поне да започнем решаването им в определена посока, каза
още областният управител. Приоритети в работата му ще бъдат
земеделието и намаляването на младежката безработица. За
жп връзката между Добрич и София Марчев каза, че се работи
за връщането на влака. Сред първите си задачи той определи
започването на жътвата в Добричка област и безопасното й
протичане. Предвижда среща и с граждански структури за оп-
ределяне на политиката на областната управа. Няма да се
размине и без ревизия на действията на бившия областен уп-
равител Желязко Желязков от ГЕРБ, който сега е депутат.

Немската гимназия отново
с най-висок приемен бал

Н

Втора английска с най-много кандидати
след седми клас, отчетоха
от просветния инспекторат

34,610. В същото време пара-
лелката с най-висок бал от из-
питите по български език и по

математика е в Софийската ма-
тематическа гимназия. Начал-
никът на Регионалния инспек-
торат по образованието в Со-
фия Ваня Кастрева представи
вчера резултатите от първото
класиране след завършен сед-
ми клас в столицата.

Тя уточни, че през тази го-
дина в София няма седмоклас-
ник с максимален бал 36, до-
като през миналата година е
имало един. Сега най-високият
бал в София е 35,964. Най-же-
ланата паралелка от кандидат-
гимназистите е в 164-та Испан-
ска гимназия с интензивно изу-
чаване на испански език и с
втори чужд език английски, а
училището в София, което най-
много пъти е пожелано от сед-

мокласниците, е Втора англий-
ска езикова гимназия. За него-
вите паралелки подадените
желания от седмокласниците
са 11 898.

От професионалните учили-
ща най-търсена е Национална-
та търговско-банкова гимназия
- от 8562 седмокласници, като
в нея най-желаната паралелка
е “Банково дело с английски
език”. Увеличил се е броят на
седмокласниците от страната,

които искат да кандидатстват в
столичните училища. Те са 551,
като 97 от тях не са приети.

В първия етап са класирани
6740 ученици, а некласирани-
те са 579. Началникът на РИО-
София отчете, че при първото
класиране в София сега са
закрити общо 19 паралелки -
10 профилирани и 9 професи-
онални. През миналата година
бяха закрити 24 профилирани
и 5 професионални паралелки.

Изпратил съм извини-
телно писмо до европей-
ския комисар по регио-
нална политика Йоханес
Хан заради недоразуме-
нието, което се получи,
оправда се транспортни-
ят министър Данаил Па-
пазов след заседанието
на кабинета вчера.

Ден по-рано ми-
нистърът несполучливо
се опитал да влезе в те-
лефонна връзка с коми-
саря. Папазов увери, че
ще го потърси отново, а
ако не успее, ще подне-
се личните си извинения
на срещата, която пред-

Светият синод е решил на
12 юни при Синодалната кан-
целария да бъде открита служ-
ба “Връзки с обществеността”.
Това съобщи Александра Ка-
рамихалева, която ще отгова-
ря за организацията на рабо-
тата на новото пиар звено.
След интронизацията на пат-
риарх Неофит през февруари
тази година Александра Кара-
михалева неофициално пое
връзките с обществеността.

Отчитайки колко важна
роля имат в наше време меди-
ите във формирането на обще-
ствените нагласи, архиереите
от Светия Синод на БПЦ и
патриархът са решили църква-
та да насочи усилията си в
посока към по-добър диалог и
взаимодействие със средства-
та за масова информация и с
широката общественост, по-
сочват от Синода.

СВЕТИЯТ
СИНОД СИ
НАПРАВИ
ПИАР ОТДЕЛ

Папазов изпратил извинително
писмо до комисаря Хан
Веселка ВЕНКОВА стои в ЕК на 11 юли.

До извиненията се
стигна, защото медиите
цитираха изказване на
Папазов, в което той
обяснява, че заместникът
му Петър Киров е с пре-
поръка лично от комиса-
ря Хан. Поради моята
неопитност и поради
това, че много журналис-
ти ми задаваха различни
въпроси, не успях да се
ориентирам и не си
завърших изречението,
обясни вчера транспорт-
ният министър.

Папазов представи
одобрените от МС проме-
ни в Националния план
за разпределение на ра-

диочестотния спектър.
Поетапно до 31 август
2015 г. ще се освободи
радиочестотната лента
2500-2690 MHz, използ-
вана в момента от НСО.
За София, Пловдив, Бур-
гас, Варна, Плевен и
Русе освобождаването
на лентата ще стане до
края на 2014 г. След ос-
вобождаването лентата
ще се използва за пре-
доставянето на обществе-
ни електронни съобщи-
телни услуги. Предстои
КРС да организира кон-
курс, с който да се опре-
делят фирмите, които ще
използват тази радиоче-
стотна лента.

Пет десни партии предлагат
4 стъпки срещу кризата

тарните партии незабав-
но да декларират, че се
отказват от мандат за
формиране на нов каби-
нет в рамките на 42-то
Народно събрание. Тре-
тата стъпка според петте
партии е президентът да
насрочи предсрочни из-
бори не по-късно от края
на септември, а през
времето до разпускане-
то си парламентът да
приеме промени в избор-
ния кодекс.

Общественият кон-
сенсус днес е извън пар-
ламента, констатират
подготвилите предложе-
нията. “Ние поемаме ан-
гажимента съвместно с
гражданското общество
да изработим платфор-
ма на единен реформа-
торски блок за демафи-
отизация и модерно
управление на Бълга-
рия”, пише в позицията
им, разпространена до
медиите.

Демонстрации по
залавяне на

наркодилъри показа
Специализираната

група за реализация
към областната

дирекция на
полицията във

Велико Търново по
повод

Международния
ден за борба

с наркотиците -
26 юни. Снимка БГНЕС

звънпарламентарните партии няма да
получават субсидия. Това реши пар-
ламентарната правна комисия вчера.
Тя разгледа на второ четене общия
законопроект за промени в Закона за
политическите партии. Депутатите ре-
шиха да отпадне чл. 26 от закона,
който даваше възможност “държавна
субсидия да се отпуска ежегодно и на
партиите, които не са представени в
Народното събрание, но са получили
не по-малко от едно на сто от всички
действителни гласове на последните
парламентарни избори”.

Партиите, получили над 1% от вота
на последните парламентарни избо-
ри, вече няма да получават и помеще-
ния, които да ползват. С промените в
закона отпада възможността незави-
симите депутати да декларират при-
надлежност към определена парла-
ментарна група и по този начин да
насочват субсидията си точно към нея.

И

Партиите извън
парламента  няма
да получават
субсидия
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‘
Ïðîòåñòèðàùè íà êàôå ïðåä ïàðëàìåíòà ñè
ãîâîðÿò. Åäèíèÿò âúçìóòåíî êàçâà íà äðóãèÿ:
- Êîëêîòî è äà âèêàìå, òèÿ íå íè ÷óâàò...
Ñúáåñåäíèêúò ìó îòãîâîðèë:
- Äà, à Öåöî ïîíå íè ñëóøàøå.

АКТУАЛЕН ВИЦ

О

БСП е готова и за
предсрочни избори

БСП има готовност да отиде и на пред-
срочни парламентарни избори, обяви
лидерът на БСП Сергей Станишев вчера
след спешно заседание на ПГ на Коали-
ция за България, която се проведе след
проваленото заседание на НС. Той уточ-
ни, че ГЕРБ са най-заинтересовани от тях.
Всеки трябва да поеме своята отговор-
ност, заяви Станишев по повод вчераш-
ното отсъствие на националистите от НС.
Поведението им показва, че те не при-

Продължаваме да подкрепяме правителството, категоричен е Сергей Станишев

Юлия КУЛИНСКА

Очевидно има групи, които искат Народното събрание да не функционира,
коментира председателят на парламента Михаил Миков проваленото
пленарно заседание. Той припомни, че НС не работи, когато няма кворум.
Тогава се влиза в процедура, констатира се, че са изчерпани възможнос-
тите на институцията и се предприемат предписаните норми от Конституци-
ята, поясни Миков. Той е категоричен, че отговорността за кворума е на
всички народни представители и на всички парламентарни групи. Миков
призова всяка от групите да изрази точно и ясно по-натъшните си дейст-
вия по отношение на присъствието и отсъствието си от работата на НС. Снимки Мариета ТОМОВА

Ако “Атака” не участва в работата
на НС, ще има нови избори,

заяви Сергей Станишев

мнението му. Ситуацията е динамична и
ако “Атака” каже, че няма да участва в
работата на парламента, означава, че има
условия за предсрочни избори, призна
председателят на ПГКБ.

Станишев подчерта, че БСП про-
дължава да подкрепя правителството на
Пламен Орешарски. Кабинетът трябва да
предложи спешни мерки за работата на
институциите в следващите дни, но при
хипотезата, че има работещ парламент,
коментира лидерът на социалистите. Ста-
нишев смята, че полезна стъпка би била

които са подвластни на финансови и кор-
поративни интереси. Те работят срещу
интересите на повечето български граж-
дани”, продължи Станишев.

На въпрос дали ще се извини на Бой-
ко Борисов, лидерът на БСП каза: “Ако
говорим за извинения, в продължение на
четири години г-н Борисов изговори как-
во ли не за БСП, което е неприемливо.
Има ясна позиция на ГЕРБ, че не призна-
ват парламента, не признават резултати-
те от изборите. Първото условие за споко-
ен, нормален диалог е признаване на ре-
зултатите от изборите. Елементарната
логика е една опозиция да се държи като
конструктивна”.

Президентът в последните седмици
действително не се държеше като държа-
вен глава, представляващ интересите на
всички български граждани, смята Ста-
нишев. Според него Плевнелиев може
да има определени пристрастия към
една или друга политическа сила, да не
харесва един или друг лидер, но по Кон-
ституция е длъжен да работи за стабил-
ността на държавата и институциите.
Председателят на БСП определи като
погрешно в този момент да се провоки-
ра война между институциите, която да
ескалира допълнително напрежението.
Готови сме да дадем шанс на г-н Плев-
нелиев да се държи като президент и да
спазва основния закон на страната, за-
щото досега с отношението си към пра-
вителството и парламента той прекрачи
определени граници на добрия тон,
допълни Станишев.

МИХАИЛ МИКОВ: ОЧЕВИДНО
ИМА ГРУПИ, КОИТО ИСКАТ
НС ДА НЕ РАБОТИ

емат правителството, но трябва да решат
дали искат НС да работи, смята той. “БСП
няма самочувствието да е кукла на конци.
Много граждани не са на улицата, но са
готови да излязат с различни тези от се-
гашните”, категоричен е лидерът на пар-
тията. Станишев призна, че не е търсил
Волен Сидеров и че ще прецени по-късно

нова кръгла маса, на която да седнат
политическите лидери и гражданското об-
щество.

По думите на Станишев това, което се
случи пред НС, не представлява гласа на
гражданите, а определени интереси,
включително и икономически. “Диалог на
улицата не се води по нормален начин.

Тези 200-300 души са идентифицирани.
Виждаме едни и същи кукловоди, които
подклаждат протестите и които са прави-
ли сценарии в годините на прехода и

ПАРЛАМЕНТЪТ ПОД БЛОКАДА, ПЛЕНАРНОТО ЗАСЕДАНИЕ СЕ ПРОВАЛИ
Юлия ИВАНОВА

Около 300 души, които се отзоваха на
призива “Да пием кафе!”, блокираха вче-
ра сградата на Народното събрание. Ини-
циативата бе организирана във вторник
във фейсбук за времето от 8,30 до 9,30 ч.
Протестиращите заприиждаха рано сут-
ринта към задния вход на парламента с
термоси и чаши за кафе и започнаха да
освиркват пристигащите на работа депу-
тати и журналисти. Постепенно групички-
те се изместиха пред официалния вход на
НС и започнаха да хвърлят домати, яйца,
череши, сандвичи и бисквити и да скан-
дират неприлични епитети по влизащите
в сградата. Дошлите на работа парламен-
тарни журналисти също попаднаха в об-
сега на недоволните, които им подвиква-
ха: “Моля, не хранете животните!” и “Жур-
налистите да не ядат от земята!”

Обсадата на НС попречи на нормал-
ната работа на парламентаристите. На
пленарното заседание се очакваше да
бъде направена структурна и персонална
промяна на кабинета “Орешарски”, като
към екипа на премиера трябваше да се
присъедини и посочената за вицепреми-
ер Даниела Бобева. В залата присъства-
ха премиерът Пламен Орешарски, вице-
премиерът и вътрешен министър Цветлин
Йовчев, военният министър Ангел Найде-
нов и други членове на кабинета. Преди
началото на заседанието обаче стана
ясно, че не е събран нужният кворум от
121 депутати, а регистрацията показваше
104. След 30-минутната почивка те с уве-
личиха на 112, но бройката отново беше
недостатъчна за нормална работа на НС

институциите за помощ. Заради молбата
си да се срещне със здравния министър
Бойко Борисов го изгонил. После секре-
тарката на служебния министър Марин
Райков го пратила при Цветан Цветанов
да му уреди среща със здравния министър,
но и тя се провалила. Цветков цитира Бо-
рисов, който бил казал: “Този не искам да
го виждам!” Мая Манолова го утеши и му
обеща днес среща с д-р Таня Андреева.

“Имаме дйстващ парламент и правителство и въпросът за предсрочни избори
не стои на дневен ред. От парламентарната група намираме, че докато не бъдат
осигурени нормални условия за работа, не би следвало да се правят дори и
опити за свикване на заседания”, заяви депутатът от “Атака” Явор Нотев вчера.
По думите му в ненормална ситуация не биха могли да се търсят и да се
постигнат някакви резултати. Сложни са въпросите, които вълнуват хората,
очакванията на хората са големи, но не може решението да стане под обстрела
на домати, тоалетна хартия и при опити да бъдат набити депутати, подчерта той.
От думите на Нотев обаче не стана ясно дали “Атака” днес ще влезе в пленар-
на зала. Той бе лаконичен, че обстановката е динамична и не се знае каква ще
е ситуацията в четвъртък. Може въобще да не ни допуснат да влезем в сграда-
та на НС и няма как да гадая какво ще се случи, уточни парламентаристът.

ЯВОР НОТЕВ: ИМАМЕ ДЕЙСТВАЩ
ПАРЛАМЕНТ И ПРАВИТЕЛСТВО

и заседанието беше провалено. В парла-
мента не дойдоха народните представи-
тели от ГЕРБ, които обявиха преди седми-
ца, че ще участват в работата на парла-
мента само при обсъждането на Избор-
ния кодекс. Без резултат останаха опити-
те на журналистите да разбират причи-
ните за отсъствието на депутатите от “Ата-
ка”, защото националистите не вдигаха
телефоните си.

Зам.-председателят на парламента

Мая Манолова излезе да говори с проте-
стиращите, докато беше обградена от тях,
полицията и журналисти. Тя направи ня-
колко опита да се приближи, но летящите
домати, яйца, включително и един кроа-
сан, принудиха полицията да я изтегли.
Монолова многократно повтори, че кани
протестиращите, които имат ясна пози-
ция, да отидат в 15 ч. на заседанието на
комисията за взаимодействие с гражда-
ните, защото промените в демократична
държава се случват чрез диалог. Тя бе
категорична, че всеки има право да про-
тестира, но това трябва да се случва ци-
вилизовано. Манолова повтори мнението
си, че избори по настоящия кодекс ще
възпроизведат ситуацията и няма да про-
менят нищо. По-късно тя отново излезе от
сградата на НС, за да разговаря с проте-
стиращ, който заплаши да се самозапали.
Това е 50-годишният Богдан Цветков,
пенсиониран полицай, който е с тежък
здравословен проблем. Той разказа за
мъките си, за сложното си заболяване на
гръбначните прешлени, за несполучли-
вата операция, за това, че 10 г. не може
да спи от болки и за обикалянето си по

Очевидно си отиваме, коментира
депутатът от Коалиция за България
Мартин Захариев ситуацията във и
извън парламента. Той заяви, че
това не може така да продължава и
че са необходими нови мерки. По
думите на Захариев успешна стъпка
би била нова кръгла маса на която
да седнат политическите лидери и
гражданското общество.

МАРТИН
ЗАХАРИЕВ:
ОЧЕВИДНО
СИ ОТИВАМЕ

Не се чувствам заложник, заяви
премиерът Пламен Орешарски пред
журналисти. На въпрос как ще работи
парламентът, ако “Атака” не влезе в
пленарна зала, той обясни, че това са
хипотези и въпроси към парламентар-
ното мнозинство. “Страхувам се, че
нестабилността, в която попаднахме,
може да продължи неопределено
дълго и при следващи правителства.
Какво правим тогава?”, попита
Орешарски. Министър-председателят
поясни, че ще внесе отново предло-
женията за промени в кабинета,
които да бъдат гласувани от Народ-
ното събрание. “Още в началото
обещах, че ще има втори вицепреми-
ер. Правителството е сформирано.
Зам.-министрите - колкото толкова”,
допълни Орешарски.

Пламен Орешарски:
Не се чувствам
заложник

Заради липса на кворум
Даниела Бобева не бе избрана за вицепремиер вчера
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Консулската
ни служба
в Москва издаде
200-хилядната виза

Осемгодишната Мария Булава е
получател на 200-хилядната виза,
издадена от консулската ни служба
в Москва от началото на годината,
съобщиха от МВнР. Булава ще пъту-
ва за България с майка си за учас-
тие в културна програма по покана
от община Бяла. Паспортът ще
бъде връчен в българското посол-
ство. Туроператорът, който орга-
низира пътуването, предоставя
ваучер за едноседмична безплатна
почивка. Продължава тенденцията
на ръст в броя на издаваните визи
за руски туристи. До момента се
отчита увеличение от 17% в срав-
нение със същия период на 2012 г.
и 163% в сравнение с 2009 г.

Разкриха продажба
на нелегални цигари
в столична болница

Митнически служители разкри-
ха схема за продажба на нелегални
цигари в столична болница. Устано-
вено е съхранение на нелегални тю-
тюневи изделия в “Пирогов”. Наме-
рени са 170 кутии цигари от някол-
ко марки, всички без бандерол или с
косовски бандерол. Около половина-
та от цигарите са намерени в
тоалетна на едно от отделенията
на болницата. Останалото количе-
ство е открито в мазето към мор-
гата. Съставени са четири акта,
от които един срещу неизвестен
извършител и три срещу санитари
в болницата, които са установени
като собственици на цигарите.
Подобна схема бе разкрита и в
Русе, където нелегални цигари се
продаваха от багажника на авто-
мобил, паркиран между аптеката и
моргата в двора на болница.

Протест срещу
взривовете край
Петолъчката

Протест срещу продължаващи-
те контролирани взривове за уни-
щожаване на боеприпаси край Пе-
толъчката проведоха жителите на
село Лозенец. Те настояват взриво-
вете да се прекратят, да се изне-
сат боеприпасите от района и
ревизия на дейността на фирмата.
Над 300 жители на село Лозенец
мирно протестираха на главния път
София - Бургас. За кратко движе-
нието в двете посоки се преуста-
нови заради преминаването на про-
тестиращите по пешеходната
пътека на кръстовището за село-
то. Контролираните взривове край
Петолъчката започнаха през фе-
вруари, осем месеца след инциден-
та във фирма “Берета трейдинг”
на 5 юни 2012 г.

Двудневен студентски семинар
за китайско изкуство се провежда
във ВТУ “Св. св. Кирил и Методий”.
Презентация на осемте шрифта в
китайската калиграфия представи

проф. Ли Сяокуей, директор в
институт “Конфуций”
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ВЪТРЕШНИЯТ МИНИСТЪР:

Прибързана оставка
на кабинета хвърля
държавата в хаос
Дирекция „Противодействие на организираната
престъпност” в ДАНС поема функциите на ГДБОП

Снимка БГНЕС

Решенията, които са необходими, за да удовлетворят очакванията на хората, включително
на протестиращите, са в програмата на кабинета, категоричен е вътрешният министър

В
момента оставката
на правителството
не стои на дневен
ред и причина за
това е, че решения-

Веселка ВЕНКОВА

та, които са необходими, за да
удовлетворят очакванията на
хората, включително на про-
тестиращите, са в програмата
на кабинета. Прибързана ос-
тавка на правителството ще
доведе до това, че можем да
хвърлим държавата в хаос.
Това заяви министърът на
вътрешните работи Цветлин
Йовчев след заседанието на
Министерския съвет вчера.
Определено има ситуация, в
която трябва да се оценят ри-
сковете и да се действа отго-
ворно в момента от всички ин-
ституции, допълни той.

Йовчев увери, че е създа-
дена нужната организация за
охраната на обявените про- и
антиправителствени протести.
Ще направим всичко възмож-
но да няма нарушения на об-
ществения ред, да няма
сблъсъци, да няма насилие и
да не позволим да пострадат
български граждани. Полици-
ята не е нито на министъра,
нито на партиите, полицията
е на гражданите и ще прави
всичко само в интерес на
гражданите, подчерта ми-
нистърът и благодари на по-
лицаите, които дни наред
работят по 12-16 часа и се
справят професионално със
задълженията си. Вътрешни-
ят министър благодари и на
гражданите, които изолират
групи, опитващи се да проявя-
ват насилие по време на про-
тестите.

Цветлин Йовчев слезе в

залата за пресконференции,
за да обясни решение на МС
за промени в Правилника за
дейността на ДАНС, отразява-
щи последните изменения в
закона за държавната аген-
ция. С промените се урежда
преминаването на ГДБОП към
ДАНС, като в агенцията се
създава специализирана ди-
рекция “Противодействие на
организираната престъпност”,
в която ще бъдат преназначе-
ни служителите на ГДБОП.
Функциите на новата дирек-

ция ще се припокриват с досе-
гашните ангажименти на
ГДБОП. Има създадени работ-
ни групи между МВР и ДАНС,
подготвящи въпросите, които
трябва да бъдат решени в
преходния период, отбеляза
Йовчев.

Преместването на ГДБОП
от МВР към ДАНС няма да
доведе до никаква промяна в
условията на работа. Служи-
телите от ГДБОП ще запазят
сградата, техниката, информа-
ционните масиви и делата,

които водят. Ще бъде проме-
нена единствено подчине-
ността на ръководството на
ГДБОП от МВР към ДАНС,
обясни Цветлин Йовчев.

При избора за председа-
тел на ДАНС ще се спазят
всички процедури по съгласу-
ване, а кандидатите за място-
то да бъдат предложени за
публично обсъждане.

Върви се към търсене на
подходяща кандидатура сред
професионалните среди, уве-
ри вътрешният министър.

В
вама от досегашните членове на бор-
да на директорите на общинското
дружество “Софийски имоти” Полина
Витанова и Добромир Бориславов от-
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‡ÎÌËˇ Ë ‰ÛıÓ‚ÌËˇ ÊË‚ÓÚ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ; ÍÓËÚÓ Ò‡ ‰ÓÔËÌÂÒÎË
Ò˙˘ÂÒÚ‚ÂÌÓ Á‡ ÔÓÔÛÎˇËÁË‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Ë Á‡ ‡Á¯Ëˇ‚‡ÌÂ
Ì‡ ‚ÎËˇÌËÂÚÓ Ì‡ ¡—œ Ë ÎÂ‚Ëˆ‡Ú‡ ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ; ÍÓËÚÓ Ò‡ ÔÓÒ‚Â-
ÚËÎË Ò‚ÓËÚÂ Ú‚Ó˜ÂÒÍË ËÁˇ‚Ë Ì‡ ÁÌ‡˜ËÏË Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌË ÔÓ·ÎÂÏË;
ÍÓËÚÓ Ò ËÁˇ‚ËÚÂ ÒË Á‡˘ËÚ‡‚‡Ú Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ ‰ÓÒÚÓÈÌÒÚ‚Ó Ë ÒË-

НАГРАДА НА НС НА БСП ЗА ПОЛИТИЧЕСКА
ЖУРНАЛИСТИКА И ПУБЛИЦИСТИКА
„ГЕОРГИ КИРКОВ - МАЙСТОРА”

Д

ПРЕДЛАГАТ СТАРИ
ИМЕНА В НОВИЯ
БОРД НА
„СОФИЙСКИ ИМОТИ”

ново са предложени и ще бъдат гласувани
днес от СОС, предупреди бившият общински
съветник от БСП и настоящ депутат Георги
Кадиев. Той припомни, че в началото на го-
дината е представил информация, от която
ставаше ясно, че директорът на дружеството
Деян Цветков е пазарувал вещи за лични
нужди с пари на “Софийски имоти”, като ти-
гани, надуваеми дюшеци, парфюми, дрехи. В
резултат на това кметът Йорданка Фандъко-
ва поиска оставката на целия съвет на ди-
ректорите, но мнозинството от ГЕРБ освобо-
ди само директора. Оказва се, че останалите
двама членове отново присъстват в новия
съвет на директорите.

Самата Фандъкова признава преди ня-
колко месеца в отговор на питане на Кади-
ев, че  Витанова и Бориславов са получили
от “Социален фонд” на дружеството по 1624
лв. неправомерно допълнително възнаграж-
дение и това е едно от основанията да поис-
ка техните оставки.

Кадиев припомня още, че Витанова
беше и председател на РИК в 23 МИР -
София, на последните избори от квотата на
ГЕРБ, и като такава е отчетлива политиче-
ска фигура. Според депутата изборът на Ви-
танова и Бориславов е недопустим. Това би
бил един рецидив на повтарящи се грешки
и ясен знак, че ГЕРБ в Столичната община
не цели да решава проблеми, а да действа
привидно и само след медиен натиск, кате-
горичен е Георги Кадиев.

Î‡Ú‡ Ì‡ ÎÂ‚ËÚÂ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË Ë ÒÓˆË‡ÎÌË  Ë‰ÂË. ÕÓÏËÌË‡ÌËÚÂ ˘Â ·˙‰‡Ú ÓˆÂÌˇ‚‡ÌË ÔÓ ÚÂıÌËˇ
‚ËÒÓÍ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎËÁ˙Ï, ÍÓÏÔÂÚÂÌÚÌÓÒÚ Ë Á‡‰˙Î·Ó˜ÂÌÓÒÚ, ÔÓ Á‡˘ËÚ‡‚‡ÌËÚÂ ˇÒÌË „‡Ê‰‡Ì-
ÒÍË Ë Ì‡‚ÒÚ‚ÂÌË ÔÓÁËˆËË, ÔÓ Á‡‚Ó˛‚‡ÌÓÚÓ Ú‡ÈÌÓ Ë ‡‚ÚÓËÚÂÚÌÓ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ ‚ ÔÛ·ÎË˜-
ÌÓÚÓ ÔÓÒÚ‡ÌÒÚ‚Ó.

œ‡‚Ó ‰‡ ·˙‰‡Ú ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÍÓÌÍÛÒ‡ ËÏ‡Ú ·˙Î„‡ÒÍË ÊÛÌ‡ÎËÒÚË, ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË, ÔËÒ‡ÚÂÎË, Û˜ÂÌË Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˆË, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ „Ó‰ËÌË ËÏ‡Ú Â‰Ó‚ÌË
ËÁˇ‚Ë ‚ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÔÂ˜‡ÚÌË Ë ÂÎÂÍÚÓÌÌË ÏÂ‰ËË Ë ‡Á‡·ÓÚ‚‡Ú ÁÌ‡˜ËÏË Á‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ,
¡—œ Ë ÎÂ‚Ëˆ‡Ú‡ ÔÓ·ÎÂÏË.

œ‡‚Ó ‰‡ ÌÓÏËÌË‡Ú Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË Á‡ ÌÓÒËÚÂÎË Ì‡ Ì‡„‡‰‡Ú‡ ËÏ‡Ú ÍÓÏËÒËËÚÂ Ë Ò˙‚ÂÚËÚÂ
Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ, Ó·˘ËÌÒÍËÚÂ Ë Ó·Î‡ÒÚÌËÚÂ Ò˙‚ÂÚË Ì‡ ¡—œ, ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚‡ Ë Ú‚Ó˜ÂÒÍË ÍÓÎÂÍÚË‚Ë
Ì‡ ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Á‡ Ï‡ÒÓ‚‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ, ËÁˇ‚ÂÌË ÊÛÌ‡ÎËÒÚË Ë ÔÛ·ÎËˆËÒÚË.

«‡ ‚ÒÂÍË ÌÓÏËÌË‡Ì Á‡ Ì‡„‡‰‡Ú‡ Úˇ·‚‡ ‰Ó 15 ˛ÎË 2013 „. ‚ Õ— Ì‡ ¡—œ ‰‡ ·˙‰Â
ËÁÔ‡ÚÂÌÓ ÏÓÚË‚Ë‡ÌÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ, ÔË‰ÛÊÂÌÓ Ò ·ËÓ„‡ÙË˜Ì‡ Ë Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡ ÒÔ‡‚Í‡  Á‡
ÌÂ„Ó. ¬ÒË˜ÍË ÌÓÏËÌ‡ˆËË ˘Â ·˙‰‡Ú ‡Á„ÎÂ‰‡ÌË ÓÚ ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ Ò˙Á‰‡‰ÂÌ‡ Á‡ ˆÂÎÚ‡ ÍÓÏËÒËˇ Ì‡
Õ— Ì‡ ¡—œ, ÍÓˇÚÓ ˘Â ‚ÌÂÒÂ Ò‚ÓÂÚÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÌÂ Ì‡ ÌÓÒËÚÂÎˇ Ì‡ Ì‡„‡‰‡Ú‡
‚ »¡ Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ. ÕÓÒËÚÂÎˇÚ Ì‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ Ì‡„‡‰‡ Á‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡ Ë
ÔÛ·ÎËˆËÒÚËÍ‡ ì√ÂÓ„Ë  ËÍÓ‚ - Ã‡ÈÒÚÓ‡î ˘Â ·˙‰Â Ó·ˇ‚ÂÌ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ Ò˙·Ó
Ì‡ ÎÂ‚Ëˆ‡Ú‡ ì¡ÛÁÎÛ‰Ê‡`2013î Ì‡ 27 ˛ÎË 2013 „.

«‡ ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ë ÒÔ‡‚ÍË Á‡ ÍÓÌÍÛÒ‡ ÒÂ Ó·˙˘‡ÈÚÂ Í˙Ï ÓÚ‰ÂÎ ìÃ‡ÒÓ‚ÓÔÓÎË-
ÚË˜ÂÒÍ‡ Ë ÔÓÔ‡„‡Ì‰Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚî Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ, —ÓÙËˇ 1000, ÛÎ.îœÓÁËÚ‡ÌÓî 20, ÚÂÎ. 02/
8107 330, 02/8107 219, Â-mail pmvo_bsp@abv.bg.

ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ Ò ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÌÓÏËÌ‡ˆËˇ ÒÂ ‚Ì‡ÒˇÚ ‚ ÓÚ‰ÂÎ ìƒÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚Óî Ì‡ Õ—
Ì‡ ¡—œ ‰Ó 15 ˛ÎË 2013 „. ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ.
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Свършват парите
за онколекарства
До края на годината трябват
53,5 млн. лв., а има 28 млн. лв.

С
Аида ПАНИКЯН

редствата за медика-
менти за рак няма да
стигнат до края на
годината, научи
ДУМА. До средата на

годината са похарчени 79 от
107 млн. лв. за болнично лече-
ние с тези медикаменти. В мо-
мента касата разполагала с
около 28 млн. лв., а били необ-
ходими поне 53,5 млн. лв. до
края на годината, твърдят за-
познати.

ДУМА припомня, че от 2012
г. онколекарствата бяха
прехвърлени от МЗ към НЗОК,

което разшири достъпа на па-
циенти до лечение и с най-ново
поколение медикаменти. Само
преди месец шефът на касата
Пламен Цеков съобщи пред
парламента, че натоварването
дошло през второто полугодие
и най-вече през четвъртото
тримесечие, когато се плаща-
ли по 12 млн. лв. месечно, а за
цялата м.г. НЗОК плати 126
млн. лв. за лекарства за рак. За
т.г. бяха заложени 90 млн. лв.
По думите на Цеков договаря-
нето на отстъпки до средата на
май показваше, че 1/3 от цени-
те на онколекарства намаляват,
1/3 се запазват, а 1/3 се уве-

личават.  За 70 от 352 лекарст-
ва за рак бяха договорени
отстъпки, но незначителни
бяха намаленията за някол-
ко от 10-те най-скъпи медика-
мента.

В известна степен лекарст-
вата поскъпнаха, защото при
договарянето на отстъпки с
фирмите вече е отпаднало изи-
скването цените им да не са
по-високи предната година.
Наблюдава се и тенденция
евтини медикаменти да се за-
менят с пъти по-скъпи. Такова
лекарство е флуороурацил,
чиято ампула е струвала 2,50
лв., което е било заменено с
препарат за 600 лева. Още
тогава Цеков призна, че лип-
сва механизъм да бъде контро-
лиран ръстът на цените. Към

края на май Надзорният съвет
на НЗОК реши да бъде актуа-
лизиран бюджетът със 17 млн.
лв. за онколексарства. Въпре-
ки това ограниченият бюджет,
от една страна, и растящият
брой пациенти и увеличаващи-
ят се брой иновативни и скъпи
медикаменти са предпоставка
за недостиг на лекарства, кое-
то очевидно вече се случва.

Вчера Цеков призна, че
“бюджетът на касата е поста-
вен под огромен натиск”, но
увери, че “бюджетът е стаби-
лен”. Той съобщи, че към на-
стоящия момент се очертава
около 30 млн. лв. преразход за
онколекарствата.

Цеков заяви, че освен това
Надзорният съвет за пореден
път е одобрил извънреден

транш за болниците от 25,2
млн. лв., с които ще бъде пла-
тено за отчетените от тях над-
лимитни дейности. Така ще
бъде платено за цялата из-
вършена от болниците дейност
за май.

Според запознати недо-
стигът на средства за болнич-
на дейност е около 100 млн.
лв. Както по-рано писа ДУМА,
неразплатените средства само
на болниците в област Бургас
са шестцифрена сума.

Към момента всички плаща-
нията се осигуряват  от съот-
ветните параграфи по бюдже-
та на НЗОК и не се е налагало
да се ползва резервът за не-
предвидени и неотложни раз-
ходи в размер на 269 млн. лв.,
уточняват от НЗОК.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Пловдивският окръжен съд осъди
вчера за укриване на данъци Кирил
Рашков, известен като Цар Киро, и
Костадинка Рашкова. Това е третата
осъдителна присъда за Рашков и съдът
му наложи едно общо наказание от две
години и половина затвор. На неговата
съпруга е наложено административно
наказание глоба от 3000 лева, защото
е неосъждана.

Двамата бяха признати за виновни в
това, че от 15 април 2003 г. до 15 април
2011 г. са укрили данъци за 267 320 лв.

а първи път в община Доб-
ричка ще бъдат отличени
най-доброто кметство в об-
щината и най-доброто насе-

В Добричко ще отличават
кметове-отличници

З

офийската градска прокуратура внесе в съда обвини-
телен акт срещу бившия депутат от ГЕРБ Димитър
Аврамов и Методи Петков, общински съветник от
Плевен. Аврамов бе задържан на 18 юли 2012 г. по
обвинение, че поискал 100 000 лв. и част от бизнеса
на земеделец от Монтанско, за да му окаже съдейст-
вие пред местните служби. По делото има събрани
данни, че бившият депутат еднократно вече е получил
50 000 лв., а след това е поискал и още 50 000 лв.
Аврамов бе в ареста, след което съдът го пусна под
гаранция от 15 000 лв. Ексдепутатът беше сочен за
дясната ръка на Искра Фидосова.

Дана РУСЕВА

лено място с кметски наместник.
Наградите ще бъдат раздадени
на празничен концерт в петък в
залата на Драматичния театър
“Йордан Йовков” в Добрич. Оста-
налите отличия ще са за най-до-
брото училище, читалище и це-
лодневна детска градина, най-
добрата земеделска кооперация
и земеделски производител-арен-
датор. Наградените ще получат
плакет на община Добричка. Ще

бъдат наградени и постигналите
най-добри резултати при тради-
ционното пролетно почистване на
населените места. Присъстващи-
те и гостите ще бъдат поздравени
от фолклорен ансамбъл “Добруд-
жа” и класическото трио “Уникал-
ните гласове”.

В събота ще се проведе 45-
ото издание на традиционния
фолклорен събор “Песни и танци
от слънчева добруджа” край село
Дебрене, където цял ден на пет
естради ще се изявявят състави
на читалищата в селата. Специ-
ално жури ще определи участни-
ците за националния фолклорен
събор в Копривщица.

С

Прокуратурата даде на съд
бивш депутат на ГЕРБ

Локомотив на пътни-
чески влак, пътуващ по
жп линията Мездра-Мон-
тана, се запали вчера.
Сигналът е получен в
пожарната в Монтана в
7,57 ч. При спиране на
жп спирка Охрид, общи-
на Бойчиновци, машини-
стите забелязали, че от

Запали се локомотивът
на влака Мездра-Монтана

локомотива излиза дим.
Той бил разкачен от два-
та пътнически вагона, в
които са пътували около
30 души. При произше-
ствието няма пострада-
ли пътници.

Изпратени са 5 про-
тивопожарни автомоби-
ла с екипи на 2 дежурни

смени. При гасенето на
пожара са използвани
над 20 тона вода. Нане-
сени са значителни ма-
териални щети на локо-
мотива.

Предполага се, че
причината за пожара е
техническа неизправ-
ност.

Софийският градски съд прекрати на-
казателното производство, образувано
по европейска заповед за арест от съда
в Букурещ за екстрадиция на Евелин Ба-
нев-Брендо. Румънските власти водят
разследване срещу него за трафик на
наркотици. Според съда липсата на Ба-
нев в България е пречка. Той бе преда-
ден на италианските власти в изпълне-
ние на европейска заповед за арест и се
намира в ареста в Милано.

Съдебният състав обясни, че е даде-
на възможност на румънската страна в
разумен срок да отговори на въпроси,
свързани с разноските по делото и зато-

СЪДЪТ ОТКАЗА ДА ЕКСТРАДИРА
БРЕНДО В РУМЪНИЯ

ва как ще бъде транспортиран Банев.
Такъв отговор обаче не е получен и това
е другата пречка. Съдът ще съобщи на
румънските власти, че могат да сезират
българските органи, но това трябва да е
след връщането на Евелин Банев в Бълга-
рия. Решението на съда не подлежи на
обжалване.

ДУМА припомня, че в края на май
прокуратурата в Милано поиска 20 годи-
ни затвор за Брендо. Българинът е из-
правен пред съда там по обвинения за
наркотрафик и е сочен като кокаинов
крал. Очаква се присъдата да бъде про-
изнесена през юли.

Цар Киро и съпругата му
са осъдени за укриване на данъци

Преди присъдата двамата са решили да
си платят данъците, които заедно с ли-
хвите възлизат на 480 781 лв.

Делото бе разгледано в рамките на
процедурата на съкратеното съдебно
следствие без разпит на свидетели и
вещи лица. Причината е, че подсъди-
мите са признали изцяло вината си по
повдигнатото им обвинение, поради
което се налага по-ниско наказание.

Присъдата може да се обжалва в
15-дневен срок пред Апелативния съд
в Пловдив.

3-МЕСЕЧНО БЕБЕ ПОЧИНА
ПРИ ИМУНИЗАЦИЯ

3-месечно момченце издъхна към 11 ч. вчера
сутрин в реанимацията на болницата в Благоев-
град. Майката го завела при личния лекар д-р
Коричкова в ж.к. “Струмско” за имунизация. При
убождането с иглата обаче то се занесло, посиня-
ло, лекарката опитала вдишване “уста в уста”,
сърдечен масаж, но детето не изплаквало. С ли-
нейка момченцето е транспортирано до реанима-
цията на болницата, но е починало. Пред местен
сайт лекарката обяснила, че на 22 май пеленачето
е претърпяло друга имунизация, но тогава нямало
проблем. Започна разследване на инцидента с бе-
бето. То е имало вродено сърдечно заболяване.
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терството на земеделието
и горите (МЗХ) вчера. По-
водът - че не знаят дали са
осигурени субсидиите им
за 2013-2014 г.

Те се оплакаха, че към
момента е прекъснат вся-
какъв диалог и работата
в отрасъл “Земеделие”.
“Най-важното нещо е, че
един месец, месец и по-
ловина вече в това мини-
стерство и в страната
инстанциите не работят.
Защо казвам, че не ра-
ботят? Ние не знаем в
момента дали са осигуре-
ни средствата, които под-
лежи да постъпят през
2013-2014 г. в българския
земеделски бранш като
цяло, още повече към
животновъдите - нацио-
нални и европейски до-
плащания. Никой не из-
лиза да каже дали тези
средства са осигурени”.
Това каза Бойко Сина-
пов, председател на На-
ционалната асоциация
на животновъдите. Той
подчерта, че миналата
година по това време са
се знаели парите, които
са осигурени.

Ние, българските жи-
вотновъди, не може по
този начин да продължа-
ваме в стрес да работим.
Ние не може ден за ден
да решаваме нещата.
Трябва да имаме пер-
спектива, да знаем как и

Десетина животновъди
протестираха пред МЗХ
Били в стрес, защото не знаели дали са осигурени субсидиите им за 2013-2014 г.

по какъв начин да си под-
реждаме бизнеса, обяс-
ни той. Другото, което ги
притеснява, е, че за но-
вия програмен период те
не знаят какво се прего-
варя и дали се прегова-
ря. И дали ще се случи
същото, което се е слу-
чило за стария програ-
мен период за 2013 г.
Този период те казват, че
са го изкарали трудно на
гърба си.

Те се оплакаха, че им
е било обещано, че пре-
говорите ще се водят
прозрачно. На нас ни
омръзна да получаваме
по 40 лева за една овца,
а съседните на нас стра-
ни да получават 40 или
80 евро.

Протестиращите обя-
виха, че миналата годи-
на по това време бивши-
ят министър на земедели-
ето Мирослав Найденов
е излязъл пред тях и е
обявил, че всичко е дого-
ворено и че ще има пари
за животновъдите. “Ние,
българските животновъ-
ди, не може по този на-
чин да продължаваме да
работим в стрес. Ние не
искаме да създаваме ек-
сцесии, а искаме гаран-
ции”, каза Бойко Сина-
пов.

Синапов коментира,
че негови колеги бран-
шовици агитират хората
да не излизат на протест.
Протестиращите, които
излязоха с прасетата и
овцете си да подкрепят
Бойко Борисов, докато

вървяха протестите в на-
чалото на годината, по-
сочиха, че те не са пар-
тийно представени и от
една седмица обявяват,
че ще имат протест, но
никой не им обръща вни-
мание. Синапов каза, че
са дошли на жълтите па-
вета с прасетата не да
подкрепят ГЕРБ, а за да
защитят интересите си и
защото по времето на
Борисов успели да усво-
ят максимално заложени-
те 140 млн. лева, които
са били осигурени.

Докато вървеше про-
тестът, животновъдите
обясниха, че очакват към

тях да се присъединят
още хора, но това така и
не се случи. По-рано вче-
ра Боряна Дочева от Асо-
циацията на млекопроиз-
водителите каза, че мно-
го животновъди няма да
се включат в протеста
пред МЗХ заради про-
верката на мисията на
Европейския съюз, която
върви в момента в Бълга-
рия и трябва да
продължи до 1 юли. До-
чева заяви пред “Фокус”,
че се надява животновъ-
дите да не бъдат разбра-
ни погрешно и че в бран-
ша няма разделение.

По-късно вчера стана
известно, че премиерът
Пламен Орешарски е
поканил на среща проте-
стиращите животновъди.

МЗХ: С 4 МЛН. ЛВ. ПОВЕЧЕ ЩЕ
ПОЛУЧАТ ФЕРМЕРИТЕ ПРЕЗ 2013 Г.
Укрепване на сътрудничеството с браншовите организации в областта на
земеделието е сред приоритетите на Министерството на земеделието и
храните (МЗХ), се посочва в позиция на ведомството по повод протеста на
животновъдите, съобщиха от пресцентъра на МЗХ. Точно поради тази
причина министър Димитър Греков организира среща с браншовите органи-
зации в земеделието още в първите дни след встъпването си в длъжност.
На 7-и юни представителите на браншовите организации се съгласиха с
предложението на министър Греков до края на месеца да подадат доку-
менти за легитимност, в които да заявят своите представители, членска
маса, териториални структури и сфери на действие.
Преди уговореният на срещата срок да изтече, една от животновъдните
браншови организации насрочи протест пред МЗХ, в противоречие с
договорката от срещата във ведомството.
МЗХ е категорично, че за настоящата година средствата за национални
доплащания са съгласувани с ЕК. В кампания 2013 г. ще бъде запазено
подпомагането на глава животно, като осигурените национални доплаща-
ния са в размер на 144 млн. лева. Това са с 4 млн. лева повече от
предходния период. Както е планирано, първият транж ще бъде изплатен
през месец октомври.

Започна изплащането на забавените работни заплати
във ВМЗ-Сопот. До края на работния ден вчера бе изпла-
тен авансът за май, а от 1 до 3 юли  ще бъдат изплатени
поетапно всички дължими суми на оръжейниците.

Това стана ясно след среща между КНСБ и ме-
ниджърския екип на ВМЗ-Сопот, на която е обсъден и
подписан график за изплащане на дължимите трудови
възнаграждения на оръжейниците, съобщиха от КНСБ.

От 1 до 3 юли ще се изплатят поетапно остатъкът от
работната заплата за февруари, заплатата за април,
авансът за юни, който по колективния трудов договор
(КТД) трябваше да бъде изплатен до 15 юни 2013 г., както
и заплатата за май, която по КТД трябва да се изплати до
28 юни. Оръжейниците очакват дружеството да започне
нормална производствена дейност от началото на юли.

По време на срещата на европейските преговарящи в Люк-
сембург бе постигнато споразумение за намаляване на субсиди-
ите за големите ферми и за насърчаване на младите фермери
като част от мащабната промяна на Общата селскостопанска
политика (ОСП) на ЕС, съобщава Money.bg, като се позовава на
Портал Европа.

По сегашните правила 80% от плащанията по ОСП отиват
при 20% от фермите. Според новото предложение страните член-
ки трябва да осигурят
до 2019 г. всеки фер-
мер да получава поне
60% от средната на-
ционална субсидия за
хектар.

Преговарящите са
се съгласили и за уве-
личаване на субсиди-
ите за младите ферме-
ри и задължаване на
страните да отделят
30% от субсидиите за
екологични форми на
земеделие.

ния” ЕАД, предаде репортер на БГНЕС.
Неговото място заема Сава Савов. Промени

са извършени и в АЕЦ “Козлодуй”. От Съвета на
директорите са освободени Валентин Николов,
Теодор Шопов и Валентин Груев. Техните места
се заемат от Иван Генов, Александър Николов

Тази година около 68% от
българите планират да отидат
на почивка през лятото, като
за целта ще изхарчат средно
1100 лв., показва проучване на
Visa. Делът на летовниците ще
бъде с 19% по-нисък от 2012
г., когато 87% от анкетираните
са заявили намерение да из-
лязат във ваканция.

Тези, които ще почиват,
очакват да похарчат с около
25% повече от миналата годи-
на, когато хората са предвиж-
дали да отделят средно 882 лв.
за почивката си.

Проучването е проведено
сред жителите на десетте най-
големи града в България.

Най-много средства плани-
рат да отделят гражданите на
Варна и София - съответно
1200 лв. и 1180 лв. На дъното
на класацията са жителите на
Шумен, чийто предварителен
бюджет е в рамките на 550 лв.

Според проучването над
половината от планиращите
ваканция ще организират по-
чивката си по сходен с мина-
лата година начин, като раз-
пускат същия брой дни (54%).
Най-голяма част от летовници-

АЕЦ „Козлодуй” с ново ръководство

Отделяме по 1100 лева за лятна почивка
те ще почиват между 4 и 7 дни
(38%) и между седмица и 10
дни (27%). Само 12 на сто пла-
нират летният им отпуск да
продължи повече от две сед-
мици. Два пъти повече хора от
миналата година ще заложат
на ваканция от 2 до 4 дни -
10% от планиращите почивка
спрямо 5,3% през 2012 г.

Най-голям дял от анкетира-
ните планират да прекарат лят-
ната си ваканция на море -

85% от тези, които ще изберат
родни градове и курорти, и 84%
от онези, които ще почиват в
чужбина. За да покрият разхо-
дите за лятната си почивка, по-
голямата част от хората (39%)
спестяват дълго време. Други
10% заплащат част или всички
разходи с банков кредит или
от кредитната си карта. Около
една пета успяват да подсигу-
рят ваканцията си чрез запла-
тата, която получават.

и Георги Христозов. Изпълнителният директор
на “Мини Марица-изток” ЕАД и член на Съвета
на директорите на въгледобивното дружество
Теодор Дребов и Димо Димов също са освобо-
дени. Новоизбраните членове в състава на СД
на “Мини Марица-изток” ЕАД са Станимир Каз-
лачев и Щерьо Щерев. Промяна в Съвета на
директорите има и в “ТЕЦ Марица-изток 2” ЕАД,
след като бе освободен Георги Христозов. Но-
воназначен в състава на СД е Михаил Митков.

ЕС намалява субсидиите
за големите ферми

Снимка Мариета ТОМОВА

О
коло десетина
животновъди се
събраха на про-
тест пред сгра-
дата на Минис-

СССССС
ъветът на директорите на “Българския
енергиен холдинг” ЕАД освободи Бори-
слав Борисов от Съвета на директорите
на “Националната електрическа компа-

Изплащат заплатите
във ВМЗ
Изплащат заплатите
във ВМЗ
Изплащат заплатите
във ВМЗ
Изплащат заплатите
във ВМЗ
Изплащат заплатите
във ВМЗ
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ъм средата на юни търгови-
ята с пшеница и царевица
продължава да бъде вяла.
Ечемикът и рапицата са из-

Реколта 2013 с 330 лв.
за кг стартова цена

на слънчоглед за Турция.
И производители, и търговци очак-

ват стартирането на изкупуването от но-
вата реколта на зърнени култури и ра-
пица и с това съответно раздвижване
на пазара.

Вече са налице стартови цени за ре-
колта 2013 г. и те са, както следва:
пшеница - 320-330 лв./т; ечемик - 310-
330 лв./т, а цената “Франко порт Бур-
гас” - 350 лв./т; рапица - 760-770 лв./т
без ДДС.

черпани и се очаква новата реколта.
Единствено по-активна е търговията със
слънчоглед, който се изкупува за екс-
порт от областите Видин, Враца и Мон-
тана за Гърция. На порт Варна се това-
ри кораб с вместимост от 20 хил.тона
със слънчоглед. В областите Бургас,
Сливен и Ямбол продължава износът

ККККК

ПШЕНИЦА
Предлагане: Ресурсът от пшеница,

с който страната разполага от рекол-
та 2012 г., е в размер на 4 784 453
тона, в т.ч.: производство  - 4 404 947
тона, по предварителни данни на МЗХ;
преходен остатък от реколта 2011 г.
- 350 000 тона и влезнали 29 506 тона.

Потреблението на пшеница за пе-
риода след 1.07.2012 г. възлиза на 4
406 337 тона, от тях: за производст-
во на брашно, храна за животни и
посевен материал - 1 792 583 тона;
напусналите количества в периода
са в размер на 2 613 754 тона (от
които - 1 892 609 тона за страни от
ЕС). Напусналите количества за 2012/
2013 реколтна година превишават на-
пусналите количества от предходни-
те две реколтни години: 2010/2011 -
2 048 434 тона, и 2011/2012 -
2 385 581 тона.

Наличното количество пшеница
към 17.06.2013 г. възлиза на 378 116
тона. Необходимото количество пше-
ница за потребление до следващата
реколта е в размер на 125 хил. тона.

 От общо складираната пшеница
към настоящия момент 114 995 тона
са запасите в мелничните предприя-
тия, при 212 091 т.  за края на май
2012 г. Това е една добра осигуреност
със суровина до нова реколта.

Прогнозният преходен остатък от
реколта 2012 г, към 30 юни 2013 г. се
оценява на 253 хил. тона, при прехо-
ден остатък за предходната година
350 хил. тона.

ЕЧЕМИК
Предлагане: Количеството, с кое-

то страната разполага, е в размер на
707 923 тона. Производството на ече-
мик по предварителни данни МЗХ от
реколта 2012 г. е 661 932 тона; пре-
ходен остатък от стара реколта - 45
000 тона, и влезнали - 991 тона.

Потребление: Потреблението на
ечемик за периода 1.07.2012 -
17.06.2013 г. е в размер на 634 467
тона, в т.ч. - 328 374 тона за прера-
ботка, храна за животни и посевен
материал; напуснали количества - 306
093 тона, от тях за страни от ЕС - 96
453 тона.

В началото на юни 2013 година
наличният ечемик възлиза в размер
на 70 244 тона.

Прогнозният преходен остатък в
края на юни 2013 г. се оценява в
размер на 9 500 тона, при преходен
за 2012 година - 45 000 тона.

ЦАРЕВИЦА
Предлагане: По предварителни дан-

ни на МЗХ реколтата за 2012 г. от
царевица възлиза в размер на 1 717
785 тона. Преходен остатък от рекол-
та 2011 г. - 85 000 тона. Влезналите

Цените на пшеницата
с високи хлебопекарни
качества за различните
области са в ценовия ко-
ридор от 400 до 440 лв./
т. Търговските сделки се
сключват на нива от 400-
420 лв./т. Средната изкуп-
на цена за страната и
тази седмица отчита
спад от 2 лв./т и достига
до 425 лв./т без ДДС.
Причината за намалени-
ето на цената е отчете-
ният спад в цената в об-
ласт Хасково - с 6%, и
сделки реално са сключ-
вани през седмицата в
ценовите граници на 400-
402 лв./т. Най-висока ос-
тава цената в област До-
брич - до 470 лв./тон.

За същия период на
миналата година цените
на пшеницата с високи
хлебопекарни качества
са били в границите на
350-400 лв./т, като сред-
ната  цена за страната е
била 362 лв./т без ДДС.

Пшеницата с ниски
хлебопекарни качества
запазва нивата си от 380-
420 лв./т без ДДС. Търго-
вия с пшеница с ниски
хлебопекарни качества
се отчита само в Северен
централен и Южен цент-
рален район на страната.
Средната цена за страна-
та е 412 лв./т без ДДС и
това представлява спад 2
лв./т спрямо предходната
седмица.

През миналогодишна-
та реколта цените на

БАЛАНС
НА ОСНОВНИ

ЗЕМЕДЕЛСКИ КУЛТУРИ
количества в периода 1.09.2012 -
17.06.2013 г. са в размер на 29 013
тона. Общият ресурс, с който страна-
та разполага, възлиза на 1 831 798
тона.

Потребление: Царевицата за пре-
работка и производство на фураж в
периода след 1.09.2012 г. възлиза на
631 762 тона. Напусналите количест-
ва са в размер - 614 426 тона, от
които за ЕС - 433 426 тона. Общото
потребление е 1 246 288 тона.

Наличност: Към 17.06.2013 г. царе-
вицата е 585 610 тона.

За същия период на 2012 г. царе-
вицата е възлизала на 487 352 тона,
като сега количеството е повече с 98
258 тона. Необходимите количества
царевица до следващата реколта
възлизат на 267 587 тона.

Прогнозният преходен остатък от
царевица към 31.08.2013 г. се оценя-
ва на 318 хил. тона при преходен
остатък за 2012 г. - 85 000 тона.

СЛЪНЧОГЛЕД
Предлагане: По предварителни дан-

ни на МЗХ за реколтната 2012 г. са
произведени 1 387 780 тона. Прехо-
ден остатък от реколта 2011 г. - 80
000 тона, и влезнали количества -
9969 тона. Общият ресурс слънчоглед
е в размер на 1 477 749 тона.

Потребление: Общото потребление
на слънчоглед през периода 1.09.2012
г. до началото на юни 2013 г. е 1 141
461 тона, от тях за преработка - 377
510 тона, и напуснали количества -
763 951 тона (в т.ч. за страни от ЕС
- 646 381 тона).

Наличност: Към 17.06.2013 г. на-
личността е в размер на 336 288 тона.

В складовете на маслодобивните
предприятия се съхраняват 44 678
тона (13,28% от наличния в страната).
Необходимостта от слънчоглед до
следващата реколта възлиза на 163
837 тона.

Прогнозен преходен остатък от
слънчоглед в края на август 2013 г. се
оценява в размер на 172 451 тона,
при 80 000 тона преходен остатък
през 2012 година.

РАПИЦА
Предлагане: По предварителни дан-

ни на МЗХ реколта от рапица за 2012
г. е в размер на 271 041 тона. Преход-
ният остатък от реколта 2011 г. е 25
000 тона. В периода 1.07.2012 -
17.06.2013 г. са влезнали 3000 тона.
Ресурсът, с който страната разпола-
га, е 299 041 тона. Напусналите коли-
чества в този период са общо 200 974
тона, от които 166 415 тона за страни
от ЕС.

Наличност: Към 17.06.2013 г. на-
личното количество рапица възлиза
на 64 841 тона.

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ КЪМ 17.06.2013 г.

пшеницата с ниски хлебо-
пекарни качества са били
в рамките на 330-370 лв./
т без ДДС, а средната
цена за страната 350 лв./
т без ДДС.

Цени на фуражен ече-
мик - За изминалата сед-
мица не са отчетени
сделки с ечемик поради
изчерпване на количест-
вата в страната.

През миналата реколт-
на година цените са били
в рамките на 350-370 лв./
т без ДДС и средна цена
353 лв./т без ДДС.

Черният маслодаен
слънчоглед се търгува в
ценовия диапазон от 750-
850 лв./т. Повечето сдел-
ки се осъществяват на
нива от 810-820 лв./т.
Средната изкупна цена за
страната остава стабилна
и за седмицата е 807 лв./
тон без ДДС, или това е
минимален спад с 1 лв./т
спрямо предходната сед-
мица. В област Варна се
отчита ръст в цените с 2%
и максималната стойност
на сключени сделки до-
стигна до 860 лв./т без
ДДС. Спад в цената е
отчетен в област Пазард-
жик с 5% и оферти за про-
дажба от 900 лв./т. Пора-
ди по-високи изисквания
за чистота слънчогледът,
предназначен за белене,
държи по-високи изкупни
цени или 850-950 лв./т.

През предходната ре-
колтна година цените на
черния маслодаен слън-

чоглед бяха в рамките на
800-950 лв./т без ДДС,
като средната изкупна
цена за страната е била
806 лв./т без ДДС.

Цените на царевица -
зърно, са без промяна
спрямо предходния отче-
тен период и са в диапа-
зона от 350-400 лв./т. В
Пловдивска и Пазард-
жишка област цената до-
стига до 450 лв./т. Сред-
ната за страната към
17.06.2013 г.  е 382 лв./т
без ДДС.

Изкупните цени на ца-
ревицата през миналата
реколтна година са били
в границите на 350-450
лв./т без ДДС, при средна
цена за страната от 365
лв./т без ДДС.

Рапица не се търгува
в страната през измина-
лата седмица.

Цените на брашната
на едро остават сравни-
телно спокойни и без
съществени промени.
Средните изкупни цени за
страната са, както след-
ва: тип 500-781 лв./т (+1
лв./т); тип 700-748 лв./т (+
1 лв./т); тип 1150-711 лв./т
(+1 лв./т).

През миналата реколт-
на година средните цени
са били, както следва: тип
500 - 668 лв./т; тип 700-
647 лв./т; тип 1150 - 634
лв./т.

Брашно тип 500 в ма-
газинната мрежа на стра-
ната остава без промяна
- 1,15 лв./кг.
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ИВАН ДИНКОВ:

Даваме едни от най-високите
ренти в страната
Конкуренцията на пазара на земя е голяма, но ние винаги
сме предлагали висока цена, казва председателят

ИВАН ДИНКОВ е роден на 18 март 1955 г. в Силист-
ра. Завършил е Спортната академия “Георги Димит-
ров” - София, специалност “Педагогика”.  Работил е
дълги години като учител в СО “Н. Вапцаров”. Две
години е бил на работа в Русия, а след това е бил
преподавател в Техникума по лека промишленост.
От 2000 г. и досега е председател на ЗК “Златно
зърно” - с. Калипетрово.
Женен, с две деца и едно внуче.

Страницата подготвиха
Петрана СОМЛЕВА и
Ива КОСТАДИНОВА

 Г-н Динков, какви са ва-
шите очаквания от новите
управляващи и най-вече от
новия земеделски министър?
Какво може да се направи, за
да се подобри работата в зе-
меделието?

- Надеждите и очаквания-
та от новия земеделски ми-
нистър са свързани със ста-
рите неща, които ни бяха обе-
щани и не получихме - наци-
оналните доплащания. Ние
останахме единствени от Ев-
ропейския съюз без тях. А
тези средства за нас са мно-
го важни. За една коопера-
ция, която обработва около
20 000 дка, като нашата на-
пример, и по 2 лв. да са до-
плащанията, това са сериоз-
ни пари. Те отиват изцяло за
ренти. В нашата област коо-
перациите дават едни от най-
високите ренти в страната -
70-80 лв. за декар. Всичко,
което досега сме получавали
като субсидии, сме насочва-
ли към повишаване на ренти-
те и на дивидентите. Диви-
дентът, който разпределяме,
е от 15 до 20% от дяловия
капитал.

Очакваме евентуално да
ни се плати и акцизът за гори-
вата, който беше спрян. Пари-
те за него също не са никак
малко. Ако се даде възмож-
ност на новото правителство
да направи само това, за нас,
земеделците, то ще свърши
сериозна работа.

В годините на кризата
единствената работеща ико-
номика в страната бяхме ние,
земеделските производите-
ли. Така че на първо време
най-наложително и най-ра-
зумно е да ни върнат тези
привилегии, които имахме.
Притесняват ни и многото
такси, които плащаме.

Нашата кооперация купу-
ва доста земя. За обработката
й сме оборудвани с много
добра техника - използвахме
програмите, участвахме с два
проекта за обновяване на тех-
никата по 121 мярка за сел-
ските райони - 2,2 млн. лв. На
едно от първите места сме в
страната по усвояване на
средствата по тази мярка. За
5-6 години сме закупили тех-

ника за близо 5 млн. лв. и земя
за около 1 млн.лв.

От няколко години доста
свободни средства се насоч-
ват към земеделието - предим-
но за купуване на земя. Пред-
лагат се реални и нереални
ренти. Някои арендатори
предлагаха рента от порядъ-
ка на 100-120 лв. за декар, за
да могат да закупят повече
земя и хората да продават на
тях. Политиката на нашата
кооперация е да изкупуваме
земята на нашите член-коопе-
ратори и на арендодатели -
хора, които нямат дялове. Це-
ната за изкупуване на по-го-
леми парчета земя стига до
1500 лв. за декар, а за по-
малките - до 1300 лв.

 Колко декара обработ-
ва кооперацията и какви ос-
новни култури отглеждате?

- Кооперацията притежава
18 500 дка земя. Основно от-
глеждаме пшеница, рапица,
слънчоглед и царевица. Има-
ме и овошни градини - 180 дка
кайсии и 35 дка праскови.
Бяхме единствени в областта,
които се занимавахме с жи-
вотновъдство.

 Какво отглеждахте?
- Крави и овце. Стадото

овце, което наследихме от
предишната управа, беше
10-годишно, не беше подме-
няно, не даваше нужния мле-
конадой и бяхме на загуба.
Затова най-напред махнахме
овцете. Същото се случи и с
говедовъдството. От там за-
губата беше от порядъка на
80 до 120 хил. лв. на година.
Себестойността на млякото
излизаше 40-45 стотинки, а
изкупната цена беше 20-25
стотинки в зависимост от се-
зона. Поскъпването на фура-
жа също оказа влияние и
така приключихме с живот-
новъдството.

 Все по-често се чуват
мнения, че се очаква стаби-
лизиране на живот-
новъдството. Вие какво мис-
лите, възможно ли е това да
се случи?

- Не мисля, че това е тол-
кова лесно за осъществяване.
Необходими са много субси-
дии, за да се стабилизира
секторът. Трябва да се субси-

дират и изкупуването, и фу-
ражът. Не може пшеницата да
се изкупува за 480 лв. за тон,
както и агнетата да стоят не-
изкупени. Добре, живот-
новъдството се субсидира, но
защо агнетата стоят неизкупе-
ни, а нали и те трябва да се
хранят? Не само в България,
и в други държави имат по-
добни проблеми с живот-
новъдството. Преди време бях
в Швеция. И там овцевъдство-
то е ликвидирано като от-
расъл, а говедовъдството вся-
ка година сe свива. Питате
какво очаквам от новото пра-
вителство и от новия министър
на земеделието? Виждам
една ниша, в която могат да
работят. Трябва да се обърне
по-сериозно внимание на зе-
ленчукопроизводството и ово-
щарството. Нужни са и програ-
ми, наши програми, по които
да се кандидатства. Преди
години имаше такива към
фонд “Земеделие” - даваха се
безлихвени заеми за съответ-
ното производство. Възможно
е, ако сериозно се работи в
това направление, да се по-
стигнат добри успехи.

 А каква рента дадох-
те на хората за миналата
година?

- 80 лева за декар и 15%
дивидент.

 Колко член-кооперато-
ри имате?

- Член-кооператорите са
1300. При нас земята е дреб-
на. В съседните села един чо-
век има например от 60 до 100
дка земя, а при нас са по 7, 8
до 10-11 дка на човек. Незави-
симо от това, преди две годи-
ни по желание на член-коопе-
раторите направихме 10-го-

дишни арендни договори.
 Колко човека работят

в кооперацията на  трудови
договори?

- При нас работят 35 чове-
ка на постоянни трудови дого-
вори. Осигуряваме ги на това,
което получават. Средната
работна заплата на механи-
заторите е от 1300 до 1500 лв.
Механизаторите са осем чо-
века, които сами обработват
цялата земя на кооперацията.
Текучество на специалисти
няма. Хората, които работят
при нас, са млади, добре ква-
лифицирани и не напускат.
Бих искал да изкажа благо-
дарността и задоволството си

Още един човек с талони от
нас е взел имущество, има
собствен бизнес с препарати,
фурни за хляб, мелница и
земя, която обработва. Но ние
сме основният “работодател”,
така да се каже. Поддържаме
местния футбол - на година
даваме около 7-8 хил. лв., чи-
талищата, кметството. Около
15-16 хил. лв. годишно заде-
ляме за социални дейности.

 Имате ли случаи, при
които ваши член-коопера-
тори да продават земята
и да отиват при други
арендатори?

- Такива случаи са рядкост
и са предимно хора, които не
живеят тук.

Една трета от сумата на
рентата предоставяме аван-
сово. Никога не сме отказва-
ли на никого. Арендаторите
например не дават, или ако
дават - искат лихва. А и со-
циалната ни дейност е мно-
го добра.

 Какви добиви очаква-
те тази година?

- Жътвата вече започна,
добивите от пшеницата са око-
ло 620 кг на декар. Засели сме
над 6000 дка. За царевицата е
още рано да се дават прогно-
зи, но в предходните години
изкарахме повече от един тон
на декар. За слънчогледа и
рапицата очакваме също мно-
го добри резултати - гоним
около 300-400 кг на декар, а
това са високи добиви.

Влагаме скъпи и качестве-
ни торове и препарати, не ги
щадим. Развиваме културно
земеделие, но същото правят
и колегите ни от другите коо-
перации, в които сте ходили.

Бъдещата ни политика е
свързана с покупката на още
земя. Конкуренцията е голяма,
но ние винаги сме предлага-
ли сериозна цена. Ако новите
управляващи успеят да ни
върнат акциза и национални-
те доплащания, ще бъдем
благодарни. С останалото ще
се справим сами.

от специалистите в сервизни-
те бази на фирма “ТАЙТЪН
МАШИНАРИ”, от която купува-
ме техниката и която ни об-
служва. Винаги са се отзова-
вали и са ни оказвали нужно-
то съдействие. При аварии сме
ги викали и през нощта, не са
отказвали.

 В Калипетрово има ли
други кооперации или пред-
приятия, които да осигуря-
ват препитание на населе-
нието?

- Ние държим най-много
земя, но има и други. Бившият
председател на кооперация-
та преди години стана арен-
датор и в момента обработва
около 8 хил. дка земя. Има и
един малък арендатор, който
обработва около 3 хил. дка.
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Поредна
стачка в
Гърция.
Корабни
работници
протестираха
срещу
приватизацията
на пристанище
Пирея пред
китайската
корабна
компания
COSCO, която
планира да
участва в
приватиза-
ционната
програма,
обявена от
гръцкото
правителство

Обвиненият в шпионаж Едуард Сно-
удън все още е в транзитната зона на
московското летище Шереметиево. Рус-
кият президент Владимир Путин заяви,
че нямат правни основания да го екс-
пулсират в Съединените щати. Той пред-
ложи все пак случаят да бъде обсъден
от директора на ФБР и шефа на руската
Федерална служба за сигурност.

Според руските власти човекът, кой-
то разкри американските операции за
електронно следене, се намира някъде
в транзитната зона на летище Шереме-
тиево. Едуард Сноудън е с анулиран
американски паспорт и вече се е
превърнал в човек без гражданство. Той
имаше резервиран билет за понедел-
ник за полет с “Аерофолт” до Хавана.
Но мястото му остана празно.

Понякога обаче е много по-лесно да
пристигнеш в транзитната зона, отколко-
то да я напуснеш. Като индиеца Прем-
джи. Той живее на летище Шереметиево
от 2001 година. Няма документи, няма и
кой да потвърди самоличността и наци-

Живот като
в „Терминал”
Сноудън засега остава на летището в Москва

Втората по големина група в Европейския парламент -
на социалистите и демократите, няма да подкрепи насто-
ящото предложение за дългосрочен бюджет на ЕС за
2014-2020 г. Това стана ясно след обсъждане в парламен-
тарната група в Брюксел.

“Като докладчик на Европейския парламент препоръчах
на колегите си да не приемаме гласуване на дългосрочния
бюджет по време на пленарната сесия в Страсбург идната
седмица. Това, което преговорният ни екип постигна, е не-
достатъчно. Отстъпките на страните членки са незначител-
ни. Основното ми безпокойство е, че с този бюджет ЕС няма
да може да финансира политиките си така, както са заявени
от същите лидери, които сега се противопоставят на иска-
нията на парламента”, заяви Ивайло Калфин.

“Основното искане на парламента не е да се увеличава
бюджетът, а да получим гаранции, че всички средства, които
вече са заявени, ще бъдат изплатени от страните членки”,
поясни Калфин. Това може да се случи, ако се разреши
прехвърлянето на средства между бюджетните години и
различните програми. Сега тези пари се връщат на страни-
те членки. Прехвърлянето на средства ще позволи да се
осигурят пари за инициативите за младежка безработица,
както и за гарантиране на средства за наука и изследвания,
които да дадат тласък на икономиките, пострадали от кри-
зата.  Според сегашното предложение осигурени пари за
младежка гаранция има само за 2 г., а парите за наука ще
достигнат настоящите нива едва през 2017 г.

Към настоящия момент групите на либералите, на зе-
лените и на крайната левица също декларират, че няма да
подкрепят споразумение за бюджета.

Консорциумът “Шах Де-
низ II”, който експлоатира
голямо газово находище в
Азербайджан, е отхвърлил
газопровода “Набуко Запад”
като маршрут за преноса на
азербайджански газ към Ев-
ропа, предаде АФП, позова-
вайки се на австрийската
компания ОМВ.

Консорциумът трябваше
да направи избор между
“Набуко Запад” и Трансад-

Външните министри на Европейския съюз
единодушно препоръчаха Сърбия да започне
преговори за членство в ЕС най-късно през
януари 2014 г., предаде Франс прес. Официал-
ното решение ще бъде взето на срещата на ли-
дерите на ЕС в петък, каза еврокомисарят по
разширяването Щефан Фюле.

Освен това на Европейския съвет тази седми-
ца ще се приеме мандат за започване на прего-
вори по споразумението за стабилизиране и
асоцииране с Косово, добави еврокомисарят.

Отхвърлиха „Набуко Запад”
риатическия газопровод.
Като причина за решението
са посочени високите цени
на газа в Италия и Гърция,
предаде Ройтерс. Изпълни-
телният директор на ОМВ
Герхард Ройс се усъмни, че
по-високи цени в Гърция
могат да бъдат постигнати в
условията на строги иконо-
мии и в Италия, която има
диверсифицирани пътища за
доставки на газ.

ЕС ПРЕПОРЪЧА
ЗАПОЧВАНЕ
НА ПРЕГОВОРИ
СЪС СЪРБИЯ

оналността му. Юридически Премджи не
съществува. Това не е единственият слу-
чай на “пристигнали”, но “неотпътували”
от Шереметиево. Дълго време летището
било дом и на палестинец, който успял
дори да развие дребна търговия. Имен-
но в такова положение бе и героят на
Том Ханкс от филма “Терминал”, който
бе принуден да живее на летището.

За разлика от вечните транзитни
пътници, от Едуард Сноудън няма и сле-
да. Вече 4-ти ден никой не е го е виж-
дал, няма случайни снимки в мрежата
или кратки съобщения в социалните
мрежи. Може би някой е решил да пра-
ти по лъжлива следа журналистите. А
покрай тях и враговете на Сноудън,
предполага руският вестник “Москов-
ский комсомолец”.

Руският президент Владимир Путин
увери, че руските специални служби ни-
кога не са работили и не работят с Еду-
ард Сноудън. Не го експулсират, защо-
то е правозащитник, бори се за раз-
пространение на информацията. Бив-

шият сътрудник на ЦРУ поиска убежи-
ще в Еквадор, но властите все още раз-
глеждат молбата му.

Американският държавен секретар
Джон Кери заплаши в понеделник Ки-
тай и Русия с последици за отношени-
ята им с Вашингтон и определи като
много разочароващ факта, че бившият
консултант на Националната служба за
сигурност е успял да замине от Хон-
конг за Москва.

Американските заплахи няма да
принудят Русия да предостави на САЩ
Едуард Сноудън, бившия консултант на
Агенцията за национална сигурност,
издирван от Вашингтон, заяви високо-
поставен руски представител.

“Заплахите на САЩ срещу Русия и
Китай по аферата “Сноудън” няма да
дадат никакъв резултат, а просто ще
сближат още повече Москва и Пекин”,
заяви в Туитър Алексей Пучков, пред-
седател на Комисията по външна поли-
тика в руската Дума. “Това е необмис-
лен натиск”, допълни той.

Снимки БГНЕС

Кола-бомба уби най-малко 6 души от
службите за сигурност в Пакистан.

Атаката е била насочена срещу
известен пакистански съдия. Това е

първото нападение срещу член на
правораздавателните органи в
Пакистан, където политици и

служители на реда са обичайните
цели на покушения

Италия прие мерки
срещу младежката
безработица

Италианското правителство
разкри извънредни мерки за бор-
ба с младежката безработица и
отлагано повишение в данъка
върху продажбите с цел смекча-
ване на въздействието на бюд-
жетните икономии. Отпуснати
са 1.5 млрд. евро от европейски
и национални фондове за тази
инициатива, която ще осигури
работа на 200 хил. италиански
младежи.

Стачка и на
Айфеловата кула

Айфеловата кула не работи
втори ден заради стачка на об-
служващия персонал, който на-
стоява за подобряване условия-
та на труд. Синдикални лидери
обясниха, че стачката е заради
погрешното управление в ре-
монтните работи по стомане-
ното съоръжение.

Бразилските
синдикати подкрепиха
протестите

Основни синдикални центра-
ли в Бразилия обявиха обща
стачка на 11 юли. Така профсъю-
зите се присъединиха за първи
път към движението на истори-
ческите протести. Представи-
тел на професионалните органи-
зации посочва, че прекратяване-
то на работа ще бъде в знак на
протест срещу икономическата
политика на правителството и
високата инфлация.

Съдят телевизия
в Япония заради
чужди думи

Компенсация в размер на по-
вече от 1,4 млн. йени (повече от
14 хил. долара) е поискал от
японската обществена телеви-
зия NHK 71-годишен гражданин
на страната. Възрастният чо-
век счита, че в ефир звучат
твърде много неразбираеми чуж-
дестранни думи. Дело срещу те-
леканала заведе и Ходзи Такаха-
си, ръководител на обществена-
та група “Да опазим японския
език”.

ЕВРОСОЦИАЛИСТИТЕ
НЯМА ДА ПОДКРЕПЯТ
СДЕЛКА ЗА БЮДЖЕТА

ЕВРОСОЦИАЛИСТИТЕ
НЯМА ДА ПОДКРЕПЯТ
СДЕЛКА ЗА БЮДЖЕТА

ЕВРОСОЦИАЛИСТИТЕ
НЯМА ДА ПОДКРЕПЯТ
СДЕЛКА ЗА БЮДЖЕТА

ЕВРОСОЦИАЛИСТИТЕ
НЯМА ДА ПОДКРЕПЯТ
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Индийски студенти заедно с духовни учители се помолиха за жертвите
на наводненията в Индия. В нощта срещу сряда най-малко 20 индийски

военнослужещи загинаха при катастрофа на хеликоптер Ми-17 в
северните части на страната. Военните са участвали в спасителните

операции в щата Утараканд, засегнат от наводнения и свлачища,
предизвикани от проливните мусонни дъждове последните две седмици

Президентът на САЩ Барак
Обама заяви, че американците
вече плащат цената на глобал-
ното затопляне и е наложител-
но да се предприемат дейст-
вия, предаде АФП. В универси-
тета “Джорджтаун” във Вашинг-
тон Обама изрази притеснени-
ето си от покачващата се тем-
пература, покачващото се мор-
ско ниво, топенето на полярни-
те шапки. Учените са съгласни,
че температурата на Земята се
повишава и че човешката дей-
ност допринася за това, заяви
Обама, цитиран от АП.

Обама поде борба
срещу затоплянето
Президентът нареди да се направи план за слагане край на “безкрайното трупане
на въглеродно замърсяване” от американските електроцентрали

Според него светът не прави
почти нищо за спиране на гло-
балните тенденции. По думите
му цената от липсата на дейст-
вия включва изгубен живот, дом
и стотици милиарди долари.

“Из цялата страна американ-
ците вече плащат цената на
бездействието”, заяви Обама и
обяви нова стратегия за борба с
парниковите газове. “Като пре-
зидент, баща и американец аз
съм тук, за да ви кажа, че тряб-
ва да действаме”, добави той.

Президентът на САЩ Барак
Обама обяви амбициозен план

за контрол върху вредните
емисии и промените в климата.
В основата на неговия план е
нов контрол върху новите и ос-
таналите енергийни центрове,
които отделят въглероден ди-
оксид. Програмата също ще
насърчи възобновяемите из-
точници за производство на
енергия, приемане на стандар-
ти и подготовка на население-
то срещу покачването на тем-
пературите. Обама поиска
САЩ да бъде глобален лидер
в търсенето на решения.

Той разпореди нов закон за

лимит върху парниковите газо-
ве, изпускани от хиляди елект-
роцентрали в страната. Според
Обама трябва да се вземат мер-
ки срещу промените в климата,
преди бездействието да дове-
де до необратими процеси.

“В името на децата ни и в
името на здравето и сигурност-
та на всички американци, раз-
пореждам на Агенцията за за-
щита на околната среда да
сложи край на безконтролното
изхвърляне на вредни емисии
от нашите електроцентрали.
Разпореждам изработването

на по-стриктни стандарти как-
то за новите, така и за същест-
вуващите централи”, заяви
държавният глава.

Обама посочи, че в момен-
та няма федерално наложени
лимити за количествата въгле-
родни емисии, които електро-
централите могат да отделят в
атмосферата.

Според анализатори обаче
в климатичния план на амери-
канския президент няма сери-
озни ангажименти за стопира-
не на вредните парникови
емисии.

Най-малко 100 191 души, повечето
от които цивилни, са били убити в Сирия
от началото на бунта срещу режима на
президента Башар ал-Асад, който се
превърна в гражданска война. Това по-
казват данните на Сирийския център за
наблюдение на човешките права.

Сред жертвите са 36 661 цивилни,
сред които 5144 деца под 16-годишна
възраст, 18 072 бунтовници и 25 407
членове на силите на режима, съобщи

Бившият премиер на
Австралия Кевин Ръд сва-
ли от власт настоящия
министър-председател
Джулия Гилард с вътреш-
нопартиен вот. Така на
третия опит и по-малко от
три месеца преди парла-
ментарните избори леви-
цата се опитва да избег-
не тежко поражение.

Гилард - първата жена
начело на Австралия,
вече обяви, че ако изгу-
би подкрепата на съпар-
тийците си, ще подаде
оставка и ще напусне
политиката. При гласува-
нето на депутатите зад
нея застанаха 45 от тях,
а против се обявиха 57.

Много бързо се увели-
чава броят на нови нар-
котични вещества, прода-
вани с етикетите на “ле-
гална или дизайнерска
дрога”, алармира в свой
доклад ООН. Т.нар. нови
психоактивни субстанции
(NPS) се предлагат на
пазара под безобидни
имена като подправки,
соли за баня или билко-
ви тамяни. Те представля-
ват сериозна заплаха за
човешкото здраве, въпре-
ки че се продават закон-
но, констатира Службата
на ООН за борба с нар-
котиците и престъпност-
та (UNODC) в годишния
си доклад.

През 2009 г. са били
известни 166 дизайнер-
ски дроги, броят им днес

лиса твърденията, че полицията в Истанбул
е разсъбличала и претърсвала задържани
протестиращи жени, предаде телевизионни-
ят канал CNN-TURK. Депутатът от НРП е
депозирал писмено питане към министъра
на вътрешните работи Муаммер Гюлер дали
са верни информациите, че “на 31 май 2013
година задържани в Истанбул протестира-
щи жени са били откарани в сградата на
дирекцията на сигурността, където са били
разсъблечени чисто голи и претърсвани от
мъже полицаи”.

Народният представител иска да разбе-
ре каква е била причината претърсването
на чисто голи жени да се извършва от мъже
полицаи и дали в истанбулската дирекция
по сигурността няма достатъчно на брой
жени полицаи, които да извършават подоб-
на дейност. Освен това Умут Оран изисква
информация от министъра кои точно са тези
полицейски служители, за незаконните дей-
ствия на които вече е сезирана прокурату-
рата, и дали срещу тях е започнало админи-
стративно разследване, посочва CNN-TURK.

Руската ракета-носител “Союз
СТ-В”, която бе изстреляна във
вторник вечерта от европейския
космодрум Куру във Френска Гви-
ана, изведе в орбита четири
спътника O3b Networks. Тяхната
цел е осигуряване на евтин
достъп до интернет, отбелязва
РИА “Новости”.

Спътниците O3b Networks, про-
изведени от компанията “Thales
Alenia Space”, са изведени в орби-
та на височина 8063 километра.
Те ще работят в диапазона на че-
стотите Ка и ще са част от орби-
талната групировка O3b Networks,
която ще осигурява високоскорос-
тен и евтин достъп до интернет на
потребителите от развиващите се
страни. Още четири спътника O3b
за групировката O3b Networks ще
бъдат изведени в орбита в края на
тази година, а следващите четири
- през 2014 година.

Този старт на “Союз” е пети от
космическия център Куру. Първо-
то в историята изстрелване на
руска ракета от космодрум извън
територията на бившия СССР бе
на 22 октомври 2011 година.

Европейската комисия
ще отложи плана на 11
европейски държави
да въведат данък
върху финансовите

ООН:

Дизайнерските дроги
заливат света

ЕК ОТЛОЖИ ДАНЪКА ВЪРХУ
ФИНАНСОВИТЕ ТРАНЗАКЦИИ

транзакции поне с
6 месеца. Причината е,
че участващите прави-
телства не са постигна-
ли споразумение по

ключови аспекти на
този нов данъчен
инструмент, включител-
но и по отношение на
обхвата му.

Мъже полицаи
разсъбличали
протестиращи
жени в Турция

„СОЮЗ СТ-В”
ИЗВЕДЕ В
ОРБИТА 4
СПЪТНИКА

е 251. В САЩ NPS
са най-популярни
сред студентите
след канабиса, в
Европа употребата
на новите дроги
също расте бързо,
макар консумация-
та на канабис на
Стария континент
да е намаляла, а
тази на другите
наркотици да остава по-
стоянна величина.

UNODC констатира и
увеличаване на пазара
на стимуланти от рода на
екстази и метаамфетами-
ни, особено в Източна и
Югоизточна Азия. Държа-
вите от Източна и Запад-
на Африка се превръщат
в основни опорни точки
за наркотрафикантите.

Експертите от ООН
твърдят, че е изграден
нов морски път за трафи-
ка на хероин от Афганис-
тан през Иран и Пакис-
тан, минаващ после през
Черния континент. Т.нар.
демократичен Афганис-
тан продължава да бъде
световен лидер - със
74%, в производството на
опиум.

ЗЗЗЗЗ
аместник-генералният председател
на основната опозиционна Народно-
републиканска партия (НРП) Умут
Оран внесе за разглеждане в Медж-

неправителствената организация, коя-
то разчита на широка мрежа от активи-
сти и медицински и военни източници в
цялата страна.

Междувременно стана ясно, че Ру-
сия е изтеглила целия си военен пер-
сонал от Сирия и е оставила стратеги-
ческия военноморски център в Тартус
без служители заради увеличаващата
се заплаха за сигурността в разкъсва-
ната от война страна, предаде АФП.

Партиен вот свали
премиера на Австралия

Сега е възможно ре-
довните парламентарни
избори да бъдат изтегле-
ни от 14 септември с ня-
колко седмици напред и
да се проведат през ав-
густ. Така ще се ограничи
спадът в популярността и
ще се инкасира краткият
период, в който австра-
лийците ще дадат толе-
ранс на новата власт.

Лейбъристката партия
от месеци насам се тре-
се от спекулации за това
кой ще е ръководител, а
социологическите допит-
вания показват, че тя ще
бъде пометена на избо-
рите от консервативната
опозиция, предвождана

от Тони Абът. Някои ан-
кети прогнозират загуба
на до 35 депутати в 150-
местния парламент в
Канбера.

При управлението на
Гилард страната постиг-
на устойчив икономичес-
ки растеж, безработица-
та е ниска, кредитите са
достъпни, докато в оста-
налата част от развитите
държави се случва точно
обратното. Въпреки че
прокара социални рефор-
ми с големи инвестиции
в образование и безплат-
но здравеопазване за
инвалиди, тя така и не
успя да спечели сърцата
на австралийците.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Над 100 хил. са жертвите
на войната в Сирия
Над 100 хил. са жертвите
на войната в Сирия
Над 100 хил. са жертвите
на войната в Сирия
Над 100 хил. са жертвите
на войната в Сирия
Над 100 хил. са жертвите
на войната в Сирия
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 Г-н Стойчев, какъв е
вашият коментар за случ-
ващото се у нас?

- Сами по себе си проте-
стите като цяло са положи-
телни. Един протест е ефек-
тивен, когато постигне своя-
та цел. Според мен целта на
протеста бе постигната -
Делян Пеевски бе отстранен
от председателското място в
ДАНС, което беше и правил-
ното решение. Оттук нататък
надеждата, че с протест
може да се смени система-
та, заслужава уважение, но
тя няма да се сбъдне. Тъй
като протестите не могат да
сменят системата. За да я
сменим, да я направим по-
прозрачна, да я направим
политическа по-отговорна и
най-вече, това което най-
много ни липсва - да устано-
вим правов ред и правова
държава и върховенство на
закона, е необходим един
широк обществен диалог
“как да бъде постигнато”. А
след това постигане на мак-
симален консенсус то да
бъде въведено. Правова
държава без консенсус не
може да бъде постигната,
нито може да бъде постиг-

КЪНЧО СТОЙЧЕВ:

Протестирайки, не бива да
забравяме икономическото
състояние
Бързи избори ще доведат до
повторение на ситуацията от
май с малко по-различна класация,
смята социологът

Интервю на Мария НИНОВА

КЪНЧО СТОЙЧЕВ е роден на 11 май 1960 г. в София. Главен изпълнителен дирек-
тор на TNS за Балканския полуостров. През 1991 г. основава агенцията за социо-
логически изследвания ББСС “Галъп Интернешънъл”

пейските през май догоди-
на. Дотогава има достатъчно
време да се сменят избор-
ните закони, да се стигне до
консенсус по правовия ред
в държавата, въобще да се
търси едно ново политичес-
ко решение чрез легитимни
избори през май.

 Протестиращите
осъзнават ли, че е нужен
такъв диалог с властта?

- Струва ми се, че голя-
ма част от тях го осъзнават.
То не става дума само за
диалог с властта, да ходим
да питаме властта нещо.
Става дума сами да започ-
нем да говорим помежду си,
сами да обсъждаме съвме-
стно с партиите, без тях не
може. В противен случай
каквито и искания да се
издигнат, те ще бъдат нере-
алистични и няма да бъдат
постигнати.

 Това, че някои експер-
ти определиха протести-
ращите като “млади, ин-
телигентни, образовани,
знаещи, можещи”, грешка
ли беше?

- Не, не е грешка. Това
се вижда с просто око. Като
цяло това е един по-инте-
лигентен протест, затова ис-
канията са преди всичко по-
литически. Знаем, че кога-
то протестират работещите
и работническата класа,

правилни, но до едно вре-
ме, оттам нататък разумът
трябва да надделее и да
търсим промяна. Пак каз-
вам, за мен това е правова-
та държава, прововият ред -
това, което липсва в Бълга-
рия. В същото време трябва
да мислим и за факта, че
сме в икономическа криза.
Да се замислим, че 14 на
сто са официално безработ-
ните, а неофициално са 20
на сто и че хората са с из-
ключително ниски доходи.

 Кои са най-важните
политически стъпки, кои-
то трябва да се направят
сега?

- Трябва да се направи
всичко възможно поне
мъничко доверие да се
върне, поне мъничко да се
влезе в диалог в общество-
то, да се тръгне по пътя на
търсене на първоначални
форми на съгласие и разби-
рателство. Трябва да се по-
лучи по-голяма чуваемост.
Не вярвам в тези политиче-
ски извинения, те не бяха
достатъчно искрени. Преми-
ерът Орешарски трябва да
бъде оставен автономен, да
си подбере истински екс-
пертен състав и да започне
да върши най-важните
неща. Той няма да може да
започне да работи под по-
стоянния натиск и напреже-
ние - това е невъзможно.
Трябва да му дадем глътка
въздух, а ние да си говорим
за избори през май.

 Като споменахте
премиерът Орешарски, не-
говите социални мерки
оценяват ли се?

- В момента няма чувае-
мост. Те се оценяват от хо-
рата, които ще бъдат благо-
приятно засегнати от тях, но
тези, които са на площада,
пак ви казвам, това не са
бедните и неоправданите,

за тях тези мерки не са им
пряко под носа. Мисля, че
все пак ще бъдат оценени.

 Точно тези хора не
трябва ли да се замислят
за по-бедните в държава-
та?

- Надявам се да се за-
мислят и се надявам ние
всички като общество да се
замислим и да разберем, че
успех ще постигнем само
заедно и със съгласие.
Сблъсъкът е важен, когато
се изясняват позиции, но
като цяла такава дълбока
промяна, от която се нужда-
ем, не може да стане с
една, две или три партии,
това трябва да е усилие на
цялото ни общество.

 БСП намира ли се във
вътрешнопартийна криза?

- Очевидно да. Криза на

ната с протестиране. Така
ще се постигне ефект за дис-
циплиниране на политиците
и подобряване на функцио-
нирането на същата систе-
ма, но не и нейната смяна.

В този смисъл хубаво е,
че се протестира. Няма да е
лошо да се седне около
масата и да се търси съгла-
сие, да се видят онези неща,
които действително могат да
ни обединят. Протестирайки
за демокрация - правилно,
за повече прозрачност -
правилно, с политически
искания - правилно, но ни-
кога не бива да забравяме
състоянието на икономика-
та. В крайна сметка как жи-
веем зависи от икономичес-
кото състояние на държава-
та. Ако ние в момента оти-
дем на бързи избори, това
едва ли ще се отрази добре
на икономиката, да не кажа,
че ще се отрази доста не-
благоприятно. При едни из-
бори няма и да се стигне и
до резултат, който целим. Не
е достатъчно времето за
месец-два да се сформират
нови политически субекти и
да се смени законодателст-
вото. Според мен в интерес
на всички българи е избо-
рите да са заедно с евро-

исканията са икономически.
Те са за работни места,
заплати и хляб. В случая не
става дума за тези неща.

 Протестите по
какъв начин се отразяват
на четирите парламен-
тарно представени пар-
тии?

- В момента доверието е
сринато и на четирите. Не-
адекватно е поведението на
всички партии в парламен-
та. Ниско е доверието, кое-
то е огромен проблем, но
пак казвам, че бързите из-
бори няма да доведат до
по-голямо доверие, ще до-
ведат до повторение на си-
туацията от месец май с
малко по-различна класа-
ция. За финал пак няма да
сменим системата и от из-
бори през септември ще
отидем на нови избори през
февруари. При това положе-
ние държавата ще почине.

 Сякаш това нещо
протестиращите не го
осъзнават.

- Мисля, че ще започнат
да го осъзнават. Това тряб-
ва да се говори, обсъжда,
повтаря. По-голямата част
ще го осъзнаят, в момента
доминират по-скоро емоци-
оналните нагласи. Те са

Â èíòåðåñ íà âñè÷êè
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легитимност, вътрешна кри-
за, криза на начина, по кой-
то се взимат решенията.

 Върви ли процес за
възстановяване на десни-
цата?

- Разбира се, че върви.
Това са хората, които в мо-
мента не са представени в
парламента и трябва да се
организират, но това ще им
отнеме време. На нас ни е
нужна силна десница, сил-

на и истинска европейска
десница. Не ГЕРБ и всички
тези имитации - това просто
не е десница, не мога да го
определя с политически
термини, това не е полити-
ка - при тях не става дума
за политика, става дума за
други неща. Така че десни-
ца ни е необходима, но там
също трябва да се започе-
не с покаяние, да се напра-
ви един жесток анализ защо
се докараха до това състо-
яние, кое им попречи да са
в парламента. Едното е да
си мислим, че някой им е
пречил и че е имало някак-
ви тайни планове срещу тях,
а другото е просто да по-
гледнат истната в очите и
да видят, че те не се спра-
виха със задачите пред
себе си, не намериха диа-

лог и съгласие.
 Мислите ли, че това

е и една от причините со-
фиянци да скочат на про-
тест?

- Да, това е причината.
Старата десница, така на-
речената “синя идея”, е пре-
ди всичко софийско образу-
вание в началото, когато тя
се зароди и е най-силно
представена понастоящем в
София.

‘
‘

Снимка БГНЕС
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Датата

Кой пасе стадото?

„Титан”, платете

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

МАРИН
МИЛАШКИ

СВЕТОВЕН ДЕН НА
РИБОЛОВА. Отбелязва

се от 1985 г. по решение
на Международната конфе-
ренция по регулиране и
развитие на риболова
(1984). На този ден празну-
ват всички рибари - и тези,
които хвърлят въдицата за удоволствие, и тези,
които се занимават с промишлен риболов.

1877 - ЗАПОЧВА РУСКО-ТУРСКАТА ОСВО-
БОДИТЕЛНА ВОЙНА. Руски войски, пред-

вождани от ген.
Михаил Драго-
миров, преми-
нават р. Дунав
при Свищов.
Войната е наре-
чена от бъл-
гарския народ
Освободителна,
тъй като довежда до освобождаването му от
турско робство и създаването на Третата българ-
ска държава. Подобно е отношението към нея и
в Румъния, Сърбия и Черна гора, които получа-
ват пълна независимост след нейния край. Во-
енните действия завършват на 31 януари 1878 г.,
а на 3 март с.г. в с. Йешилкьой (Сан Стефано), на
12 км от Цариград, е подписан мирният договор
между Русия и Турция, известен като Сансте-
фански мирен договор.

1898 - ЗАВЪРШВА ПЪРВОТО В СВЕТА
   САМОТНО ОКОЛОСВЕТСКО ПЛАВАНЕ.
Извършва го роденият в Канада
Джошуа Слокъм - мореплавател,
пътешественик и писател. С дълга-
та 11,2 м яхта “Спрей” той тръгнал
на 24 април 1895 г. от Бостън,
Масачузетс. Три години по-късно,
на 27 юни 1898 г., завършил сво-
ето околосветско плаване след 74
000 км. През 1899 г. Слокъм опи-
сва пътешествието си в “Сам около света” - днес
смятано за класика в този тип литература. През
ноември 1909 г. Джошуа Слокъм изчезва по
време на плаване със “Спрей”. Официално е
обявен за мъртъв през 1924 г.

1929 - В БЕРКОВИЦА СЕ РАЖДА ДОНЬО
ДОНЕВ, КАРИКАТУРИСТ И РЕЖИСЬОР (УМИ-
РА 2007 Г.).

Бил е художник
във в. “Вечерни
новини”, худож-
ник и режисьор
в СИФ и САФ
“София”; гла-
вен редактор
на в. “Тримата
глупаци” (1989-
1997), “Четири-
мата глупаци”
(1997) и на сп.
“Фрас”; професор в НАТФИЗ (преподавал ани-
мационна режисура); актьор във филма “Вагнер”.
Автор на първия български пълнометражен ани-
мационен филм “И ги нарекоха Монтеки и Капу-
лети”. Върху анимационната поредица “Тримата
глупаци” работи 20 г. Като карикатурист участва
в много изложби в България и в чужбина.

1931 - АВИОКОНСТРУКТОРЪТ ИГОР СИКОР-
СКИ ПОЛУЧАВА ПАТЕНТ ЗА ПЪРВИЯ СИ
ВЕРТОЛЕТ. Роден в

Киев, дн. Украйна, през
1919 г. той емигрира в
САЩ. През 1939 г. конст-
руира първообраза на
съвременния хеликоптер
- “Vought-Sikorsky 300” -
трилопатен носещ винт,
разполагащ с двигател с
мощност 75 к.с. Първият от трите успешни поле-
та е извършен на 26 май 1940 г. Вертолетът на
Сикорски поставя няколко световни рекорда и в
следващите години е приет на въоръжение в
армията на САЩ и е закупен от редица държав-
ни организации и агенции, както и от много
авиокомпании.

1954 - ПУСНАТА Е ПЪРВАТА В СВЕТА АТОМ-
НА ЕЛЕКТРОЦЕНТРАЛА. На

тази дата в СССР влиза в ек-
сплоатация АЕЦ в Обнинск, Ка-
лужска област. Градът се нами-
ра на 100 км югозападно от
Москва. Това е първият научен
град в Русия. В него е разполо-
жен Държавният физико-енерге-
тически институт, чийто учени
създават първата в света атомна
електрическа централа. Нейната мощност е 5 МВт.
Работи безаварийно до 29 април 2002 г. - 48 го-
дини. Реакторът сега е полигон за опити по из-
веждане от експлоатация на ядрени мощности.

През последните го-
дини животновъдите не-
веднъж излизаха на про-
тести. Заради тежката
работа на загуба, зара-
ди ниските изкупни цени
на млякото, заради мно-
гото фалити в бранша,
заради бавени субсидии,
заради наредбата за си-
ренето и т.н. Най-много
протести на животновъди
имаше през 2009 година,
когато плащанията за тях

драстично закъсняваха.
През 2011 г. предсе-

дателят на една от бран-
шовите организации -
Националната асоциа-
ция на животновъдите в
България - Бойко Сина-
пов, заплаши правител-
ството на Борисов с про-
тести заради забавени
субсидии. Явно между
тези двама лидери нещо
се е случило, защото в
началото на годината
след оставката на прави-
телството на ГЕРБ Сина-
пов докара пред парла-
мента прасета и овце в
подкрепа на Б.Б. Тогава
хората му дойдоха с ка-
миони, върху които има-
ше надписи: “Бойко, ако
теб те няма, и нас няма
да ни има” и “Бойко -

кръстник на свиневъди-
те”. А по-късно - докато
БСП формираше про-
грамното правителство,
Борисов, който след из-
борите бе замлъкнал
като риба и не отронва-
ше и дума за бъдещите
си управленски планове,
се срещна именно с хо-
рата на Синапов.

Същият този Синапов,
очевидно лоялен на Бо-
рисов, изкара вчера пред
МЗХ 10-ина от своите
хора на протест, защото
животновъдите не знае-
ли дали са осигурени
субсидиите им за 2013-
2014 г. и защото бил
прекъснат всякакъв диа-
лог в отрасъла.

Апропо, никой от
правителството досега

не е отказвал диалог
или среща с животновъ-
дите. Протестът на Си-
напов не бе подкрепен
от други животновъдни
или земеделски органи-
зации и бе ясно заяве-
но, че в бранша няма
разделение. А колкото
до субсидиите за 2013-
2014 г., нали още мина-
лата година Мирослав
Найденов е обявил, че
всичко е договорено и
че ще има пари за жи-
вотновъдите. Що не пи-
тате него и хората от
правителството на Бо-
рисов, които правиха
бюджета?

В животновъдството
се работи трудно. Наши-
те стопани, чиито ферми
са от втора и трета кате-

Читалня по бански
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гория, получиха отсроч-
ка до края на тази годи-
на да приведат стопанст-
вата си според европей-
ските хигиенни изисква-
ния за първа категория,
иначе “горят”. Това касае
близо 40 000 ферми, ко-
ито се надяват на нова
отсрочка. И защото в
момента върви европей-
ска проверка, животновъ-
дите вчера си бяха по
фермите.

И още нещо. Синапов,
който се оплака вчера, че
му е омръзнало, дето на-
шите хора получават по
40 лева субсидия, докато
европейските му колеги
вземат по 40 евро, нека
пита за това гражданката
Меглена Кунева, която се
договаряше с ЕС.

Собствениците на
ЦСКА от “Титан” са заси-
лили към фалит армейския
клуб, за да не плащат ог-
ромните му дългове. Това
изглежда e най-простият
начин да се избяга от от-
говорност. Така пернича-

ните Димитър Борисов и
Иво Иванов ще изтрият от
картата най-титулувания
български клуб. “Титаните”
обявиха вчера, че другата
седмица ще прехвърлят
акциите на клуба на Хрис-
то Стоичков и те ще са с
“нулево задължение”. Това
означава фалит. Защото
Борисов и Иванов 5 годи-
ни не можаха да оправят
задълженията на клуба и
едва ли в следващите 5
дни ще извадят 12-13 млн.
лв., за да ги покрият.

От думите на Димитър
Борисов става ясно, че
ЦСКА приключва. Сега се
очаква да се вземе ли-
цензът на новаците в “А”

група от “Нефтохимик”, ко-
ито вероятно ще бъдат
прекръстени на ЦСКА
1923. Кой ще плати борчо-
вете на “червените”? Само
на НАП ЦСКА дължи 7
млн. лв. и те изгарят, а
държавата се ощетява. От
години мениджъри и фут-
болисти чакат парите си,
но ще останат с празни
ръце. Това не се толерира
от УЕФА и навярно ЦСКА
ще понесе последствията.

Подло е чрез фалит да
се бяга от отговорност. “Ти-
тан”, платете! За да ви е
спокойно. Милионите фе-
нове на ЦСКА едва ли ще
преглътнат фалита на лю-
бимия отбор. Привържени-

ците не знаят вече - да се
радват ли, да съжаляват
ли. Объркани са, защото
всеки ден им сервират “но-
вина”. И се използва име-
то на Стоичков.

Мерак се гаси с пари.
А което не става с пари,
става с много пари. Ако
нямаш, не се заемаш.
Клуб като ЦСКА не тряб-
ва да се ръководи от сла-
би хора, а “Титаните” се
оказаха такива и затова
трябва да оправят сторе-
ното и да си тръгнат. В
противен случай на “Ар-
мията” ще продължават да
затъват, а изход няма да
има. И страданието ще
бъде за феновете.

Плажът в “Албена” след
2 юли вече няма да е
същият. Почиващите в про-
чутия български курорт от
другата седмица ще имат
шанса да се превърнат в
едни от най-четящите ку-
рортисти в света, след като
направо на плажа ще се
появи... библиотека.

Какво може да е по-за-
владяващо и едновремен-

но с това отпускащо от
морските вълни и слънце-
то, допълнени със сюжета
на някоя интересна книга?
Още повече, че изборът от
предлаганото количество -
2000 тома, издадени на 6
езика, наистина е внуши-
телен и впечатляващ. А и
какви почти безкрайни
възможности се откриват
за нови запознанства,
вдъхновени от книгите?!
Защото кой мъж няма да
поиска да обмени четиво
с някоя сексбомба, неза-
висимо от автора и сюже-
та на томчето в ръцете?
Въпросите са повече от
риторични.

Невероятно е и дове-
рието на инициаторите на
любопитния проект у нас
към зажаднелите за
слънце, пясък и книги

души. Докато за 15 минути
каране на джет предпри-
емчивите му собственици
искат 70 лв., наемът на
предлаганата литература
се измерва в абсолютен
апел към съвестта на пла-
жуващите. Тоест, като взе-
мат заветното томче, про-
сто трябва да обещаят да
го върнат...

Колцина ли обаче ще
спазят словесния ангажи-
мент? Дали след “открива-
нето” на библиотеката
няма да се окаже, че се
налага тя още на следва-
щия ден да бъде затворе-
на поради липсата на кни-
ги? Някои може просто от
бързане да забравят да
върнат взетите томчета.
Други пък (включително и
чуждестранни туристи) -
толкоз да ги харесат, че

да не поискат да се разде-
лят с тях. Сигурно ще се
намерят и такива, които ще
пожелаят да отнесат инте-
лектуалната “плячка” у
дома, за да се похвалят на
приятели каква “далавер-
ка” с безплатна книга им е
изпаднала в “Албена”.

Но да не подценяваме
предварително съвестта на
плажуващите, отличава-
щи се от останалите с лю-
бовта си към книгите. За-
щото нищо чудно съзна-
телността на курортисти-
те да се окаже на също
толкова високо ниво, как-
вото прозира у алтруис-
тичните инициатори на
проекта. И тогава ще има-
ме шанс библиотеки, в
които се ходи по бански,
да станат факт и на други
плажове в България.
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РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

В рамките на проекта RUSSIA BEYOND THE HEADLINES

 NOTA BENE

НОВИНИ

Протонният ускорител, разработен във Физи-

ческия институт „Лебедев“ (ФИАН), ще се из-

ползва в САЩ за лечението на онкологични 

заболявания. Руската установка спечели в 

търга на един от най-големите американски 

медицински центрове – многопрофилна бол-

ницата в Масачузетс. В сравнение с аналогич-

ните чуждестранни прибори, руският апарат 

позволява най-добре сноповете гама лъчи да 

се съсредоточат върху тумора. През тази го-

дина САЩ ще инсталират четири прибора от 

Русия.

„Да се избягва необоснованото нарастване на 

цените на електроенергията за населението, 

за малкия бизнес“, това заяви Путин на съве-

щанието по електроенергетика. Той постави 

изискването към енергетиците да оптимизи-

рат работата си – „нашите граждани и пред-

приятия не са длъжни да плащат за чуждата 

неефективност“. На правителството е възло-

жено да пресметне социалните последствия 

от енергийните решения за всеки регион и „да 

обърне особено внимание за гарантиране ин-

тересите на гражданите, по отношение на 

които да бъдат приложени балансирани 

мерки за целенасочена подкрепа с ясна и пре-

сметната ефективност“.

Ускорителят ще лекува

Стоп на ръста на таксите

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

В
еднага след Урал започва край, къ-

дето имах късмет да се родя и израст-

на – Сибир. На всички, които са обез-

куражени от съобщенията за 

неизбежен икономически колапс, им препо-

ръчвам да отворят атласа и да погледнат тази 

(най-голяма) част от Русия. И да погледнат и 

в справочниците, където даже общите пара-

метри на сибирския потенциал могат лесно 

да убедят и най-закоравелия скептик: Сибир 

е в състояние през близките десетилетия да 

снабдява не само Русия, но поне и Европа с 

всичко необходимо за благополучен живот. 

Можете също да попитате за Сибир велико-

търновските шофьори, които преди време са 

участвали в строителството на Уст-Илимския 

комбинат. Немалко години са изтекли отто-

гава, а те сякаш вчера са се върнали оттам...

На страница 3 ще намерите мнението на из-

вестния икономист Вячеслав Иноземцев, 

който смята, че времето на Сибир е настъпи-

ло. Той пише, че няма нужда от повече думи, 

а просто е нужно инвестициите да се пренасо-

чат натам. Аз съм напълно съгласен с него!

Времето на 
Сибир настъпи

Руското правителство отпуска 5 

милиарда рубли (158 милиона 

щатски долара) за периода 

2013-2015 г. за финансирането 

на програмата за доброволно 

преселване на сънародниците.

Опитайте се да се върнете
Сънародници Как ще функционира програмата за презаселване в Родината

Става дума за 

програма за 

презаселване 

на най-малко 

25 хиляди 

наши

сънародници 

през 2013 г. и 

по 50 хиляди 

през 2014 и 

2015 г.

АВТОВАЗ подготвя нови модели за клиентите си

Правителство на Руската фе-

дерация (РФ) одобри план за 

действие за периода 2013-

2015 г. в изпълнение на дър-

жавната програма за подпома-

гане на сънародниците ни, 

които желаят да се преселят 

от чужбина в Русия. През 

следващата година за финан-

сирането на програмата ще 

бъдат отделени около 2 мили-

арда рубли (63 млн. долара), а 

през 2014-2015 г. – около 3 ми-

лиарда рубли (95 млн. долара) 

Очаква се през този период тя 

да бъде отворена за около 125 

хиляди души.

„През 2013 г. планът ще 

бъде финансиран с около 2 ми-

лиарда рубли (63 млн. долара), 

а през 2014-2015 г. – с около 3 

милиарда рубли (95 млн. дола-

ра) Ще видим доколко тези 

пари ще стигнат. Очевидно е, 

че трябва да се отделя особе-

но внимание на контрола над 

изразходването на тези сред-

ства“,  заяви премиерът 

Дмитрий Медведев.

В програмата, която дейст-

ва от 2007 г., конкретно се 

предвижда изплащане на ком-

пенсации на преселниците, по-

криване на транспортните раз-

ходи и оказване на помощ за 

получаване на жилище. По ду-

мите на Медведев преселва-

нето на сънародниците ни в 

Русия ще спомогне за решава-

не на демографския проблем 

и ще привлече в руската ико-

номика търсените специали-

сти. Министърът на регионал-

ното развитие на РФ Игор 

Слюняев на свой ред заяви, че 

очаква в близките три години 

в Русия да се завърнат 125 хи-

ляди наши сънародници.

Става дума за участие в 

програмата за преселване на 

25 хиляди наши сънародници 

през 2013 г. и съответно по 50 

хиляди през 2014 и 2015 г.

Той казва, че за периода 

2007-2012 г. в Русия са се пре-

селили повече от 125 хиляди 

души, при това 63 хиляди – 

през 2012 г. По-голямата част 

от тях са от Казахстан, Узбе-

кистан и Азербайджан. През 

миналата година предпочита-

ните райони за тяхното засел-

ване бяха Липецка област, три 

сибирски региона – Омска и 

Новосибирска област и Крас-

ноярският край, а също така и 

Приморският край в Далечния 

изток.

Слюняев обърна внимание 

на факта, че броят на региони-

те, които участват в програма-

та, ще се увеличава. „През те-

кущата година тези субекти на 

федерацията ще станат 48, 

такъв е броят на подадените 

заявки към днешна дата“ – 

каза той.

И продължи: „Ако става 

дума за статута, то след прие-

мането на нормативните акто-

ве, тези лица – преселниците 

и членовете на техните семей-

ства – ще получат начален ка-

питал и компенсационни сред-

ства в размер на 245 хиляди 

рубли (7,7 хиляди щатски до-

лара) за всеки участник в про-

грамата и 120 хиляди рубли 

(3,7 хиляди щатски долара) за 

всеки член от семейството“. 

НИКОЛАЙ ИВАНОВ
САЙТ РОСТЕХ

ИННА СОБОЛЕВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Главният дизайнер на АВТОВАЗ 

Стив Матин заяви, че 

специалистите във волжския 

завод усилено работят над 

новата серия „В“.

АВТОВАЗ подготвя нова 
серия автомобили

Потегляме! Дизайнерите обещават през 2015 г. да покажат обновени модели 

Външният вид на автомобили-

те съществено ще се различа-

ва от предишните модели на 

АВТОВАЗ. Дизайнерите реши-

ха да поставят акцент именно 

върху това. 

Разработчиците се надяват, 

че по този начин новите моде-

ли ще могат успешно да се 
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предишните модели“. Модел-

ният ред на АВТОВАЗ ще се 

попълни с три кросоувъра (два 

от клас „В“ и един ще се пози-

ционира в сегмент „С“) и с об-

новена версия на Лада 4х4, из-

вестна като „Нива“.

Кросоувърът ще се произ-

вежда на базата на „Калина“, а 

самият той ще бъде идеологи-

ческо копие на Рено „Сандеро 

Степуей“.

Платформите на другите 

модели SUV вероятно, ще са 

на базата на Рено „Дъстер“ и/

или на сегашното поколение 

Нисан „Кашкай“.

конкурират със западните 

марки.

Дизайнерските решения са 

набелязани и в момента се 

провежда техническа подго-

товка за оборудването на ко-

лите. Сайтът „Автовзгляд“ съ-

общава, че по предварителни 

данни автомобилите с новия 

дизайн ще могат да бъдат ви-

дени през 2015 г..

Матин отбелязва: „Нашият 

автомобил трябва да бъде 

уникален, ярко изразен. Имен-

но затова, на първо място, ние 

акцентираме върху дизайна, 

за да постигнем контраст с 
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Идват „Островите“
Екипът на Яндекс, представи 

новия интерфейс за извежда-

не на резултатите от търсе-

нето, който бе наречен „Ос-

трови“.  Дирек торът по 

технологиите в компанията 

Иля Сегалович отбелязва: 

„Много хора нямат желание 

да губят повече от три минути 

за търсене в интернет. Нови-

ят Яндекс ще разбира по 

добре запитването и ще му 

отговаря с целия си интер-

фейс“. Освен това Яндекс ще 

добави нови услуги.

Чекистите унищожиха  
голяма банда
Органите на Федералната 

служба за сигурност и на по-

лицията проведоха съвмест-

на широкомащабна операция 

едновременно в няколко ре-

гиона, по време на която бяха 

задържани 12 предполагаеми 

търговци на оръжие. Иззети 

са повече от 35 кг тротил, 20 

взривни устройства, повече 

от 10 хиляди боеприпаса с 

различен калибър, както и 

над 100 единици оръжие.

ДЕТАЙЛИ

Поръчай си велорикша
Очевидно в Москва скоро ще 

се появят градски велотакси-

та. Те ще превозват клиенти-

те си от метрото до паркове-

те, театрите, музеите и други 

места. Още не е ясно къде ще 

се движат те – по пътното 

платно или по тротоара, засе-

га в Правилника за движение-

то по пътищата няма указа-

ния за тях. Предполага се, че 

първоначално велорикшите 

ще превозват хора само през 

почивните дни, което вече е 

факт на някои места в града.

В Москва е безопасно
По време на неотдавнашното 

си посещение в Ню Йорк ми-

нистърът на вътрешните ра-

боти на Русия Владимир Ко-

локолцев се запозна с опита 

на американските полицаи. 

„Ние сравнихме криминоген-

ната обстановка в Москва и 

Ню Йорк, съобщи той.  С удо-

влетворение констатирам, че 

Москва не отстъпва на Ню 

Йорк по сигурност, а по реди-

ца показатели го превъзхож-

да. В Москва грабежите и из-

насилванията са по-малко.“

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ТЪРГ ЗА 5 МИЛИАРДА 
ЕВРО
ФРАНЦИЯ

През август московското 

кметство ще проведе търг за 

модернизация на метрото, на 

който за първи път ще има и 

чужди фирми. Има какво да 

привлече вниманието на ка-

надската Bombardier, нем-

ската Siemens, швейцарската 

Stadler и на френската Alstom. 

Договорът е за около 5 млрд. 

евро за доставка на почти 

3500 вагона за метрото, която 

трябва да започне от 2015 г. 

Подразбира се и техническото 

обслужване на композициите.

НОВО НИВО В 
ОТНОШЕНИЯТА 
ЯПОНИЯ

Русия е суровинна държава, но 

в днешни дни – особено в Да-

лечния изток – населението на-

малява, а опитите да се увели-

чи производството завършиха 

с провал. В Япония идеята за 

икономическа зона около край-

брежието на Японско море също 

няма развитие. Не може да се 

каже, че преговорите по мирния 

договор са навлезли в задънена 

улица, но аз смятам, че отноше-

нията между Русия и Япония мо-

гат да достигнат до ново ниво, 

изгодно и за двете страни.

ТОЙ ОБИЧА ВКУСА НА
СВОБОДАТА 
ГЕРМАНИЯ

Какво накара Депардийо да 

стане руснак? Николай Борода-

чев, приятел на актьора, знае 

отговора на този въпрос: Де-

пардийо избра Русия не заради 

алчността си, а заради любо-

вта си към свободата. „Вероят-

но той има руски гени. В рода 

му може да има казаци, които 

през 1814 г. достигат до Па-

риж. Но, шегата настрана, Же-

рар в много отношения прили-

ча на руснаците: той е пълен с 

емоции, открит е и казва това, 

което мисли“.

ПРАВО НА СОБСТВЕНИ 
ИНТЕРЕСИ
САЩ

Русия има напълно законни ин-

тереси във връзка със сигур-

ността в постсъветското прос-

транство, които ние трябва да 

уважаваме, макар че понякога 

се изказваме против начините, 

по които Москва отстоява тези 

интереси. Като цяло задачата е 

да се разработи такава полити-

ка по отношение на Русия, която 

да способства за отстояване-

то на американските интереси в 

открита и либерална междуна-

родна система. Нашите думи и 

дела са важни за Русия.

МОСКВА И ТБИЛИСИ 
ИЗГЛАЖДАТ ОТНОШЕНИЯТА 
ФРАНЦИЯ

Премиерът на Грузия Бидзина 

Иванишвили си е поставил за 

задача да нормализира отно-

шенията с Русия, при това без 

да променя европейския и ат-

лантическия курс на страната. 

Той каза: „Необходимо е вре-

ме, за да се излезе от задъне-

ната улица“. След парламентар-

ните избори през 2012 г. двете 

страни направиха редица сим-

волични жестове. Владимир Пу-

тин прие грузинския патриарх 

Илия II. Иванишвили се срещна 

с Дмитрий Медведев.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

ЕЛЕНА ЯКОВЛЕВА
РУСИЯ И  БЪЛГАРИЯ

Руската православна църква 

няма да признае еднополовите 

бракове, заяви патриарх Кирил в 

Даниловския манастир.

Сложен е кръст на 
еднополовите бракове

Щастлив
рекорд

Църква Словото на патриарх Кирил

„Руската църква уважава сво-

бодния избор на човека, дори 

греховния. Например от хрис-

тиянска гледна точка разво-

дът – това е грях, паралелният 

живот на съпрузите с други 

партньори – също е грях, но 

църквата признава подобни 

Според допитването на Общо-

руския център за изучаване на 

общественото мнение 77% от 

руснаците считат себе си за 

щастливи хора. Преди две го-

дини щастливците бяха с 10% 

по-малко. Техният брой се е 

увеличил, защото не е имало 

криза и смяна на властта. 

Сред щастливите жители на 

столицата (82%) най-голям е 

броят на младите хора между 

18 и 24 години (87%) и хората с 

висше образование (84%). 

29% от тези, които се чувстват 

щастливи, свързват това свое 

състояние с благополучието в 

семейството. 

избори като факт, признава 

свободата на човек да живее 

така или иначе. Човекът не 

може насилствено да бъде 

вкаран в рая. Това е негов 

личен избор. Ако човек желае 

да извърши грях, той го прави. 

Точно същото е отношението и 

към еднополовите бракове. 

Ако хората са си избрали 

такъв начин на живот, това е 

тяхно право, но за този грях те 

носят отговорност. А Библията 

еднозначно потвърждава, че 

това е грях. В Стария завет – 

Патриарх Кирил каза “не” на еднополовите бракове

АЛЕНА УЗБЕКОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Отсега нататък в случай на 

финансови проблеми на 

туроператорите нашите 

съграждани ще получават 

парична помощ чрез 

компенсаторен фонд. 

Тревогите
ще останат
у дома

Защита Русия задейства механизъм за спешна помощ за свои туристи в чужбина

За да се попълни фондът, 

всички туроператори са длъж-

ни да внесат по 100 хиляди 

рубли (прибл. 5 хил. лв.). И 

както съобщи изпълнителни-

ят директор на „Турпомощ“ Вя-

чеслав Басов, в момента встъ-

пителните вноски са платени 

от над 1600 туроператори, а в 

сметката на фонда сега има 

около 160 милиона рубли.

Все пак за какво ще използ-

ват тези пари? Например ту-

ристът пристига в хотела и се 

оказва, че неговият престой 

не е платен, защото туропера-

торът е фалирал. Тогава за 

сметка на фонда „Турпомощ“ 

ще бъдат платени неговият 

24-часов престой, храната, 

юридическата помощ и връща-

нето му в Русия. Що се отнася 

до другите свързани с това за-

губи, като например да се вър-

нат парите им за хотела, който 

те са платили за 10 нощувки, 

то туристите трябва да се об-

ръщат към застрахователните 

дружества.

В Русия днес около 2 хиляди 

туроператори се занимават с 

международен туризъм. Тези, 

които не са внесли своята 

вноска, бяха принудени да на-

пуснат пазара. И досега про-

дължават дискусиите по раз-

мера на вноската. В закона за 

основите на туристическата 

дейност нейният размер бе оп-

ределен в размер на 0,1% от 

оборота на туристическата 

фирма, но не по-малко от 100 

хиляди рубли. При някои опе-

ратори обаче, 0,1% от оборота 

съответства на по-малко от 

100 хиляди рубли. Затова се 

предлага да бъдат внесени из-

менения в закона. Но в Росту-

ризъм например считат, че за-

конът не трябва да се променя. 

Според Вячеслав Басов сега, 

в първоначалния етап, важно-

то е да се попълни фондът за 

оказване на помощ на туристи-

те. „В бъдеще тази сума може 

да бъде както по-голяма, така 

и по-малка от 100 хиляди 

рубли. Резултатите от дей-

ността ще се оценяват на съ-

вещанията на надзорния 

съвет на асоциация „Турпо-

мощ“, който включва предста-

вители на министерствата на 

Специален фонд ще осигури сигурност на туристите при непредвидени обстоятелства

културата, транспорта, външ-

ните работи, Ростуризъм, а 

също така и 14 водещи туропе-

ратори. В бъдеще те ще взе-

мат решения за размера на 

вноската според резултатите 

на тези оценки “, съобщи из-

пълнителният директор на 

„Турпомощ“. Между другото 

нормата, която предвижда 

размерът на вноската да се 

определя в процентно съотно-

шение от оборота на фирмата, 

крие рискове, свързани с това, 

че туристическите оператори 

могат да занижават своите 

финансови показатели. А това 

ще се отрази негативно както 

върху отрасъла, така и върху 

туристите.

За съжаление фондът не 

може да реши всички пробле-

ми на туристите. Както се видя 

от пролетната ваканция, те 

могат да се натъкнат на про-

блеми например на летищата, 

когато билетите за чартърни-

те полети са повторно прода-

дени. В резултат на това част 

от пътниците остават на аеро-

гарата в уморително многоча-

сово очакване... 

това е историята на Содом и 

Гомор, а в Новия завет – това 

ясната индикация на апостол 

Павел. Затова ние сме сериоз-

но обезпокоени не от самия 

факт на съществуването на 

еднополовите съюзи. Ние сме 

силно притеснени от това, че 

за първи път в цялата история 

на човешкия род грехът се оп-

равдава посредством закон. А 

това открива перспективата 

за нравствена деградация на 

обществото“, каза патриархът 

по повод закона за еднополо-

вите съюзи във Франция.
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АМЕРИКА НЕ ИСКА, 
ЕВРОПА НЕ МОЖЕ...

Георгий
Бовт

ПОЛИТОЛОГСергей 
Мануков

ЖУРНАЛИСТ

Владислав 
Иноземцев
ИКОНОМИСТ

В
ладимир Путин напра-

ви нова стъпка по пътя, 

наречен „национализа-

ция на елита“. Той под-

писа укази, които определят 

реда за подаване на деклара-

ции за доходите и разходите 

на държавните чиновници. 

Предписанията гласят, че до 1 

юли т.г. всички, които прите-

жават акции в чужбина, банко-

ви сметки и други активи, да 

се отърват от тях. Също така 

чиновниците са длъжни да де-

кларират всички по-големи по-

купки (ако цената им надхвър-

ля три годишни заплати) в своя 

полза, в полза на съпрузите и 

непълнолетните деца.

Контролът по изпълнението 

на тези мерки не е възложен 

на Сметната палата, прокура-

турата, Следствения комитет, 

дори не на Федералната служ-

ба за сигурност, а на самата 

администрация. Явно Путин 

не вярва напълно на нито една 

от изброените структури.

Над две трети от населе-

нието одобряват ограничител-

ните мерки за чиновниците от-

носно притежаването на 

сметки в чужбина. Сред хора-

та битува мнението, че по-го-

лямата част от руските чинов-

ници свързват своето бъдеще 

и това на децата си предимно 

със Запада – там откриват 

сметки, там отиват на почив-

ка, много често семействата 

им живеят там, децата им учат 

там. А ръководството на стра-

ната силно вярва, че притежа-

ването на активи в чужбина 

прави чиновниците уязвими за 

нежелателното чуждестранно 

влияние, дори шантаж, уронва 

суверенитета на страната и 

способността й да поддържа 

самостоятелен външнополи-

тически курс.

По всяка вероятност хората 

биха подкрепили и много по-

строги мерки. 50% от руснаци-

Авторът е известен журналист 
и политолог

Авторът ръководи Центъра за 
постиндустриалното общество

Сергей Мануков e автор на 
списание „Експерт“

ПРАВИЛАТА 
СЕ ПРОМЕНЯТ

те смятат, че за укриване на

имоти депутатите и чиновни-

ците трябва да носят наказа-

телна отговорност. Угаждане-

то на подобни настроения

може да доведе до крайности,

включително да одобряваните

от част от населението раз-

стрели по площадите, конфис-

куване на имуществото на ко-

румпираните лица и т. н. Но

Путин не иска да предизвика

появата на „хунвейбини“.

Русия има вече опит с масови-

те репресии на  представители

на държавния апарат – по вре-

мето на Сталин. Явно Путин не

желае такава кампания. Пре-

зидентът предпочете друг път,

по своему компромисен, но ве-

роятно по-надежден. Той из-

праща на номенклатурата на-

пълно ясен сигнал: правилата

на играта се менят, предишни-

ят принцип, че всичко е позво-

лено, когато се базира на не-

гласното споразумение за

„разрешена кражба в замяна

на политическа лоялност“,

вече не действа. При това

всеки получава шанс и време

да се нагоди към новите об-

стоятелства, а за тези, които

нямат готовност да играят по

новите правила, следва остав-

ка, предоставя се възможност

да напуснат държавната служ-

ба и да се заемат с нещо друго.

Основният механизъм за

борба с корупцията е актив-

ността на самото общество.

Ако то повярва, че намерения-

та на властта са сериозни и ги

подкрепи не само на думи, а и

с дела, успехът е гарантиран.

Изглежда, САЩ 
се умориха да 
управляват 
планетата. А на ЕС 
не му е до това...

Трябва да 
се повиши 
ефективността 
на сибирската 
икономика

Антикорупционната 
кампания в Русия 
с подкрепата 
на народа явно 
набира скорост

О
ще през 1998 г. тога-

вашният държавен се-

кретар на САЩ Ма-

длин Олбрайт нарече 

Америка „незаменима нация“. 

Оттогава изминаха петнайсет 

години. Днес на Съединените 

американски щати приляга едно 

друго определение – „изчерпа-

на нация“ или супер държава-

та, която върви към упадък и 

се интересува повече от вътреш-

ните си проблеми, отколкото 

Афганистан и Близкия изток.

Тази умора не е изненадва-

ща, ако си припомним как след 

края на студената война аме-

риканските войници воюваха 

два пъти по-дълго, отколкото 

през последните десетилетия. 

Вашингтон наля в отбраната 

си безпрецедентно много 

средства – през 2011 г. САЩ 

похарчиха за отбрана повече 

от 19-те държави след тях 

взети заедно. Военните разхо-

ди, както се досещате, изигра-

ха немалка роля в натрупване-

то на астрономическия дълг от 

16 трилиона долара.

Явно неслучайно в речта си 

при второто встъпване в 

длъжност Барак Обама нито 

веднъж не си спомни извест-

ните думи в речта на Джон Ф. 

Кенеди, който през 1961 г. 

заяви, че Америка ще плати 

всяка цена и ще понесе вся-

какви лишения, за да защити 

свободата на планетата.

Последното изявление на 

Обама имаше друго послание: 

десетилетието на войни е към 

своя край. Американският 

президент, носител на Нобе-

лова награда за мир, не излезе 

с някое гръмко определение 

за съвременната национална 

идея, която може да се форму-

лира в една проста фраза: 

благосъстоянието и благопо-

лучието на Америка са много 

П
ърво, почти 75% от об-

щите приходи от износ 

на Руската федерация 

за 2012 г. (около 410 

млрд. щ.д.) са от стоки, доби-

ти или произведени от другата 

страна на Урал. По предвари-

телни сметки общият обем на 

инвестициите в икономиката 

на Сибир и Далечния изток за 

2012 г. са 1.9 трилиона рубли, 

или 62 млрд. щ.д. Ако феде-

ралната власт наистина мисли 

да вдигне Сибир на крака, то 

би било много по-правилно част 

от тези приходи да бъдат ос-

тавени в региона.

Второ, днес само пазарът 

Неизбежно възниква въпро-

сът: кой ще замени САЩ? Сега 

Китай е поизоставил за малко 

външната си политика заради 

безспорните проблеми с ико-

номиката; Русия отдавна изгу-

би силата, която притежаваше 

Съветският съюз, който със 

сигурност би се възползвал от 

тази възможност. На Индия и 

Бразилия, разбира се, е още 

рано да мислят за световно 

лидерство.

Сериозни проблеми имат и 

международните организации 

– ООН, НАТО и Европейският 

съюз преразглеждат цялата 

си ценностна система и търсят 

така да се каже своето пред-

назначение в съвременния 

свят.

В Америка преобладава 

мнението, че след нея постът 

на световен жандарм може и 

трябва да се поеме от Европа. 

Разбира се, фактът, че това е 

желанието на самите амери-

канци, не означава, че то съв-

пада с желанието на европей-

ците.

Най-неприятното за привър-

жениците на новата роля на 

Европа е липсата на реално 

единство в обединена Европа, 

което ясно си пролича по 

време на кризата в изострени-

те спорове относно политика-

та на жестоки икономии като 

средство за преодоляването.

Излиза, че САЩ вече не же-

лаят да бъдат световен лидер, 

а Европа не може да стане 

такъв. Така че най-вероятният 

кандидат е Китай. Реши ли 

Пекин икономическите си про-

блеми, ръцете му са развърза-

ни. Поднебесната империя 

няма търпение по всичко да 

надмине Америка.

НЕ ПРЕЧЕТЕ НА СИБИР, ТОЙ САМ ЩЕ СЕ ИЗПРАВИ
може да подскаже вярното на-

правление на инвестициите. 

Държавата и нейните предста-

вители са ориентирани към 

вложения в гигантски, често 

невъзстановими проекти. В 

стратегиите за развитие на 

Сибир и Далечния изток често 

четем за подема на градовете 

в Арктика, за моста на Саха-

лин и тунела под Беринговия 

пролив. 

От Москва всичко това из-

глежда интересно, но от Саха-

лин към континента на година 

пътуват не повече от 160 хиля-

ди души, стойността на тунела 

до Аляска надвишава няколко 

пъти годишния обем на търго-

вията между РФ и този амери-

кански щат, а по Транссибир-

ската магистрала сега основно 

се превозват руда и въглища.

Трето, Сибир сега е регион, 

който изисква огромни вложе-

ния в социалната сфера, а 

тази задача може да бъде ре-

шена много по-добре от мест-

ните, отколкото от федерал-

ните власти. Преди всичко 

трябва да се направят значи-

телни стъпки в определяне на-

правлението на развитие на 

бюджетния федерализъм. 

Сибир е уникален район на 

Русия. Той винаги е бил място, 

в което са се концентрирали 

обществени активисти от цяла 

Русия. Руснаците са основали 

на бреговете на Тихия океан 

първите си градове преди аме-

риканците; ние построихме 

железопътна линия почти ед-

новременно с тях. Кога изоста-

нахме и защо? Доста отдавна, 

и то изостанахме, защото ос-

новахме първия университет в 

Сибир 300 години, след като го 

завоювахме, а британците – 

само 50 години, след като за-

почнаха колонизацията на 

Нова Англия. Не по-малко от 

една четвърт от данъците, ид-

ващи от природните ресурси, 

трябва да бъдат насочвани за 

развитие на региона, при това 

решението къде да бъдат из-

ползвани трябва да бъде 

взето с широко гражданско 

участие, а най-добре – чрез 

местни референдуми или до-

питвания. Трябва реално да се 

повиши ефективността на си-

бирската икономика. В Сибир 

няма проблем с населението – 

плътността му зад Урал е 

средно 2.26 души/кв.км срещу 

0.49 души в Аляска и 0.03 (!) в 

канадските Северни терито-

рии. Има проблем с използва-

нето му – производителността 

в държавните предприятия е 

шест и повече пъти по-ниска 

от тази в Европа или Япония. 

Задачата днес е не да се раз-

шири, а да се намали терито-

рията и да се увеличи стопан-

ската ефективност.

Също така трябва да се пре-

осмисли ролята на Сибир в ти-

хоокеанската икономика и по-

литика. Ние трябва да се 

включим в тихоокеанската 

икономика, като поддържаме 

отношения не само с Китай, но 

и с Южна Корея, Япония, Ав-

стралия, Канада, а в крайна 

сметка и със Съединените 

Щати. Не трябва да се мисли, 

че Тихият океан е само Азия. 

Общият БВП на държавите с 

излаз към него се формира на 

48.6% от азиатските страни, а 

от страните от Северна и Ла-

тинска Америка – 46.1%. 

Русия в този регион е естест-

вен балансьор, а не верен оръ-

женосец на Китай. 

по-важни от останалия свят.

Предшественикът на Барак 

Обама Джордж Буш виждаше 

месианската роля на външна-

та политика на Съединените 

щати. На сегашния американ-

ски лидер изглежда повече му 

допада така наречената док-

трина Айзенхауер, който неза-

висимо от факта, че бе герой 

от войната, през осемте годи-

ни на управление на страната 

(1953–1961) се стремеше по 

всякакъв начин да избегне 

кръвопролитията. Или поне 

проливането на американска 

кръв.
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Чукотка – свят на истински хора
Заполярие Добре дошли в най-отдалечения, труднодостъпен, неизучен и суров регион 

Чукотка е най-далечният 

североизточен регион на Русия 

и Евразия, едно от най-

изолираните места на света. 

Хората живеят в села, 

разпръснати из тундрата. 

 Чукотка е най-отдалеченият, 

труднодостъпен, неизучен и 

суров регион на Русия. Тук 

човек се чувства като песъ-

чинка в безмълвната бело-

снежна пустиня. 

С пристигането си може да 

се насладите на свежите 

повеи на вятъра, който идва 

откъм двата океана, да се за-

познаете с уникалната флора 

и фауна на Арктика, да разгле-

дате загадъчните паметници 

на древните жители на Чу-

котка и, стъпили на единия 

континент,  да видите отсреща 

другия.

Мястото, където се сливат 
два океана
Чукотски автономен окръг е 

най-североизточният район на 

Русия и Евразия. По площ над-

хвърля площта, на която и да е 

европейска държава – 721,5 

хил. кв. км, при това регионът 

е един от най-рядко населени-

те в Русия: на обширната тери-

тория на Чукотски автономен 

окръг живеят едва 50 хил. 

души, половината от които са 

представители на малоброй-

ните северни народи.

Чукотка се врязва като 

клин между двата океана – 

Северния ледовит и Тихия. 

Затова стигнете ли нос Деж-

ньов (най-източната точка на 

континентална Русия) отляво 

ще видите морето на Север-

ния ледовит океан, отдясно – 

Тихия океан, пред вас ще се 

открие новият континент – 

Северна Америка, а като се 

огледате назад, ще видите 

безкрайната тундра на Севе-

роизточна Евразия.

Чукотка също така е един-

ственият регион на Русия, раз-

положен и в двете полукълба. 

Само на две места на планета-

та 180-ят меридиан, който раз-

деля източното и западното 

полукълбо, минава по суша  

през Чукотка и тихоокеански-

те острови Фиджи.

Светът на чудната природа 
на Арктика
Чукотка е тундра. Огромните 

хълмисти пространства са по-

ИРИНА РЕШЕТОВА, 
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

крити с мъх, дървета-джу-

джета (миниатюрни брези, 

върби и други пълзящи по зе-

мята дървета) и трева. През 

краткото полярно лято, благо-

дарение на арктичните плодо-

ве, гъби и цветя, тундрата се 

превръща буквално в разно-

цветен килим, който пламти с 

ярките си цветове и аромати. 

Но в най-закътаните места и 

през лятото може да се види 

сняг.

Едва в края на октомври, 

след периода на дъждове и 

мъгли, пада първият сняг. Сне-

гът вали до юни следващата 

година. Това е периодът, през 

който над Чукотка се спуска 

дълга зимна полярна нощ, ко-

гато слънцето се вижда само 

за час-два през деня. Чукот-

ското крайбрежие е едно от 

най-ветровитите райони на 

Русия. Рекордните пориви тук 

достигат 80 метра в секунда. 

Ако посетите това място през 

зимата, пак ще останете впе-

чатлени. През това време на 

годината може да наблюдава-

те уникално красивото при-

родно явление – северното си-

яние.

Пролетта идва тук за крат-

ко, само в края на юни. Тогава 

дебелата няколко метра снеж-

на покривка започва бавно да 

се топи, като залива населени-

те места с дълбоки локви и 

превръща тундрата в непрохо-

дим мокър лабиринт, над 

който се чуват хиляди птици, 

долетели от юг. Едва през юли 

и август отново ще започне 

пъстрото и дъхаво полярно 

лято.

Житейската философия на 
местното население
Ако дойдете в Чукотка, ще с 

сблъскате с множество необи-

чайни и непонятни на пръв по-

глед явления.

Тук например вратите не се 

отварят отвътре навън, а об-

ратно – отвън навътре. Това е 

така, защото през зимата, 

дълга почти 9 месеца в година-

та, много често снегът затруп-

ва къщите до покрива. И за да 

излязат сутрин хората от до-

мовете си, трябва да отворят 

вратата навътре и да прокопа-

ят тунел в снега. Ако вратите 

се отваряха навън, излизането 

би било невъзможно.

И една друга местна особе-

ност: ако се сблъскате с няко-

го пред входа на сграда, този, 

които излиза, винаги първо 

дава път на влизащия и тогава 

излиза. Хората, които живеят 

в условията на постоянен 

студ, винаги първо пускат вли-

Белите мечки и сините китове
Въпреки суровия климат (сред-

ната годишна температура тук 

варира от -4,1 до -14°С) приро-

дата на Чукотка изумява с мно-

гообразието си. 

В нея има около 1300 растител-

ни вида – от арктични мъхове и 

лишеи до дървета от вековната 

тайга, над 400 вида риби, 220 

вида птици. 

Повечето животни, обитаващи 

Чукотка, са включени в Черве-

ната книга на Русия, измежду 

които: бяла мечка, снежен овен, 

нарвал, гърбат кит, финвал, 

сейвал, сив и син кит, ивичест 

кит и други. 

Много растения и животни на-

мират приют около горещите ге-

отермални извори.

защите с тяхната топлина, а 

после излизат.

Коренните жители на Чу-

котка, чукчите и ескимосите, 

са много весел народ и обичат 

празниците. Всяка зима тук се 

провеждат надбягвания с ку-

чешки и еленски впрягове. 

През лятото на брега на Бе-

ринговия проток се провежда 

фестивалът „Берингия“. Праз-

никът включва изпълнения на 

фолклорни групи от различни 

кътчета на Чукотка, майстори-

те на народни занаяти показ-

ват произведенията си, про-

веждат се състезания между 

отборите по национални спор-

тове. В края на лятото в Ана-

дир – столицата на Чукотка, се 

провежда фолклорен фести-

вал на коренните жители 

„Ергав“.

Също така през цялото лято 

имате уникалната възможност 

да наблюдаване истински лов 

на китове. Коренните жители 

на Чукотка се отнасят със спе-

циално уважение към обкръ-

жаващия ги свят: след като из-

влекат убития кит на сушата, 

те задължително отрязват от 

него парче, което хвърлят в 

морето с надеждата, че китът 

ще се роди отново и ще се 

върне при хората.

Тайните на древна Чукотка: 
храмът от кости на китове и 
хората-гъби
В югоизточната част на Чу-

котка, на остров Итигран, се 

намира един от най-загадъч-

ните паметници на културата 

на Арктика – Китовата алея. 

На този никога необитаван ос-

тров има два реда вкопани в 

земята ребра и черепи на ги-

гантски гренландски китове, 

като дължината им е около 

500 метра. Височината на ре-

брата достига почти 5 метра.

Учудващо е, че костите са 

специално докарани тук от 

други места. От алеите тръгва 

покрита с камъни „пътека“, 

която води до кръгла площад-

ка, представляваща пръстен 

от камъни, в центъра на който 

има древно огнище с пепел. 

Учените го наричат светили-

щето на древните ескимоси. 

Странното е, че съвременните 

ескимоси, които с голяма 

грижа и почит се отнасят към 

гробовете и останките от къщи 

на предците си, не знаят нищо 

за предназначението на тези 

стълбове, Китовата алея изоб-

що не фигурира в преданията 

от устното народно творчест-

во на този народ.

Друг интересен паметник на 

древните ескимоси, запазен 

до наши дни, са Пегтимелски-

те петроглифи. Паметникът 

представлява рисунки, издъл-

бани в скалите на височина 

20-30 метра. Рисунките дати-

рат от около 2 хиляди години. 

Изобразяват ловни сцени на 

древните хора и странни чове-

коподобни същества с глави 

като гъби. 

Учените все още спорят 

какво точно са изобразили 

древните ескимоси. Някои ги 

сравняват с рисунките на 

древните маи и ги свързват с 

употребата на халюциногенни 

гъби. Други смятат, че изобра-

женията са породени от сре-

щата на древните ескимоси с 

извънземни цивилизации.

ВИЗИТНА КАРТИЧКА

лъгъо 
раветлъан
Чукчите наричат сами себе си 

„лъгъо раветлъан“, което в пре-

вод означава „истински хора“.

С пристигането си в Чукотка вие...

Как да стигнете:

• попадате в най-крайната се-

вероизточна точка на Евразия;

• може да застанете в един-

ствената точка на Земята, къде-

то се пресичат 180-ят мериди-

ан и Северният полярен кръг; от 

един континент, виждате друг;

От Москва до град Анадир, сто-

лицата на Чукотка, се стига са-

мо със самолет. Придвижването 

по Чукотка е затруднено, пора-

ди липсата на пътища, затова от 

едно населено място до друго 

се пътува със самолет или хели-

коптер. През лятото между се-

лищата може да се пътува и по 

море.

Пътуването до което и да е на-

• ще усетите, що е то полярна 

нощ и полярен ден;

• ще се озовете на място, къ-

дето се сливат два океана;

• може да наблюдавате север-

ното сияние.

селено място в Чукотка става 

само с разрешение от Федерал-

ната служба за сигурност. 

Причината се крие в близостта 

на руско-американската гра-

ница. Ако сте решили да пъту-

вате до Чукотка, препоръчваме 

ви да се възползвате от услуги-

те на туристическа фирма, коя-

то ще ви включи в организира-

на група.

Истинската перла на територия-

та на Чукотския автономен ок-

ръг е природният резерват „Ос-

тров Врангел“, наричан още 

„родния дом“ на белите меч-

ки. По биоразнообразие остров 

Врангел няма равен сред всич-

ки останали островни територии 

в Арктика и превъзхожда целия 

Канадски арктичен архипелаг 

взет заедно. Островът е вклю-

чен в списъка на световното на-

следство на ЮНЕСКО. 

ПЕРЛАТА НА АРКТИКА 

Остров 
Врангел
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Разбира се, че може с 

туристически автобус за 2 часа 

да се обиколи цяла Москва. Но 

не е ли по-добре да се разходиш 

из града пеша? Ето начините, 

които предлагам.

А аз вървя, аз 
крача по Москва

1. Да разгледаш Москва от 

друг ъгъл по време на екскур-

зиите: “Арбат на Окуджава”, 

“Призраците на Москва”, “За-

гадъчните места в Москва”, 

“Криминалната Москва”, “Лю-

бовната Москва” и др.

2. Да поскиташ из безлюд-

ните улички на стара Москва. 

Например от улица “Покровка” 

до Кълпачната пресечка, по-

край красивата къща на барон 

Кноп.  

3. Да постоиш на Лялин пло-

щад в Москва (през лятото той 

е особено красив, тъй като по 

старинната сграда, която се 

намира в центъра на площада, 

окачват многобройни кошнич-

ки с цветя) и да похапнеш в ле-

гендарната дореволюционна 

“Булочна”.

4. Да се разходиш по Замо-

реновата и Рочделската улич-

ка със запазените старинни 

дървени къщи.

5. Да си изтананикаш пе-

сничката “Дорогая моя столи-

ца” в най-престижния район 

между улиците “Остоженка” и 

“Пречистенка”, където се на-

мират най-богатите къщи на 

новата Москва. 

6. Да се снимаш на фона на 

ЛАРИСА КАФТАН
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

уникалната къща във форма-

та на яйце Фаберже на улица-

та, носеща името на Машков.

7. Да си намислиш някакво 

желание и да погалиш по муцу-

ната бронзовото куче в стан-

цията на метрото “Площад на 

революцията” или да постоиш 

в подножието на паметника на 

Юрий Долгорукий на улица 

“Тверская”.

8. Да прегърнеш хвойната, 

посадена още от Петър І в “Ап-

текарската градина”.

9. Да се научиш за един ден 

да рисуваш картини (има така-

ва школа, например на улица 

“Малая Ординка”).  

10. Да погледнеш през про-

зорците на къщите на така на-

речената “Стрелка”, която 

води от улица “Болшая Яки-

манка” към Москва-река. Тука 

има една къща, до прозорците 

на която можеш да видиш на-

рисуваните обитатели още от 

времето на революцията.

11. Да се окажеш в района 

на улица “Солянка” и да нау-

чиш какво означават думите 

“у черта на куличках”.

ОЛГА  НЕСТЕРОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

В Москва расте броят на хората, 

които не живеят от заплата, а от 

доходите си от отдаване под 

наем на недвижимо имущество, 

от дивиденти, от лихви.  Кой е той, 

московският рентиер?

Жилищният въпрос 
и неговият отговор

Приходи и разходи Почти 250 хиляди от московчаните са рентиери

– Прослойката на рентиерите 

не е възникнала случайно, 

споделя зам.-директорката на 

Института по данъчен ме-

ниджмънт и икономика на не-

движимото имущество към 

Висшето училище по икономи-

ка Татяна Школна. – Граници-

те се отвориха, на хората им се 

прииска да пътуват по света. 

След като вече е възможно, 

защо да не се възползваме? 

Но ако нямаш работа, тогава с 

какви пари да пътуваш? 

Някои намират изход от ситу-

ацията. Московчаните имат 

едно голямо предимство – 

могат да дадат жилището си 

под наем за добри пари и да 

живеят с тях. При това охолно. 

Доходът от наем може да бъде 

най- малко от 30 до 45 хиляди 

рубли и да достигне до 6 хиля-

ди долара на месец (за луксоз-

но жилище в исторически 

сгради в центъра на града).

Това дава много шансове на 

младите хора, които току-що 

са получили дипломата си и 

даже все още нямат трудова 

книжка. Те може да попътуват 

2-3 години по света и след това 

да започнат да градят карие-

ра. По-възрастните променят 

начина си на живот поради 

други причини. Дори не трябва 

да напускат работа. Напосле-

дък е модерно работното ти 

място да е по-надалеч. Особе-

но често това се среща при 

програмистите, системните 

администратори, журналисти-

те. Може, без да губиш квали-

фикацията си, да продължа-

ваш да работиш, и при това да 

бъдеш свободен. За фирмите 

това също е изгодно – не им се 

налага да наемат голям офис 

в околностите на града, доста-

тъчен е един малък в центъра.  

Всички признават, че Мос-

ква е тежък, стресиращ град. 

Безкрайното суетене – пъту-

ване натам, работа, пътуване 

обратно, да имаше време 

човек да се наспи...

- Сега започваме да разви-

ваме едно ново направление 

по европейски модел – даун-

шифтинг из Русия,- разказва 

Школная.- Доста московчани 

на средна възраст биха искали 

да се преместят да живеят в 

провинцията, но държат на до-

брата инфраструктура и еко-

логията. Моя позната, която е 

детска лекарка, се премести в 

Калуга, когато беше на 47 го-

дини. Купи си там апартамент, 

а московското жилище си ос-

тави като актив. Попитах я 

“Защо?” и тя ми отговори “Аз 

съм много добра лекарка, но в 

Москва никой не ме познава. А 

там за 5 години станах незаме-

нима. А и условията за живот 

са по-добри.”

Как постъпват оправните 

хора? Още докато са в Москва 

теглят ипотечен заем за по-

купка на жилище в провинция-

та, живеят там от заплатата 

си, а кредита си изплащат с па-

рите от наема на московския 

апартамент. Освен това може 

да им се възвърне удържаният 

данък при покупка на недви-

жим имот, който от 2 милиона 

рубли ще бъде 260 хиляди. А 

също така може да си върнат 

13% от подоходния данък от 

лихвите по ипотеката. 

Като цяло, може да се каже, 

че отдаването под наем на 

имоти в Москва, дори и на най-

обикновения апартамент, е си-

гурният начин да спечелиш 

лесни пари. За гражданите, 

които разполагат с излишно 

жилище, това е голям шанс. А 

пък за държавата си е истин-

ски проблем. Не стига, че мно-

зина заминават и харчат тези 

пари извън страната, а освен 

това не плащат и данъци за 

тях. 

Властите в Москва се опит-

ват да легализират този пазар 

за отдаване на жилища под 

наем: правят заедно с полици-

ята проверки по домовете и 

призовават живеещите там да 

съобщават за нерегистрирани 

наематели... 

Рано е още да се говори за 

някакви резултати.

РАЗХОДКИ С КОЛЕЛО 
ИЗ МОСКВА
В Москва велосезонът е от май до септем-

ври. Тази година колоезденето в столица-

та преживява второ раждане – навсякъде 

се появяват велосипедни алеи, стоянки и 

колела под наем. Провеждат се екскурзии 

на велосипеди, обиколки под формата на 

познавателни игри, фестивали и истински 

„Велосипедни нощи”.

Велосипеди в Москва може 

да се вземат под наем в пар-

ковете, в центъра, в спортен 

магазин или в специални па-

латки. В „Нескучната гради-

на”, „Воробьови гори”, в пар-

ковете „Соколники” и „Фили” 

срещу лична карта се дават 

безплатно велосипеди, които 

може да се ползват 1,5 часа. 

По столичните улички се про-

веждат екскурзии на вело-

сипеди. 

Подробно за това къде се провеждат 

разходки с велосипеди и къде ги дават под 

наем може да разберете на сайта 

travel2moscow.com

През 2013 г. в Москва ще се появят около

5 ХИЛ. МЕСТА ЗА ПАРКИРАНЕ НА ВЕЛОСИПЕДИ, 

1,5 ХИЛ. КОЛЕЛА ПОД НАЕМ, 22-КИЛОМЕТРОВА 

ВЕЛОСИПЕДНА АЛЕЯ 

и няколко десетки автобуса, оборудвани със 

спецместа за велосипеди.

ДАТАТА 15 СЕПТЕМВРИ 1801 Г. 

се смята в Русия за рожден ден на велосипеда. Тогава в Москва пристигнал ковачът 

Ефим Артамонов, който изминал с първия тогава велосипед 2000 километра от 

планината Урал до Москва.
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Науката изписва точната рецепта
Медицина След около 20 години лекарите ще обновяват човека така, както се ремонтира кола в автосервиз

Медицината се намира на прага 

на нова технологична 

революция. Сърцето не работи 

както трябва? Няма проблем! С 

помощта на регенеративни 

клетъчни и генни технологии 

винаги може да се създаде ново. 

Наболява ви черният дроб? Не се 

притеснявайте, просто е 

Преди пет години японският 

учен Синъе Яманаке успява да 

върне обикновени възрастни 

клетки в състояние на плури-

потентност, т.е. в младенче-

ско състояние, когато те могат 

да се превърнат в най-различ-

ни клетки на организма. Сега в 

донор на стволови клетки за 

отглеждане на вътрешни орга-

ни ще се превърне самият 

човек – така няма да има про-

блеми нито с морала, нито с 

биосъвместимостта на мате-

риала. 

На биолозите им отне ня-

колко години да възприемат 

това откритие и ето че вече за-

почнаха първите пробиви. 

Най-многообещаващият екс-

перимент бе проведен от ру-

ския учен Константин Агалад-

зе, който заедно с японски 

учени от Университета в Киото 

за първи път в света успяха да 

отгледат ин витро, т.е. в епру-

ветка, пълноценна сърдечна 

тъкан. 

– С две думи бихме опреде-

лили това като тъканно инже-

нерство – казва Агаладзе. – 

Работата не е само в това, че 

ние по изкуствен път отгледа-

хме от т.нар. стволови индуци-

рано-плурипотентни клетки 

пълноценна тъкан от сърдеч-

ния мускул на човека, защото 

отделни клетки са се отглеж-

Оказва се, че може да се 

вземе обикновена хромозома, 

да се премахнат от нея всички 

„ненужни участъци“, като се 

оставят само тези, които отго-

варят за удвояването преди 

клетъчно делене, а между тях 

да се интегрира необходимият 

пълноценен здрав ген. Нашият 

сънародник генетикът Влади-

мир Ларионов показа също 

така, че може дори да се наре-

ди като огърлица абсолютно 

функционираща изкуствена 

хромозома от „мъниста“ от из-

куствено синтезирани участъ-

ци от ДНК, включително необ-

ходимия терапевтичен ген или 

огромно парче от друга хромо-

зома. В процеса на „сглобява-

нето“ може даже предвари-

т е л н о  д а  с е  в м ъ к н а т 

регулаторни участъци, чрез 

които по-късно ще стане въз-

можно да се управлява проце-

сът на премахването от клет-

ката при необходимост.

След поставянето на из-

куствена хромозома в клетка-

та на болния организъм в него 

Медицинският радиологичен 

научен център към Руската 

академия на науките в Обнин-

ск е едно от водещите научни 

и клинични учреждения на 

Русия, където се осъществява 

лечение на онкологично 

болни. В центъра се използват 

уникални лечебни технологии, 

които позволяват да се спася-

ва животът на пациенти, на 

които само преди няколко го-

дини е било невъзможно да им 

се помогне. За някои от тези 

технологии ни разказва дирек-

торът, академик от Руската 

академия на медицинските 

науки Анатолий Федорович 

Циб.

-Според съвременните 

представи, лъчевата терапия 

с прилагането на неутрони е в 

състояние да подобри не по-

малко от 15% от резултатите 

на лечение на болни с тежки 

форми на злокачествени тумо-

ри. За Русия това представля-

ва около 40-50 хиляди пациен-

ти на година. За сравнение: 

сега в нашата страна ефикас-

В Московската детска кли-

нична болница „Филатов“ се 

появи нов пациент: новороде-

но момченце с тегло... 450 

грама – то се побира на дланта 

на доктора. 

Ще оцелее ли? Адресирам 

този въпрос към главния нео-

натолог на Москва, заместник 

главен лекар на болница „Фи-

латов“ професор Ирина Сол-

датова.

- Ще оцелее. Ние вече имаме 

не само опит, но и възможност 

Нормалната продължител-

ност на живота за здравите 

хора е 110-120 години, уверен 

е руският геронтолог Влади-

мир Хавинсон, който също 

така оглавява Европейската 

асоциация по геронтология и 

гериатрия. Днес средната про-

дължителност на живота в за-

падните страни е 75-80 години. 

Пределът е 110-120. Откъде 

тогава да се вземат тези до-

пълнителни 30-40%? Всъщ-

ност, обяснява Владимир Ха-

винсон, във всички органи и 

тъкани имаме т.нар. резервни 

клетки, нещо от рода на ре-

зервни части. След тежки за-

болявания като инсулт и ин-

Отглеждането на 
сърце е близко

Нужен е ремонт на 
хромозомата

Ядреният реактор 
ще лекува

Задача – да се 
спаси болно дете

Продължителност на живота – 120 години

дали и преди нас, но все в 

малко количество. Всички 

тези опити е трудно да бъдат 

наречени успешни, защото из-

следователите използваха ха-

отично организирани тъканни 

култури. Ние се научихме да 

създаваме структурирана сър-

дечна тъкан с помощта на три-

измерна обвивка от специални 

полимерни нановлъкна. С по-

мощта на тази обвивка ние ус-

пяхме да отгледаме не само 

сърдечни клетки, но и да ги на-

караме да образуват пълно-

ценна сърдечна тъкан. 

– Може ли от тази тъкан да 

се създаде сърце? 

– По принцип е възможно, но 

ние създадохме нашата тъкан 

с цел решаване на съвсем 

други биомедицински пробле-

ми. На първо място за тества-

не на токсичността на лекар-

ствени препарати. Такива 

модели на сърдечна тъкан са 

крайно необходими на фарма-

цевтите, които създават нови 

препарати.

започват да се синтезират не-

достигащите белтъчини и по-

степенно организмът с подси-

лен по този начин геном 

оздравява.

Член-кореспондентът на 

РАН, завеждащ лаборатория-

та по молекулярна биология 

на стволовите клетки към Ин-

ститута по цитология към РАН 

Алексей Томилин отбелязва: 

„Изкуствените хромозоми на 

човека могат да имат огромно 

практическо значение за ле-

чението на голям спектър за-

болявания, включително и на-

следствени.  Основното 

предимство на изкуствените 

хромозоми е възможността за 

контролирано премахване на 

тези хромозоми от клетките. 

но са лекувани с помощта на 

неутрони около хиляда онко-

логични пациенти. При това 

над 300 от тях са преминали 

курс на лечение на ядрения 

реактор БР-10 във Физико-

енергийния институт под на-

блюдението на специалисти от 

нашия център. Успешно се 

разработва днес и метод на 

неутрон-улавяща терапия на 

злокачествени тумори. Той 

представлява въвеждане в 

организма на вещество, което 

се натрупва в тумора и под 

въздействието на топлинни 

неутрони претърпява измене-

ния, съпроводени от вторично 

излъчване, което от своя стра-

на разрушава раковите клетки 

без увреждане на здравите.

да спасим и отгледаме такива 

уникални пациенти. Докато 

ние с вас разговаряме тук, в 

нашата болница карат неговия 

брат-близнак – също с изклю-

чително ниско тегло. Сега във 

всеки родилен дом в столица-

та има оборудвани отделения 

за реанимация на именно та-

кива деца. Тук можем да им 

окажем и хирургична, и карди-

охирургична помощ своевре-

менно, без да отлагаме за по-

нататък.

Изкуствените 
хромозоми могат 
да имат огромно 
практическо 
значение 

Над 300 пациенти 
са преминали курс 
на лечение на 
ядрения реактор 
БР-10

наближил гаранционният срок за 

замяна. Няма да са нужни нито 

донори, нито механични импланти 

– всички необходими органи ще 

се отглеждат в епруветка. Как ще 

стане всичко това? На практика 

всяка седмица в интернет може 

да се срещнат новини за 

поредния експеримент с клетки.

фаркт организмът има шанс 

да се възстанови именно за 

сметка на тези резервни въз-

можности. 

Проблемът е, че при по-го-

ляма част от хората тези клет-

ки не се включват по различни 

причини – вредни условия на 

живот, лоша екология, пуше-

не, алкохол. 

Оказва се, че още в Съвет-

ския съюз са се опитвали да 

открият „еликсир на младост-

та“. Вярно, според думите на 

Владимир Хавинсон, който 

също е приемал участие в 

това, отначало разработките 

били за военни цели – за пови-

шаване съпротивляемостта на 

организъма в случай на въз-

действие на вредни фактори. 

Никой тогава не е мислил за 

удължаване на живота. Нео-

чаквано станало ясно, че тези 

препарати са започнали да 

въздействат положително 

върху имунната система.

Владимир Хавинсон твърди, 

че много негови познати дъл-

голетници над 70-годишна 

възраст пият „таблетки срещу 

старост“, благодарение на 

което се чувстват прекрасно и 

са много активни за възрастта 

си.

Друг руски учен, академик 

Владимир Скулачев, също за-

явява, че е разработил мощен 

антиоксидант, който забавя 

процесите на стареене на ор-

ганизъма.

И макар официално за от-

критие на „елексир на мла-

достта“ засега никой да не е 

съобщил, ние виждаме наоко-

ло все повече хора, които не се 

вписват в известните стерео-

типи за напреднала възраст.

„Ние се научихме да 
създаваме струк-
турирана сърдечна 
тъкан с помощта на 
обвивка“

Оказва се, че още 
в Съветския съюз 
са се опитвали да 
открият „еликсир на 
младостта“
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Има ли 
“доброе 
время суток”?

ОТКРИТ УРОК

С
ъбеседници, които си 

общуват чрез интер-

нет, далеч не винаги 

се намират в едно и 

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Девушка | Денёв | Порошок | Агра | Анабас | Терехова | Угол | Гир | Алтарь | Ахилл | Бедро | Кабрал | Каллисто | 
Королёва | Июль | Стью | Маяк | Ринк | Леди | Каин.
По вертикала: Тарантул | Афродизиак | Ликёр | Патока | Отмель | Бал | Вздорожание | Вскрик | Шланг | Скат | Адвокатура | 
Костюшкин | Табаки | Бэлза | Стиль | Ложь.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня   Супа „разсолник“ („осолена супа”)

Ще са ни нужни: 
500 гр. говеждо месо, 

2 л. вода, по 500 гр. картофи 

и зеле, 100 гр. моркови, 

по 20 гр. корени от магданоз 

и целина, 50 гр. лук, 

40 гр. краве масло, 

120 гр. осолени краставици, 

сок от осолени краставици, сме-

тана, сол, черен пипер, дафинов 

лист по вкус.

Начин на приготвяне:
Залейте месото със студена 

вода и го оставете да кипне. 

Махнете пяната и варете на 

слаб огън в течение на 2–2.5 

часа. Нарежете зелето на тънки 

ивички, картофите – на резени, 

корените и лука – на сламки, 

краставиците – на кубчета. 

Бланширайте краставиците в 

малко бульон за 15 минути. В 

кипящия бульон сложете зелето 

и оставете да кипне, след това 

добавете картофите, а след още 

5 минути – пасираните с масло 

корени и лук, краставиците, 

сол, черен пипер, дафинов лист. 

5-10 минути преди да свалите 

от огъня добавете сока от 

осолените краставици.

Готвач Юс

В дълбока древност, според 

сайта supercook.ru, славяни-

те са започвали трапезата с 

„жаркое“ (съвременното 

второ блюдо), след това 

„ушное“ (всички видове 

супа), а най-накрая „заедка“ 

– сладък десерт, приготвен 

от зеленчуци и плодове с 

мед. Днес от „ушное“ ще при-

готвим разсолник.

1 2

3 4

време от денонощието!“) Т.е., 

какво е при вас времето, вие 

сам си знаете, а аз ви поздра-

вявам и с това се изчерпва те-

мата. Трябва да кажем, че съ-

ществуват именно две етикет-

ни формули: утвърдителна 

(„доброе время суток“) и при-

ветствена, т.е. формула-поже-

лание („доброго времени 

суток“). Именителният падеж 

сякаш констатира, че момен-

тът на разговор е действител-

но добър, времето е отлично, 

работите вървят прекрасно. 

Родителният падеж пък е 

предназначен именно за да се 

пожелае на събеседника всич-

ко това да е така при него.

Приветствените формули 

във вид на пожелания сега не 

се срещат често, но пък са 

били много разпространени 

през XIX век: „доброго дня/до-

брого вечера желаю вам“ 

(„желая ви хубав ден/вечер“)... 

Ако ние ги използваме в наша-

та реч, то това е най-вече при 

прощаване, когато искаме да 

дадем някакво напътствие на 

събеседника ни. Ето тогава му 

пожелаваме „доброй ночи“ 

също време на денонощието.  

Ето, да речем, в Москва ти си 

в пълния разгар на деня, а в 

Петропавловск-Камчатск вече 

е полунощ. При теб настъпва 

вечер, а в Ню Йорк хората те-

първа пристигат на работа и 

сядат в офиса пред компютъ-

ра си. Как би трябвало в тези 

случаи да се поздравяват съ-

беседниците?...

Ето от тук и тръгват всички-

те тези странни приветствия, 

които по-рано не съществува-

ха: „Доброго времени суток!“ и 

„Доброе время суток!“ („добро 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА
На семинаре студент Огане-

сян при помощи поролонового 

шарика и трех наперстков 

сумел напрочь опровергнуть 

теорию вероятности.

– Ну как муж?

– Ой, я так счастлива! С тех 

пор как поженились, мы еще 

ни разу не поссорились. Хоть 

бы и вторая неделя прошла 

так же!

Блондинка в роддоме плачет. 

Медсестра спрашивает:

– Почему вы плачете?

– У меня двойня, – всхли-

пывая, отвечает блондинка.

– И что?

– Что я мужу скажу, откуда 

второй ребенок?

Телефоны все тоньше и умнее, 

а люди – наоборот.

Избрани стихове 
от руски поети

* * *
такая акустика здесь в 

палестинах сих

что звон от упавшей ложки 

стоит неделю

декабрь наступил всеми 

лапами вдруг настиг

повис на ветвях серебряной 

канителью

свезут к рождеству ткачих 

кружевниц и швей

кисейными станут реки 

молочным иней

чем дальше от бога тем голос 

его слышней

ясней непереносимей...

* * *
где ты ходишь бродишь моя 

любовь

угловата пасмурна неказиста

жестяное сердце спитая кровь

на ветру подскакивающая 

косица

все темней в груди постоялый 

жар

все острей в висках ледяные 

жальца

все круглей круглей под 

ногами шар

в одиночку некуда 

удержаться...

Роден е в семейството на пре-

подаватели от Московския 

държавен университет.  Рабо-

тил е като геолог, инженер, 

преподавал е висша матема-

тика в един педагогически ин-

ститут. А сега е учител по ма-

тематика в едно средно 

училище. Но всичко това не е 

от голямо значение за него. 

Най-важното е, че той е из-

ключително талантлив поет.

СЕРГЕЙ ШЕСТАКОВ

Сергей Шестаков

* * *
хорошо железным быть и 

каменным

из прорех земных не выпадать

на чужой огонь кромешным 

гаммельном

не брести во мраке аки тать

больше бреши не латает 

дудочка

хоть от губ ее не отводи

ах ты пуля маленькая дурочка

крошечная дырочка в груди....

(„лека нощ“), „хорошего дня“ 

(„хубав ден“) или „хороших вы-

ходных“ („приятни почивни 

дни“). Излиза, че интернет-

приветствието „доброго вре-

мени суток“ води началото си 

от стародавните приветствия-

пожелания от по-миналия, де-

ветнадесети век, можете ли 

да си представите! Лично за 

мен това не го прави по-добро. 

Ако не знаеш колко е часът 

при събеседника ти, просто 

напиши „здравствуйте“ („здра-

вейте“). Ще бъде ясно, а и няма 

нужда да се оригиналничи.
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За реклама 
в изданието

търсете: 

в Москва
sales@rbth.ru

тел. +7 (495) 775 3114
факс +7 (495) 988 9213

в София Дея Йорданова
pr@duma.bg

тел. +359 (2) 970 52 07

Вижте новини за 
Русия в пощенската 
си кутия!

Абонирайте се за седмичния ни бюлетин.

ruskidnevnik.com/subscribe

Забравили сме да ви разкажем нещо 
интересно? Споделете с нас!

bg@rbth.ru
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ЛАРИСА МАЛЮКОВА
“НОВАЯ ГАЗЕТА”

Не бих нарекла този филм 

анимационен. В него липсват не 

само нелепостите и различните 

кино трикове, но и желанието да 

се  забавлява зрителят.

Двамина на една чужда планета

На първия ред  Режисьорът Георгий Данелия завърши своя 7-годишен труд – анимацията “Ку! Кин-дза-дза” 

Новият филм “Кин-дза-дза” е посветен на темата за главния 

дефицит на нашата планета. И това не е водата, нито нефтът, а - 

съчувствието  

В този филм всичко изглежда 

не съвсем правилно: наруша-

ват се законите и табутата на 

анимацията, нарисуваните 

герои имат твърде много ре-

плики, свирят на триизмерно 

виолончело, висят на 3D коле-

ло над една пропаст... Авторът 

е вложил във филма фило-

софски смисъл, тъга, сълзи, 

които ритмично капят на фи-

нала. Филмът бавно, сякаш с 

балетна стъпка, на пръсти, се 

движи под неустойчивите син-

копи на Гиа Канчели... той се 

приближава към нас.  

Двама души (единият от тях 

е тръгнал за хляб, а другият - 

да вземе от някого парички на-

заем) попадат в някакви 

чужди галактики, за да откри-

ят в себе си човещината, поти-

сната от суетата и мерканти-

лизма.

Преди около тридесет годи-

ни Данелия и Резо Габриадзе 

създадоха планетата Плюк, 

която населиха с избрани 

чатлани и заробените от тях 

пацаки, но всъщност предска-

заха бъдещите промени в об-

ществото. След излизането на 

филма през 1987 година, кога-

то първите зрители с недоуме-

ние посрещнаха тази странна 

и непонятна фантастика, “Кин-

дза-дза” от един филм се пре-

върна едва ли не в световна 

Вова, полюлявайки се над 

пропастта, декламира стихо-

творението “Буревестник”, в 

подтекста се улавят съвсем 

други думи на Горки “Не е там 

работата, Бароне! Не е там! 

Човекът стои над тези неща! 

Човекът е над чувството за 

пресищане”. “Ку!”- това е мра-

чен, почти в суифтовски стил, 

символ на безнадеждното ду-

ховно падение. Символ на 

това, че краят на света няма 

да дойде от други планети, а 

се осъществява вътре в сами-

те нас.

Галактиката Кин-дза-дза 

вече е навлязла под кожата ни. 

Езикът ни се свива до еластич-

ното “ку”, тълпата аплодира 

фалша, всички знаят кой пред 

кого трябва да прикляква. Кла-

сиката е изместена от скърца-

щи звуци, цигуларят, както и 

по-рано, не е нужен, той само 

харчи излишно гориво.

“Мамо, мамо, а аз какво ще 
правя?”
Данелия признава, че това е 

бил най-трудният филм в него-

вия живот. Може да се каже, 

че филмът “Кин-дза-дза” е 

обединил мотиви едва ли не от 

всичките му други филми. Как 

днешният зрител ще възпри-

еме този на пръв поглед прост, 

не много гладко направен, но 

пророчески филм? Не се нае-

мам да гадая. Ще се намерят 

много търсачи, които ще из-

броят сто разлики между иг-

ралния и анимационния 

филм... Всичко това не е тол-

кова важно. Въпреки всичките 

си недостатъци, филмът съ-

ществува. И той носи едно 

важно послание. И то вече не 

се отнася до периода на де-

ветдесетте години. При цяло-

то си мъдро съчувствие към 

развитието на живота авторът 

се опитва да обясни днешното 

време. Настоящето е едно 

продължение от вчерашния 

ден към утрешния. И този диа-

лог с времето е печален и не-

красив.

В кулминацията на филма 

чичо Вова, след като е раз-

брал, че Земята е извън галак-

тиката и по никакъв начин не 

може да се стигне до нея - 

пада на пясъка, сваля маската 

си и се вглежда в небето. До 

него ляга Толик, когото Влади-

мир Николаевич тъжно съвет-

ва да се опита да се аклимати-

зира на тази планета, на която 

има едва 30% от нужния кис-

лород норма. “Ти си още млад, 

може би ще свикнеш?”

http://old.novayagazeta.ru/
data/2013/031/22.html

митология.Чатлано-пацакски-

ят речник беше накъсан на 

парчета и разпространен чрез 

многобройните афоризми, на-

плодиха се много познавачи на 

планетите Плюк, Алфа и Уема. 

Създадоха се множество фен-

клубове “Кин-дза-дза”. Появи 

се музика в стила на “Кин-дза-

дза”. Скоро след това, през де-

ветдесетте години, реално ви-

дяхме  онази  ръждива , 

уродлива, мръсна реалност, 

която криеше бандитските та-

туировки под червени сака, 

унищожаваше робските тълпи 

на пацаките чрез мизерията и 

провъзгласяваше диктатура-

та на парите, а с нея и приви-

легированото положение на 

едните и унизителното поло-

жение на другите.

Всички се телепортирахме в 
галактиката “Кин-дза-дза”
Уговаряха Данелия да напра-

ви продължение на първия 

филм. Защо му трябва да се 

връща към вече спечелилия 

слава филм и мъчително 

дълго да го пресъздава отно-

во? Ако зададете този въпрос 

на режисьора, който съвсем не 

обича патетиката, ще чуете 

следния отговор: “Така ми се 

прииска”.

Данелия променя формула-

та, според която историята 

вече се повтаря като фарс: 

тази абсурдистка трагикоме-

дия с бурлесковите роли на 

Леонов и Яковлев, се е преро-

дила в тъжна меланхолична 

ексцентрика, която навява 

тъга в сърцето.

Строителният предприемач 

чичо Вова, чиято жена е избя-

гала при банкера Цегенбоген, 

в новия филм се играе от све-

товно известния виолонче-

лист Владимир Николаевич 

Чижов; вместо Гедеван виж-

даме диджея Толик; вместо 

Калининския проспект е пока-

зано Ситито, цялото задръсте-

но от колони автомобили и об-

вито в пушеци. Планетата 

Плюк, както и по-рано, напом-

ня пустинята Каракум.  Въпре-

ки това във филма има доста-

т ъ ч н о  м н о г о  с о ц и а л н а 

тематика: и управникът, който 

не позволява на всички да 

дишат, е “много, много любим”, 

и робите, изпомпващи въздуха 

на планетата само за някои из-

браници, и дефицитните клеч-

ки кибрит КЦ, които са белег 

за висок социален статут, и йе-

рархията, която се определя 

от цвета на гащите, и старците 

в стил чиполино, които пред-

почитат пред неуютната сво-

бода тъмните затворнически 

клетки.

Темата на новия филм “Кин-

дза-дза” е посветена на глав-

ния дефицит на нашата плане-

та №13 в съзвездието Тентур. 

И това не е водата, нито неф-

тът, а - съчувствието. И когато 

анимационният герой чичо 

Двама души се 
телепортират в 
друга галактика, за 
да открият в себе си 
човечността

А след това 
настъпи периода 
на 90-те години, и 
ние видяхме тази 
ръждива реалност

Ще се срещнем!

Следващият 
брой ще 

излезе от 
печат на 
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Статията “Бунтът на ситите” на
Велислава Дърева - наблюдател
в ДУМА, която публикувахме на
24 юни т.г., буквално взриви блого-
ве, сайтове и фейсбук. Бурната ре-
акция само доказва, че известната
публицистка е напипала болна тема
с виждането си за разликата между
февруарските протести на гладните и
юнските весели променади из София
на “нормалните, красивите, интели-
гентните, вдъхновените”, както те
сами нарекоха себе си. Публикуваме
част от типичните коментари в нета.
Запазваме правописа.

hanseatic
Само Дърева може да се пръкне от

“нищото” и да завърти всичко на 180 гра-
дуса, да нарече “черното-бяло”, гладния-
сит и сития-гладен, защото е... “цоциали-
стка”!!... Винаги съм казвал, че това между
ушите на Дъревица, не може да е глава!

Sin
Като змия. Буквално. “Те” имат своята

прекрасна работа и европейски заплати,
те са сигурни и осигурени, лъскави и бле-
стящи...”. Те очевидно са богатите, успе-
лите и пр., срещу бедните, които защита-
ват Пеевски и Свинар Пловдивски!?!? А
преди нейния Андрей (Луканов). Върнаха
ни назад. Такива долни манипулации
можеше да снесе единствено Продев през
90-те години. Заедно с горното съскащо
човекоподобие.

Сулико
Sin, кво ти е крив Продев?

Антонина
Винаги съм уважавала и чела с инте-

рес статиите на Велислава Дърева, въпре-
ки че моите убеждения са съвсем различ-
ни от нейните. Но тази статия е нещо
много грозно. Тя е човекът, който иска да
противопостави хората едни на други с
тези писания. Жалко, жалко! Още едно
доказателство, че комунизмът е вирус,
който не прощава на никого.

Eugenia Dimitrova
Абсолютно съм съгласна с госпожа

Дърева. За 23 години само така не ни
бяха делили на “красиви и интелигентни”
и “друг антропологичен вид”. Искам само
да попитам - сега протестиращите са
против олигархията, колко от тях знаят
какво е олигархия и кои са олигарсите в
България. Дали случайно те не им пла-
щат заплатите. Кой в нашата обрулена
държава дава такива заплати? И други
въпроси имам: Искат нов изборен кодекс,
а знаят ли какво пише в стария? Искат
нова Конституция, а колко от тях са чели
старата. Искат да сменят системата, коя
система, пак ли ще правим революция?
Сега ли разбраха кой е Делян Пеевски?
Станишев с неговото назначаване бил
натиснал детонатора, а кой направи бом-
бата? Кой разреши над 54% от парите
на държавните фирми да са в една бан-
ка? Сега очаквам всякакви обидни писа-
ния по мой адрес. Само за сведение - от
18 ноември съм на всички демократични
митинги, гласувала съм само в синьо и
никога няма да простя на кукловодите на
прехода, че ме доведоха до там, от синя-
та страна на големия син митинг през
1990, да мина от другата страна на Ор-
лов мост. Искам пълна ревизия на прехо-
да. И не искам под прозорците ми “инте-
лигентните и красивите” да крещят “мра-
зим ви”, “комунистите в Сибир”, “турците
в Турция”, защото това вече е фашизоид-
на диагноза.

bankq mun (нерегистриран )
ЗАСРАМИ СЕ! ВЕЩИЦА ЧЕРВЕНА,

БСП ЛИ МИСЛИ ЗА ГЛАДНИТЕ ДОЛНИ
ЧЕРВЕНИ МИЛИОНЕРИ. РАНО ИЛИ
КЪСНО ЩЕ СИ ПЛАТИТЕ ЗА ВСИЧКИ
ЗЛИНИ ПРИЧИНЕНИ НА ТОЗИ НАРОД!
ДОЛНИ ИЗРОДИ ЧЕРВЕНИ, ЖАЛКИ
КОМУНИСТИЧЕСКИ ИЗДЪНКИ, ВЪВ ВАС
НЯМА НИЩО ЧОВЕШКО.

Драго
Споко, Велислава! Мишоците навре-

мето не се посвениха да плюят по Валери
Петров, Йордан Радичков, или Стефан
Продев, та на теб ли сега ще простят, че
имаш собствено мнение.

Петър Петров, ВИАС София
Направо взе да ми писва! Двадесет

години шепа софийски мекерета да опре-
делят дневния ред на живота ми! Хей вие,
красивите, умните, интелигентните, като

Îò “ÎÑÀÍÍÀ!” äî “ÐÀÇÏÍÈ ß!”
Истинска буря се вихри в нета по повод
на публикацията „Бунтът на ситите” на Велислава Дърева

идеалисти, целеустремени и оптимистич-
но настроени хора с достойнство, които
познават лишенията и всеки ден полагат
усилия, защото нищо не сме получили
като дар.

Чеф Челиъс, ВГ Христо Смирненски
За съжаление всичко в тази статия е

жалката, грозна и глупава истина, напи-
сана по красноречив начин. Аз не смя-
там че комунягите ще имат някакъв огро-
мен успех в съживяването на икономика-
та и че ще доведат хората до кой знае
колко по-добър живот. Факт е обаче че
от ГЕРБ по-лошо нямаше и все пак тряб-
ва да имаме някакво търпение и да ви-
дим поне за половин година какво ще
свърши новото управление. Хората, кои-
то в момента излизат на протест, повече-
то от тях и те не знаят за какво протес-
тират. Някои ще кажат - “Не искам турци-
те във властта”. Ами добре бе аланко те
не са във властта от вчера и стояха рамо
до рамо с Бойко, сега ли намери да
тръгваш да ги гониш?! Друг ще каже -
“Аз не искам отново долните мръсни
комунисти разрушители да ни управля-
ват!” Ами ок и аз не съм им върл фен,
обаче за момента изборите доведоха до
това и правителството по законния на-
чин има своя мандат и шанс да опита да
промени нещата. Дали това ще стане,

нея. И всички сме виновни. За разделени-
ето помежду ни, за омразата, за нетърпе-
нието и късогледството. А именно късог-
ледството ни като нация ни води към про-
пастта. Което не се случва за първи път в
историята ни. От това полза има който и да
е друг, но не и Майка България.

Borislav
Браво за материала. Протестите вече

се превръщат в шоу от три частни телеви-
зии, които са в състояние на медиен ор-
газъм. Долу този, долу онзи. Не виждате
ли, че всички сме долу. Фланелки с над-
писи - аз мразя този, аз мразя онзи. Стра-
хотна младежка мечта. Да мразиш. Всеки
протест се изражда, както и този.

Димитър Давидков
Не се знае кой е отговорникът на

протеста, кой е “съгласувал” мероприяти-
ето със Столична община. Много сериоз-
но внимание се обърна на законността на
сбирката на Атака, дори от водещите на
сутрешния блок на TV7. Но никой не по-
пита “а тези, които отиват пред централа-
та на тази партия, за да хвърлят камъни,
законно ли го правят”? Защо не се съби-
рат пред централата на ГЕРБ? Снощи
имаше някакво изключение, но полиция-
та ги обяви за “провокатори”. “Интелигент-
ните млади протестиращи” ходят през

деня на работа, а вечерта - на забавле-
ние. А какво да правят онези 500 хиляди
(и аз включително) безработни? Защо
няма такива на митингите? Много въпро-
си, един отговор - герберастка манипула-
ция. От ясно по-ясно!

Мунчо
Дърева отразява действителността

такава каквато е. А разделението го пра-
вят умните, интелигентни и красиви про-
тестиращи, режисирани успешно от кук-
ловодите. Добре, че все още в България
има не толкова умни и красиви като мен,
които са запазили любовта си към раз-
личните и не подскачат по площадите и
не насаждат омраза. И това са само ня-
какви жалки 7 272 041.

radi1949
Относно протестиращите: Къде бяхте,

когато Борисов открито лобираше за
Мишо Бирата, къде бяхте, когато ви нари-
чаше лош материал, къде бяхте когато
казваше, че пенсионерите опоскали бю-
джета. ПОМИСЛЕТЕ.

MARIQ
Прекрасен коментар. Това е стратеги-

ята на Герберите да лепнат този етикет
на протестиращите, за да изпълнят плана
им. Така хората вместо да си спомнят, че
по времето на ГЕРБ студентите бяха пра-
щани да стават овчари, щом не можели
да си намерят работа, сега изведнъж ся-
каш само и едниствено присъствието им
на площада, ги прави интелигенция. Мно-
го жалко... Аз бях февруари, отидох и
миналата събота, няма място за сравне-
ние. Хората февруари наистина бяха сме-
ли, мога да кажа сякаш се усещаше една
жертвоготовност имаше истински бунт сре-
щу статуквото и трябва да ви кажа, че там
имаше адвокати, лекари, собственици на
компании, които не могат да се нарекат
гладни лумпени, както се опитваха да ни
наричат. Сега видях едни лесно манипу-
лируеми хора, които по-скоро се разхож-
дат без да имат ясна цел, за присъствието
си там а най-странно ми стана, въпреки
че съм с крайно десни убеждения, че все
още някой може да бъде пленен с лозун-
ги, като “кой не скача е червен”.

Timi6uara
Някой от БОРЕЩИТЕ СЕ ЗА НОВ

МОРАЛ В ПОЛИТИКАТА, дава ли си смет-
ка, че максимум до декември ще стане
страшно по улиците не само в София?!?
Че този път социалната криза - да кажем
крайната мизерия, така ще удари хората
/не тези МЛАДИ, ИНТЕЛЕГЕНТНИ С ВИ-
СОКИ ДОХОДИ, най-вече на хранилка
при изявени “демократи” като Сорос,
Кръстев и др. /и че едно дори и популиско
увеличение на пенсия или заплата с 20 /
двадесет /лв., за него е... не знам нямам
такава дума; циника използва ПОДАЯНИЕ
а човечецът се радва, че може да си купи
20 кисели млека!!!

Dobri Bozhilov
Нека всички леви избиратели НЕ СЕ

ГНЕВЯТ НА ГЕРБ и на лумпените им пред
парламента. Трябва да се гневят на БСП,
защото тя ще върне мандата и тя ще се
предаде пред тези келеши. 200 човека не
могат да свалят никоя власт, ако ще да са
въоръжени с гранатомети. Могат да го
направят, само ако властта е кекава и
нерешителна...

ив
Аз също съм млад и също имам две

висши образования и владея два евро-
пейски езика. Това не попречи на банда-
та на ГРОБ да ме изрита от държавната
ми работа и да нагласи там един техен
член с диплома от реномиран универси-
тет в Б...с. Не съм комунист и никога няма
да бъда, но не протестирам. Работя и се
справям някак си и не искам избори до
дупка, защото това е пътя към пропастта,
която ще върне на бял кон неграмотния
пожарникар и свитата му.

Zla kaka
Няма какво повече да се каже! Всички

думи са намерени и казани точно. Ако
някой може нещо да добави - това е само
В. Дърева.

не можете да живеете с нас тъпите в една
държава, вземете и си направете държа-
ва и си подскачайте на воля. Може да
вземете и всичките ухажващи ви телеви-
зионери барабар със все телевизиите им...
ПИСНА МИ! ПИСНА МИ! ПИСНА МИ!
Писна ми такива като тебе да определят
живота ми! През 90-а скачахте и доведох-
те Фил Димитров, който тотално разсипа
селското стопанство; през 97-ма скачахте
и доведохте Ваньо Костов, който освен че
разграби индустрията, ограби и спестява-
нията на народа, обезценявайки лева
1:1000. Сега пак скачате - кого ли ще
доведете сега? Този, който ви плаща!

ЛИНА (нерегистриран)
“Многоуважаема другарко” - като гле-

дам вашите разбирания и съвест за за-
стинали в онази епоха, когато истината е
била само такава каквато партията я иска.
Ние всички хора, които протестираме
също имаме своите проблеми с безрабо-
тицата, монополите, нарастването на це-
ните на ток, вода, парно, храна, транс-
порт и не сме богати - далеч не е вярно,
че получаваме европейски заплати. Мла-
дите хора в страната биват доста добре
експлоатирани - това е факт. Ние сме

времето ще покаже. Ако сте тръгнали да
ми връщате ГЕРБ, партията с която ще
живея до края на живота си с 200 евро
заплата, слугите на най-долните моно-
поли, каналджии и какви ли не мутрен-
ски структури ви съветвам пак да си по-
мислите.

Mетоди Иванов, Universite’ de Sofia
Saint-Cle’ment d’Ohrid

Г-н Ангелов, какво не ти хареса в ста-
тията? Дразни те, че е обективна и вярно
е отразена действителността, но не се
коси, такива като теб има доста с ретро-
градно мислене, които си мечтаят още за
последния ВАЛС и, макар че сте около
2% искате времето да е все ваше, и избо-
ри до дупка! СЪБУДЕТЕ СЕ И СЕ ОПО-
МНЕТЕ 2013 СМЕ !

светослав стоянов
жалко е че българите не четат журна-

листи като Велислава Дърева, ако го пра-
веха в България щеше да има повече
умни хора.

Зяпчо Лапчев
Госпожа Дърева винаги е точна. Вярно,

болезнено вярно е всичко в написаното от

КОМЕНТАР НА
ВЕЛИСЛАВА ДЪРЕВА

ЧЕТЕТЕ УТРЕ
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ърпях повече от 10
дни издевателствата
на около 10 000 души,
които не мислят нито
за страната, нито за

Протестиращите са далеч по-малко
от онези, които страдат от
вечерните им „разходки” из столицата

бличени и ненаказани за грабе-
жа и престъпленията спрямо на-
рода и страната ни.

Г-н министър-председател,
ако вие и вашите министри ис-
крено изнесете в кратък срок на
всеослушание истинското поло-
жение, което заварихте във
всички отрасли, извършвайки
пълна ревизия на прехода, по-
сочвайки виновниците; ако спа-
сите тези 17 милиарда евро от
еврофондовете; ако поискате
помощ от Брюксел, каквато бе
оказана безвъзмездно на
Гърция, Кипър и др.; ако решите

най-наболелите проблеми на
бедните, децата, пенсионерите,
болните, безработните; ако по-
могнете да се възстанови про-
изводството и спасите страната
от пълна разруха и по-нататъ-
шно ограбване, вие ще влезете
в историята като спасител на
България и народа ни. Отстъпи-
те ли пред тези 10 000 в София
и по 100-200 души в някои дру-
ги градове, вие ще предадете
не само подкрепящите ви, но и
целия ни народ от 7 200 000
граждани на България.

Нека телевизиите и журнали-

стите престанат да твърдят, че
протестиращите са интелигент-
ни, умни и образовани, без
връзка с мафията и олигархията.
Да престанат да нагнетяват на-
прежението, показвайки крещя-
щи репортажи и изтъквайки на
преден план лица, алчни за по-
пулярност и власт, маскирани
под благовидния образ на добри
хора, представящи се за говори-
тели уж на гражданското обще-
ство. Познавам много учени, пи-
сатели, но ние не сме там, защо-
то освен с две и повече висши
образования, титли и принос за

изграждане на промишлеността,
земеделието, науката, все още
мислим и болеем за бъдещето
на страната и народа ни, които
обичаме. Ако не спре тази анар-
хия, ще се наложи организира-
не на още по-голям протест сре-
щу сегашните протестиращи, а
това сега не е желателно.

Стига вече разруха! Баста на
протестите, блокиращи транс-
порта и нарушаващи правата на
милиони българи!

Инж. Никола Ил. СТАТКОВ,
София

Т
останалите 7 200 000 граждани
на България. Всяка вечер съм
принуден да ходя дълго пеша,
защото не мога да използвам
градските превозни средства
поради блокирането на важни
транспортни възли в София за
много часове. Като мен са и ре-
дица други хора, които недовол-
стват и (да ме извините) псуват
този хаос и безредие. За какво
съм си купил карта за цялата
градска мрежа? Докога полиция,
медии и всички органи (вкл. пре-
зидентът) ще толерират, поощ-
ряват и защитават протестира-
щите, без да се съобразяват с
гражданските права на далеч
по-многобройните потърпевши
през всичките тези 23 години.
Едва ли има нормален човек, на
който да не е ясно, че загубили-
те властта и неуспелите да се
вредят в парламента дават мило
и драго, за да организират, пла-
щат и предизвикат хаос с риск
от гражданска война, с цел да
заличат следите от досегашната
си дейност и да останат неразо-

Излизам от метрото на Орлов мост и бързам колкото
мога към спирката на рейсовете в посока “Младостите”,
понеже от 6 часа съм на крак, блъсках цял ден на
работа и едва се държа вече в тая жега, а всеки мо-
мент вероятно ще затворят двете платна - понеже
протестиращи съграждани са вече на паважа. Гледам -
около мен тълпа, и всичките бързат, като да ги гони
някой. Викам си: гледай колко много народ протестира.
А после осъзнавам, че те всичките - като мен... бързат
към спирката. А там - втори митинг, дебне последните
рейсове. Щото всеки момент първият митинг ще затвори
Орлов мост.
Онзи ден ми се наложи да се прибирам по-късно, понеже
обгрижвах старата ми леля, че е закъсала вече съвсем, а
живее в “Надежда”. Този път от Орлов мост изход нямах
- някакви деца лежаха на кръстовището, велосипедите
им натръшкани до тях, а те... играят карти. Къде ли са и
какво ли правят родителите на тия деца в момента,
мислех си, докато се качвах в таксито почти в полунощ.
Не че ме бият по джоба 12 лв., ама какъв изход имам?
Кметицата всеки ден повтаря, че протестът е разрешен
само до 22 часа, ама какво от това? Държава няма,
закони и правила - също. Смеят ли полицаите да ги
разкарат тия деца от платното? Нали фейсбук ще ги
вдигне на балон, барабар с правителството. И се питам -
в коя правова държава правата на гражданите се нару-
шават по този начин? Хората имат права да протестират.
Но такива като мен кой ги пита, че имат право да се
приберат вкъщи, понеже ходят на работа, щото някой
трябва да храни децата им? Аз права обаче явно нямам.
Според мен, щом кметицата Фандъкова разрешава
протестите на най-важната софийска артерия, трябва поне
всяка вечер да идва на платното и лично да моли наляга-
лите там да се вдигнат от пътя, понеже те заради дребна-
та си възраст не са я избирали, ние обаче сме.

Въпрос

Едва се сформира правителство, което,  харе-
сва ли се или не, но е дошло след избори, и за-
почват опити за неговото сваляне. Най-напред се
обади синдикат “Подкрепа”. Те заявиха, че ако пра-
вителството не подобри положението до есента,
ще изкарат хората на улицата. Пита ли се някой
къде беше този синдикат и защо не протестираше,
когато се разграбваше икономиката на страната.
Този сигнал бе подет от т.нар. гражданско обще-
ство основно в столицата, което организира “масо-
ви” протести. Колко масови: в един 2-милионен град
10-12 хиляди души, в Пловдив и Варна по 1000, в
Русе - 100. Но защо никой от толкова ентусиази-
раните журналисти не проучи социалния състав
на протестиращите.

София не е България. В София е съсредоточе-
на огромна общинска администрация, която от 25
години е свързана с десницата като цяло и със
СДС в частност. Тук се намират най-големите
тържища в страната за най-различни стоки, за-
хранвани от контрабандните канали - Илиянци, зе-
ленчуковите борси, цигари и т.н. И когато новото
правителство заявява, че за да спаси страната от

акто след минали избо-
ри, така и след извънред-
ните парламентарни на
12 май 2013 г. едни и

Мария СЛАВОВА, София

СъвремиеОбикновен реваншизъм

банкрут, ще вземе решителни мерки срещу кон-
трабандата и неплащането на данъци, тази про-
слойка излезе на улицата.

Смятам, че трябва безусловно да подкрепим
кабинета в тези негови стъпки. Исканията за остав-
ка обаче продължават. Отново “червени боклуци”,
отново “кой не скача, е червен”. Значи всичко си
идва на мястото: няма народен бунт, а обикновен
класов десен реваншизъм.

Мнение

Петър К. ПЕТРОВ, София

Старата песен на нов глас - оставки?!
БСП не загуби парламентар-

ните избори на 12 май 2013 г.,
напротив - нашата партия на
практика постигна голяма избор-
на победа, макар да е втора по
резултати след ГЕРБ. Тя е един-
ствената политическа партия от
тези, които преминаха 4-процент-
ната бариера, която увеличи
ръста си на подкрепа на тези
избори в сравнение с парламен-
тарните през 2009 г. с около 300

хиляди гласа и за нея гласуваха
близо 1 млн. български гражда-
ни. От 42 народни представите-
ли в 41-то Народно събрание, в
42-то НС ще има 84 народни
представители.

В изборите на 12 май 2013 г.
тежка загуба претърпя ГЕРБ -
загубиха около 500 хил. гласа в
сравнение с парламентарните
избори през 2009 г., или 20 де-
путатски места. Знакови фигури
на ГЕРБ като Цветан Цветанов
във Велико Търново, Цецка Ца-
чева в Плевен, Искра Фидосова
в Монтана бяха изпреварени от
кандидатите на БСП. Със спече-
леното първо място ГЕРБ са в
пълна изолация в новото 42-ро
Народно събрание.

Аз категорично не съм съгла-
сен нашите вътрешнопартийни
проблеми да ги обсъждаме в
медиите. Това трябва да става на
партийни събрания, конферен-
ции и заседания на НС на БСП.
А защо не и в лични разговори
между партийни другари, какви-
то сме членовете на БСП.

Ангел АНГЕЛОВ, Габрово

Снимка БГНЕС
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същи дейци на БСП започнаха
да обикалят медиите и запяха
старата си песен на нов глас -
оставки. Аз категорично възра-
зявам срещу тези приказки и
искания за оставки в ръководст-
вото на БСП. Основанията ми за
това са следните.
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Мисия Брюксел

ÚÂÎÂ‚ËÁËË ËÁÎ˙˜‚‡Ú ÔÂËÓ‰Ë˜ÌÓ
Í‡‰Ë ÓÚ ÔÓÚÂÒÚËÚÂ ‚ —ÓÙËˇ,
ÍÓËÚÓ Ò˙Á‰‡‚‡Ú ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ, ˜Â
Ì‡Ó‰ÌÓÚÓ ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ó ‚ÁÂÏ‡
‚˙ı. ƒ‡ÎË ÔÓÚÂÒÚËÚÂ ˘Â ‚˙Ì‡Ú
√≈–¡ Ì‡ ‚Î‡ÒÚ?

«‡ÔÓ˜‚‡Ï Ò ÚÓ‚‡, ˜Â —ÓÙËˇ
ÌÂ Â ¡˙Î„‡Ëˇ. ¡ÛÍ‚‡ÎÌÓ ÔÂ‰Ë
‰ÌË ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ·ˇı‡ ÒÂ‰ÂÏ ÍÏÂ-
Ú‡ ÓÚ ‡ÒÓˆË‡ˆËˇÚ‡ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂ

Георги ГОТЕВ

К ÓÈ ˘Â Ì‡‰‰ÂÎÂÂ, ÔËÚ‡Ú
ÏÂ ÚÂÁË ‰ÌË ÏÓËÚÂ ÔË-
ˇÚÂÎË ‚ ¡˛ÍÒÂÎ. ì≈‚Ó-
Ì˛Áî Ë ‰Û„Ë Á‡Ô‡‰ÌË

Ì‡ ÔÎ‡ÌËÌÒÍËÚÂ Ó·˘ËÌË Û Ì‡Ò, Ò ÍÓËÚÓ ÏÓÊ‡ı ‰‡ ‡ÁÏÂÌˇ
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÛÏË. » Ï‡Í‡ ˜Â Ò‡ ÓÚ ‡ÁÎË˜ÌË Ô‡ÚËË, ÍÏÂÚÓ-
‚ÂÚÂ Ì‡ ¡‡ÌËÚÂ, ¡‡ÌÒÍÓ,  ÓÒÚËÌ·Ó‰, À˙ÍË, ÕÂ‰ÂÎËÌÓ, œÂ-
ÚË˜ Ë ◊ÂÔÂÎ‡Â Í‡Á‡ı‡, ˜Â ÔË Úˇı Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ Ë ÔÓ-
·ÎÂÏËÚÂ Ò‡ ‰Û„Ë, Ë ˜Â ÔÓÚÂÒÚË ÌˇÏ‡. œÓÚÂÒÚË‡Ú ÎË
¬Ë‰ËÌ, √‡·Ó‚Ó, —ÏÓÎˇÌ, ÀÓ‚Â˜, –‡Á„‡‰? ÕÂÍ‡ ‰‡ ÒÏÂ
ÚÓ˜ÌË. ¡˙Î„‡Ëˇ ÌÂ ÔÓÚÂÒÚË‡, ËÏ‡ ÔÓÚÂÒÚË ‚ —ÓÙËˇ Ë
‚ œÎÓ‚‰Ë‚.

ƒÓË Ë Â‰ËÌ ÍÏÂÚ ÓÚ √≈–¡ - ÌˇÏ‡ ‰‡ Í‡Á‚‡Ï ÍÓÈ, Á‡ ‰‡
ÒË ÌˇÏ‡ ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË, ÏË Í‡Á‡, ˜Â ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ‡Á·ÂÂ
Á‡˘Ó ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ÒËÎ‡ ·ÓÈÍÓÚË‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡.
¬˙ÔÓÒ, ÍÓÈÚÓ ˜ÂÒÚÓ ÏË ÒÂ Á‡‰‡‚‡ ÓÚ Á‡Ô‡‰ÌˇˆË Ë Ì‡ ÍÓÈÚÓ
ÌˇÏ‡Ï ÓÚ„Ó‚Ó. ÕÓ ‚ √≈–¡ Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ ‚˙‚Ë ‡ÁÔ‡‰ Ë ÏÌÓ-
ÁËÌ‡ ÌÂ ‡Á·Ë‡Ú Á‡˘Ó ¡ÓËÒÓ‚ ÒÂ ‰˙ÊË ÒˇÍ‡¯ ÌÂ ÚÓÈ,
‡ ‰Û„ Â ÎË‰Â˙Ú Ì‡ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ÒËÎ‡.

œÓ-‚‡ÊÌÓ Â ÏÓÊÂ ·Ë ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÏË ‡ÁÍ‡Á‡ı‡ ËÁÚÓ˜-
ÌËˆË ÓÚ ÒÂ˘‡Ú‡ Ì‡ ÎË‰ÂËÚÂ Ì‡ ≈Õœ, Ò˙ÒÚÓˇÎ‡ ÒÂ Ì‡ 20
˛ÌË. ≈‚ÓÔÂÈÒÍÓÚÓ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó, ‚ ÍÓÂÚÓ ˜ÎÂ-
ÌÛ‚‡ Ô‡ÚËˇÚ‡ Ì‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚, ‚ÁÂÏ‡ ÒÂËÓÁÌ‡ ‰ËÒÚ‡Ì-
ˆËˇ Ë Â Ì‡ ˙·‡ ‰‡ ËÁÍÎ˛˜Ë √≈–¡ ÓÚ Â‰ËˆËÚÂ ÒË. ¬˙‚
¬ËÂÌ‡ ÌÂ ÔÓÁ‚Û˜‡ Ë ÌËÍ‡Í‚‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Á‡ ¡ÓËÒÓ‚, ÍÓÈÚÓ
ÔËÒ˙ÒÚ‚‡ Ì‡ Ò˙·ËÚËÂÚÓ. –ËÒÍÓ‚ÂÚÂ Á‡ ≈Õœ, Ò‚˙Á‡ÌË Ò
ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇÚ‡, ‚ ÍÓËÚÓ ·Ëı‡ ÏÓ„ÎË ‰‡ ·˙‰‡Ú ÛÎË˜ÂÌË
ÎË‰ÂË Ì‡ √≈–¡, Ò‡ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ „ÓÎÂÏË. Ã‡Í‡ Ë ‰‡ ÌÂ Â
‚ÁÂÚÓ, Â¯ÂÌËÂÚÓ ˘Â ·˙‰Â ‚ Ú‡ÁË ÔÓÒÓÍ‡. ¬ ≈Õœ ËÏ‡ ÛÏÌË
ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ÁÌ‡ˇÚ, ˜Â ÚÓ‚‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó ˘Â
·˙‰Â ÔÓ-ÒËÎÌÓ Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ËÁ·ÓË ‰Ó„Ó‰ËÌ‡, ‡ÍÓ ÒÂ
ÓÒ‚Ó·Ó‰Ë ÓÚ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÌÂÛ‰Ó·ÂÌ Ô‡ÚÌ¸Ó.

Ã‡Í‡ Ë ÓÚ ‡ÁÒÚÓˇÌËÂ, Ô‡‚Ë ÏË ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ, ˜Â
ÔÓÚÂÒÚËÚÂ „Û·ˇÚ ÒËÎ‡ Ë ÒÂ ËÁ‡Ê‰‡Ú. »ÌÚÂÎË„ÂÌÚÌËÚÂ ÒÍ‡Ì-
‰Ë‡ÌËˇ ì˜Â‚ÂÌË ·ÓÍÎÛˆËî, ÍÓËÚÓ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÒÂ ı‡ÂÒ‚‡Ú Ì‡
ÔÂÁË‰ÂÌÚ‡ œÎÂ‚ÌÂÎËÂ‚, Á‡ÚËı‚‡Ú. ÕÂ ÏÓ„‡ ‰‡ ÔÓÒÚˇ Ì‡
ÔÂÁË‰ÂÌÚ‡, ˜Â Ò Â‰Ì‡ ÂÔÎËÍ‡ Ó·Ë‰Ë 942 541 ‰Û¯Ë, ÍÓËÚÓ
„Î‡ÒÛ‚‡ı‡ Á‡ ¡—œ Ì‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ËÁ·ÓË. ¬ ËÌÚÂÌÂÚ ‡Í-
ÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ Ò˙˘Ó ÒÔ‡‰‡, ÔÓˇ‚Ë ÒÂ Ë Â‰ËÌ ‡ÁÛÏÂÌ ÚÂÍÒÚ,
Ì‡Â˜ÂÌ ì’‡Ú‡ 2013î http://harta2013.eu/, ÍÓÈÚÓ ·Ë ÏÓ„˙Î
‰‡ ÔÓÒÎÛÊË Á‡ Ô˙ÚÂÌ ÎËÒÚ ÓÚÚÛÍ Ì‡Ú‡Ú˙Í. ¬ ÌÂ„Ó Ì‡È-ÏÌÓ„Ó
ÏË ‰ÓÔ‡‰‡ ÚÓ‚‡, ˜Â Á‡ Ô˙‚Ë Ô˙Ú ÒÎÂ‰ ‚ÎËÁ‡ÌÂÚÓ ‚ ≈— ÒÂ
ÔÓÒÚ‡‚ˇ „ÓÎˇÏ‡ ˆÂÎ Á‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ - ‚˙ÁÒÚ‡-
ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Ê‡‚ÌÓÒÚÚ‡, ‰ÂÏÓÍ‡ˆËˇÚ‡ Ë ‚˙ıÓ‚ÂÌÒÚ-
‚ÓÚÓ Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡. ¿ Ì‡È-Ï‡ÎÍÓ ÏË ı‡ÂÒ‚‡ ‡ÔÓÍ‡ÎËÔÚË˜ÌËˇ
ÚÓÌ, Ò ÍÓÈÚÓ Â ÓÔËÒ‡Ì‡ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, Ò ËÁÍÎ˛-
˜ÂÌËÂ ‰ÓÌˇÍ˙‰Â Ì‡ Ò˙‰Â·Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ÍÓˇÚÓ Â ÔÓ˘‡‰ÂÌ‡,
ÌÂˇÒÌÓ Á‡˘Ó.  ÓÎÍÓÚÓ Ë „ÓÎÂÏË ‰‡ Ò‡ ·ÂÁÓ·‡ÁËˇÚ‡, ÍÓÎ-
ÍÓÚÓ Ë ÏÌÓ„Ó ‰‡ ÒÂ Í‡‰Â, ‚ÒÂ Ô‡Í ¡˙Î„‡Ëˇ ÌÂ Â ’‡ËÚË ÓÚ
‚ÂÏÂÚÓ Ì‡ ìœ‡Ô‡ ƒÓÍî. ÕÓ ÓÚÌÓ‚Ó, Í‡ÚÓ ˆˇÎÓ, ÔËÂÏ‡Ï
ÚÂÍÒÚ‡ Ë ·Ëı ÏÓ„˙Î ‰‡ ÒÂ ÔÓ‰ÔË¯‡ ÔÓ‰ ÌÂ„Ó, Ï‡Í‡ ˜Â
ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡Ï ‰‡ ‚ËÊ‰‡Ï ËÏÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ÊË‚ÂˇÚ
‚ ¡˙Î„‡Ëˇ.

»Á„ÎÂÊ‰‡ Ò˙˘Ó, ˜Â ÌÓ‚ÓÚÓ ÔÂ‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡
ÒÔÂ˜ÂÎË ‰Ó‚ÂËÂÚÓ Ì‡ Â‰Ì‡ ÏÌÓ„Ó „ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ì‡ÒÂÎÂ-
ÌËÂÚÓ, ÍÓˇÚÓ ÌÂ ÔÓÚÂÒÚË‡, ÌÓ Â Í‡ÈÌÓ ÌÂ‰Ó‚ÓÎÌ‡ ÓÚ
ÏËÁÂÌËˇ ÒË ÊË‚ÓÚ Ë ÎËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ ÔÂÒÔÂÍÚË‚‡. Õ‡Í‡ÚÍÓ,
Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ ÒÂ ÛÒÔÓÍÓˇ‚‡, Ó·ˇÒÌˇ‚‡Ï, ‰Ó·‡‚ˇÈÍË, ˜Â ÚÓ‚‡
Ò˙‚ÒÂÏ ÌÂ ÁÌ‡˜Ë, ˜Â ÒÂ ‡·ÓÚË Á‡ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÒÚ‡ÚÛÍ‚ÓÚÓ. — ËÒÍ ‰‡ ÌÂ Ò˙Ï Ô‡‚.

œÓÒÂ˘ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ŒÂ¯‡ÒÍË ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ·Â¯Â ÛÒÔÂ¯ÌÓ.
œÓÚË‚ÌÓ Ì‡ ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÏÌÓÁËÌ‡ ÒË ÏËÒÎˇÚ, ÚÓ ÌÂ Â ·ËÎÓ
ÔÓÚÓÍÓÎÌÓ. Õ‡Û˜‡‚‡Ï, ˜Â ¡‡ÓÁÛ Â ÔÂ‰ˇ‚ËÎ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎ-
ÌÓ ÍÓÌÍÂÚÌË ËÒÍ‡ÌËˇ Á‡ ÂÙÓÏË‡ÌÂ Ì‡ Ô‡‚Ó‡Á‰‡‚‡-
ÚÂÎÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. ¿ÍÓ ÌˇÏ‡¯Â ‰Ó‚ÂËÂ ‚ ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡
Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ, Â‰‚‡ ÎË ˘Â¯Â ‰‡ „Ó Ì‡Ô‡‚Ë. ƒÓ·Â Â
Ò˙˘Ó, ˜Â ÚÓÈ Â ÏÓ„˙Î Ì‡ ˜ÛÂ ÓÚ Ô˙‚‡ ˙Í‡ Á‡ ÔË˜ËÌËÚÂ,
‰Ó‚ÂÎË ‰Ó ÒÍ‡Ì‰‡Î‡ ìœÂÂ‚ÒÍËî. ‘ÓÛÏ˙Ú Ì‡ œ≈— ‚ —ÓÙËˇ,
ÍÓÈÚÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡¯Â ËÒÍÓ‚, Á‡‚˙¯Ë Ò ËÁ‡ÁÂÌ‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡
Á‡ ÌÂÈÌËˇ ·˙Î„‡ÒÍË ÎË‰Â. ¬ÂÓˇÚÌÓ ‚ ÍÛÎËÒËÚÂ Â ËÏ‡ÎÓ
‰Û„‡ÒÍ‡ ÍËÚËÍ‡, ÌÓ ÒÂ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ Ì‡ÔÂ‰.

ŒÂ¯‡ÒÍË ÒÂ Ó˜‡Í‚‡ ÓÚÌÓ‚Ó ‚ ¡˛ÍÒÂÎ ‰ÌÂÒ Á‡ ÒÂ-
˘‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ı‡ Ì‡ ≈—. ÀË‰ÂËÚÂ ‚ ≈—, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÓÚ
ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚ÌËÚÂ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚‡, ÒË ‰‡‚‡Ú ÒÏÂÚÍ‡, ˜Â ‚
‰‡‰ÂÌËˇ ÏÓÏÂÌÚ Ò‡ÏÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó, ‚ ÍÓÂÚÓ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ
ÒÓˆË‡ÎËÒÚË Ë„‡ˇÚ ‚Ó‰Â˘‡ ÓÎˇ, ÔÂ‰Ô‡Á‚‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÓÚ
ÔÓ‰ıÎ˙Á‚‡ÌÂ Í˙Ï ÔÓÔ‡ÒÚÚ‡. Õ‡ Úˇı ËÁÓ·˘Ó ÌÂ ËÏ Úˇ·‚‡
Ó˘Â Â‰Ì‡ Ù‡ÎË‡Î‡ ‰˙Ê‡‚‡, ÍÓˇÚÓ ‰‡ ÒÔ‡Òˇ‚‡Ú. À˛·ÓÔË-
ÚÂÌ Ò˙Ï ‰‡ ‚Ë‰ˇ ‰‡ÎË ŒÂ¯‡ÒÍË ˘Â ‰ÓÈ‰Â Ì‡ ÒÂ˘‡Ú‡ Ì‡
œ≈—, ÍÓˇÚÓ ÔÂ‰¯ÂÒÚ‚‡ ÒÂ˘‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ı‡. ¿ÍÓ „Ó Ì‡Ô‡‚Ë,
ÚÓÈ ˘Â ·˙‰Â ÔÓ-ÒËÎÂÌ Í‡ÚÓ ÔÂÏËÂ. ≈‰ÌÓ Â ‰‡ ÒË ÌÂÁ‡-
‚ËÒËÏ, ‰Û„Ó Â Á‡‰ ÚÂ· ‰‡ ÒÚÓË ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÒËÎ‡, ÍÓˇÚÓ
ÒÂ „ÓÚ‚Ë ‰‡ ÒÔÂ˜ÂÎË Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ËÁ·ÓË. “‡Í‡ ˜Â ÒÔÓÂ‰
ÏÂÌ ËÏ‡ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÓÒÌÓ‚‡ÌËˇ Á‡ ÓÔÚËÏËÁ˙Ï Á‡ ¯‡ÌÒÓ-
‚ÂÚÂ Ì‡ Í‡·ËÌÂÚ‡ ìŒÂ¯‡ÒÍËî ‰‡ ‚˙‚Â‰Â ÌÓÏ‡ÎÌÓÒÚ Ë ‰‡
‰ÓÍ‡‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ‰Ó ËÁ·ÓË Ì‡ÔÓÎÂÚ. “Â Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË Ò
Â¯ËÏÓÒÚÚ‡ ÏÛ ‰‡ ‰ÓÔËÌÂÒÂ Á‡ ÔÓÏˇÌ‡ Ì‡ ËÁ·ÓÌËÚÂ
Ô‡‚ËÎ‡, Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡ Á‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËÚÂ Ô‡ÚËË Ë Á‡ ‚˙‚ÂÊ-
‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ „‡‡ÌˆËË, ˜Â ÒÎÂ‰ ËÁ·ÓËÚÂ Á‡‰ÍÛÎËÒËÂÚÓ ÌˇÏ‡
ÓÚÌÓ‚Ó ‰‡ ‰ÓÏËÌË‡.

ÕÓ Í‡ÍÚÓ ‚˙‚ˇÚ ÌÂ˘‡Ú‡ ‚ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ, ÒˆÂ-
Ì‡ËˇÚ ÒÂ Ó˜ÂÚ‡‚‡ Ò˙‚ÒÂÏ ‰Û„. Δ‡ÎÍÓ. ¡—œ Ë ƒœ— Ò‡
Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ÒËÎË, ˜ËËÚÓ Ú‚˙‰ ÂÎÂÍÚÓ‡Ú
˘Â ËÏ ÓÒÚ‡ÌÂ ‚ÂÂÌ ‚˙ÔÂÍË ÚÛ‰ÌÓÒÚËÚÂ, ÔÂÁ ÍÓËÚÓ ·Â-
ÁÛÒÎÓ‚ÌÓ ÚÂ ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÂÏËÌ‡Ú. ¬Ë‰ˇıÏÂ Í‡Í‚Ó ÒÚ‡Ì‡
Ò ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËÚÂ ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚË Í‡ÚÓ Õƒ—¬ ËÎË Ô‡ÚËˇÚ‡
Ì‡  ÛÌÂ‚‡. œË ÎËÔÒ‡ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‰ÂÒÌËˆ‡, Á‡˘ÓÚÓ ÓÒ‚ÂÌ
—ƒ— Ë ƒ—¡, Ë √≈–¡ Â ‚ ÍÓÎ‡ÔÒ, Ì‡ ÍÓÈ ‰Û„ Â ‡ÁÛÏÌÓ ‰‡
ÒÂ ‰Ó‚ÂË¯?

Парадоксите
на улицата
Ако през февруари протестите бяха насочени срещу ГЕРБ,
сега прибързано и явно в нечий интерес недоволството
бе стоварено от болната на здравата глава

Има нещо парадоксално в улич-
ните протести, продължаващи пове-
че от десет дни. Премиерът Пламен
Орешаршки, Сергей Станишев и
други политически личности почте-
но и цивилизовано се извиниха -
нещо, което не е правил нито един
политик от предишни правителства
точно по този начин. След като про-
блемът с формалния повод за проте-

Д-р Богомил
В. КОЛЕВ

провал от страна на опозиционните
сили. Нима това е морално и почи-
ва на принципите на демокрация-
та!? Нима това правителство не
беше избрано по демократичен път,
след като ГЕРБ не съставиха каби-
нет? Не се чуха протестни гласове
срещу крайно деструктивната роля
на опозицията в парламента, както
и на някои извънпарламентарни
партии, поискали касиране на из-
борите, въпреки гафа с бюлетините
в Костинброд. Това означава, че,
ръководейки се от тясно партийни-
те си интереси, опозицията съзна-
телно подклажда народното недо-
волство и омраза, стремейки се към
властта, с цел реваншизъм и зама-
скирване на някои подсъдни дейст-
вия на ГЕРБ. Яхнато беше народно-
то недоволство и парламентарната
и извънпарламентарна опозиция се

сляха “невидими” с народа, криейки
се зад неговия гръб. Сякаш

бяха забравени
февруарските протести

срещу недалновидната и грешна
политика на предишното правителст-
во. Да оставим явно и категорично
доказаните вербувани провокатори и
платени протестиращи. А той, на-
родът, лесно се приспособява към
основното ядро, то има нужда и от
водачи. Накъдето го поведат в такива
моменти водачите, натам и той върви.

Народът излезе на улицата за-
ради тежкото мизерно положение, в
което е изпаднал. Всеки изразява
недоволство от собствените си про-
блеми. Недоумяващото е, че протес-
тите се насочиха към новото прави-
телство, което на този етап няма
вини, които му се приписват. То е
декларирало, че ще се вслушва в
конструктивните искания на народа
и се старае да доказва на практика
своята политика още от началото.

Никой не е застрахован от греш-
ки. Важното е те да бъдат своевре-
менно преодолявани, както и става.
За разлика от предишното правител-
ство, този кабинет дойде на власт със
сериозна конкретна програма в име-
то на решаването на социални и ико-
номически проблеми, поставени от
хората през февруари. Веднага бяха
предприети стъпки за увеличение на
добавки, заплати и пенсии, за нама-
ление на цената на тока. Нека си при-
помним, че при правителството на
ГЕРБ искането бе за 40-процентно
увеличение на тока. Говорим за ре-
ални стъпки, при това предприети без
правителството да е на 100% струк-
турирано, без да е “приело щафета-
та” напълно и без да е навлязло в
проблемите на отделните сектори.
Без дори да има нормалното демо-

кратично право на 100 дни толеранс.
Демокрацията не е равнозначна

на негативизъм и отрицание на всич-
ко. Тя е преди всичко свързана с
правила и подкрепа при изпълнение
на важни за просперитета на народа
и държавата задачи. Разумът показ-
ва, че тежките проблеми във всички
области на материалния, социалния,
политическия и културния живот не
могат да бъдат решени изведнъж.

Необяснимо е защо протестите
са насочени срещу Орешарски и
правителството му, след като улица-
та призна, че

по време на ГЕРБ
стигнахме дъното

че народът мизерства, че 4 години
пенсиите и заплатите бяха замразе-
ни, че икономиката бе доведена до

разруха, а безработицата - до отчай-
ващи размери, че образованието и
здравното обслужване са под всякак-
ва критика. Ако през февруари проте-
стите бяха насочени срещу ГЕРБ, сега
прибързано и явно в нечий интерес
недоволството бе стоварено от бол-
ната на здравата глава.

Друг е въпросът, ако уличните
протести бъдат насочени срещу ця-
лата политическа класа, която е по-
ела и носи отговорносстта за състоя-
нието на народа и държавата, ако
протестиращите изискват консесус в
името на спасението на отечеството
от още по-големи беди и хаос. Това
би означавало, че лозунгите “Остав-
ка на правителството” би трябвало да
претърпят промяна. Вече има сигна-
ли, че по-голямата част от мирно и
разумно протестиращите осъзнават
истинските причини за състоянието
на страната и чрез своите конструк-
тивни протести и предложения ще
помогнат на правителството да
изпълни отговорната си мисия.

Не са малко индикациите, че ка-
бинетът, депутати, партийни лидери
съзнават опасността от дамоклевия
меч, висящ над главите им. Те се
опитват да говорят с протестиращи-
те, да се вслушат в техните разумни
искания и предложения.  За реализа-
цията им обаче протестиращите би
трябвало да настояват за отговорно
политическо поведение и от страна
на опозиционните и извънпарламен-
тарните партии и неправителствени
организации и движения. По този
начин и хората на улицата ще съдей-
стват за намаляване на конфронта-
цията и омразата, почиващи на тясно
партийни и котерийни интереси. Уп-
равляващите показват, че имат воля
и решимост да се справят със зада-
чата. Нуждаят се от време, за да по-
кажат какво могат. Едва тогава може
да дойде оценката на обществото.

Снимка Мариета ТОМОВА

ста - избора на председател на
ДАНС, бе решен по цивилизован и
коректен начин, опирайки се на де-
мократичните принципи - извинение
и вслушване в гласа на народа, про-
тестите недоумяващо прераснаха в
искания за оставки на правителство-
то. Да оставим настрани обстоятел-
ството, че на този етап прерастване-
то на социално-икономическата кри-
за в политическа е крайно неумест-
но и безотговорно. В протестите
твърде лесно се издигат лозунги за
оставки - какви ли не.

Партийните оставки
са вътрешнопартийна

работа

на ръководствата, членовете на пар-
тиите, техните избиратели и симпа-
тизанти, а не на улицата.

В досегашните искания на про-
тестиращите има нещо парадоксал-
но. В страната има заинтересовани
сили, които да създават напрежение,
хаос, да пречат на новото правител-
ство с цел да се провали. Има съзна-
телно наслоена негативна психоза,
омраза сред населението и особено
сред младите по отношение на ми-
налото и социалистическата партия.
Тази психоза, тази омраза чрез ма-
нипулации доведе до заболяване и
на обществото. За съжаление сред
подбудителите на опасното заболя-
ване са и някои тясно скроени (веро-
ятно и лично заинтересовани) ана-
лизатори, социолози и политолози,
които използват медиите, за да вну-
шават на народа недоверие и страх
от управлението на Коалиция за
България в сътрудничество с ДПС,
да предсказват скорошното падане
на това правителство и т.н.

Още от първия си ден правител-
ството на Пламен Орешарски бе
подложено на натиск и удари с цел
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Протести‘2013 - политическа
драма с отворен финал
Двете крайности - непоклатимо правителство и неуправляема ситуация, са вредни
за обществото и гражданите, но много удобни за онези, които заговорничат срещу тях

Проф. д.ф.н. Иван КАЦАРСКИ
Институт за изследване на обществата
и знанието - БАН

ече над 10 дни ули-
цата протестира,
протестират по
площадите на Со-
фия и някои обла-

Първо действие - февруари.
Хиляди излязоха на улицата, разяре-

ни от сметките за тока. Шокът удари
цялата страна, градовете закипяха.
Гневът на протестиращите обаче не се
насочи само срещу монополистите, до-
ставчици на тока. Той се обърна и сре-
щу цялата политическа класа, и срещу
олигархията, управляваща чрез нея.

Какво поискаха протестиращите?
Накратко -

доста различни неща

Сред тях - намаляване цените на
тока, мерки за подобряване положени-
ето на най-уязвимите, политики за огра-
ничаване на монополите, оставка на
правителството, избори за Велико на-
родно събрание, които да дадат нов шанс
на законността, справедливостта и мо-
рала. Част от протестиращите поискаха
парламентът да остане да работи, дока-
то приеме промени в Изборния кодекс,
които да дадат шанс на нови лица, из-
дигнати от протестите, хора, несвързани
с партийната наменклатура.

Как отговори политическата класа?
Тя напусна политическата сцена и пре-
мина в задкулисието. На сцената оста-
наха само нейните служебно задълже-
ни представители - президент и служеб-
но правителство, които проведоха фор-
малните процедури, за да започне но-
вият политически спектакъл.

Второ действие - юни.
Хиляди отново са на улицата - този

път най-вече в София, Пловдив и Вар-
на.  Протестиращите се стекоха разгне-
вени от скандално назначение в служ-
бите за сигурност.

Какво искат протестиращите? Преди
всичко - оставка на правителството и
нови избори, които да доведат до “ис-
тинска демокрация”, “върховенство на
закона”, премахване на зависимостта на
държавата от “мутрите”.

Как реагират управляващите? Те се
стремят да покажат, че са способни
бързо, в рамките на часове, да поправят
“грешките” си, отказвайки се от скандал-
ни назначения. Предложена е правител-
ствена програма в подкрепа на най-уяз-
вимите слоеве, изработване на нов Из-
борен кодекс и други мерки. Отношени-
ето към протестиращите е толерантно.

Сегашната ситуация не може да се
запази дълго време. Какво можем да
очакваме?

Сценарий 1: Протестите продължа-
ват, правителството и полицията са все
така толерантни. Властите в България
нямат нито куража на управляващите в
Турция, нито институционалната стабил-
ност на управляващите в страни като
Франция, Великобритания, Испания и
дори Гърция, за да предприемат силови
действия за прекратяване или ограни-
чаване на протестите. Въпросът по-ско-
ро е докога протестиращите ще могат
или ще желаят да подновяват всекид-
невния си марш. Да се протестира твърде
дълго би станало уморително за много
от хората или би им омръзнало. Лятото

е в разгара си и “младите” “умните”, “ус-
михнатите” и “красивите” (както сами се
наричат, а журналисти и коментатори ги
ласкаят) вероятно ще пожелаят, както
обикновено, да сменят големия град с
по-приятни места. Протестът може да се
разпадне от само себе си и да не по-
стигне нито една от целите си. Вероятно
това би било особено травмиращо за
инициаторите на бъдещи протестни дей-
ствия. Смятам, че това би било травма и
за цялото общество, което поне доскоро
изпитваше силен дефицит на граждан-
ска активност.

Към същото развитие на ситуацията
води и друг фактор: недоволство на
граждани в големите градове заради
всекидневните неудобства, свързани с
протестите. Тези, които по една или
друга причина не участват в тях или поне
не могат да го правят всеки ден, едва ли
дълго могат да приемат като нещо нор-
мално да се придвижват в условията на
един блокиран град. Добре, че има ме-
тро и няма желаещи да блокират и него.

Сценарий 2: Правителството подава
оставка и в рамките на сегашния парла-
мент се излъчва ново. Възможни са три
конфигурации: ново правителство на
БСП и ДПС, правителство на ГЕРБ и
ДПС, правителство на БСП и ГЕРБ. И
трите конфигурации имат малки шансо-
ве, защото, първо, не биха били възпри-
ети от протестиращите, и второ, поради
лошите или влошаващи се отношения
между потенциалните партньори (вклю-
чително БСП и ДПС).

Нека размислим добре

Не е ли за предпочитане да остане
едно шамаросано и зашеметено прави-
телство, което се страхува от гнева на
хората, вместо да се появи ново, което

да има илюзиите, че поставя ново нача-
ло, че е по-легитимно и следователно
може да бъде по-нечувствително към
недоволството на хората? Европейски
лидери дават съвети за съставяне на
голяма коалиция между ГЕРБ и БСП.
Освен че тя изглежда невъзможна пора-
ди създалата се сякаш непреодолима
враждебност между двете формации,
дали това би било добро разрешение за
българското общество? Подобна голяма
коалиция би заздравила дълбоко разкла-
тените позиции на политическата класа,
би й възвърнала самоувереността, а това
би подхранило типичната за нея наглост
и чувство за безнаказаност.

Голяма коалиция би означавала и
консолидация на олигархията, която
дърпа конците на политиците: по-голя-
ма сплотеност, превъзмогване на
вътрешните противоречия между клики-
те в нея, още по-здрави и “хармонични”
връзки между олигархия и политици.
Тогава ще имаме по-малко гафове и
провали на политици, България ще из-
глежда “по-европейски”. Май нещо та-
кова очаква от нас официална Европа.
Впрочем нека не се заблуждаваме,
такъв е “европейският” и въобще “успеш-
ният” модел на властта: единство и мак-
симална хармония между икономически
босове, политически “лидери” и висша
бюрокрация. Хората у нас са все още
твърде далеч от осъзнаването на тази
“европейска” реалност.

Сценарий 3: Сегашното правителст-
во пада, а заедно с него си отива и пар-
ламентът, който го излъчи. Тогава ще
имаме повторение на първо действие и
връщане към ситуацията след изборите
през май: в парламента ще бъдат същите
политически играчи, вероятно с по-доб-
ри позиции на ГЕРБ - за сметка на БСП
и “Атака”; ако успеят да влязат и други

партии, те не биха имали съществена
политическа тежест. По-голямата част от
българските граждани отново ще бъдат
политически непредставени. Отделен
въпрос е, че дори и да бъдат формално
представени, това все още не означава,
че депутатите ще защитават техните
интереси. С една дума, ще се окажем в
същата ситуация като през май.

Има ли по-добър изход?

Хората искат да се махнат корумпи-
раните политици, да се прекъсне връзка-
та между политика, мафия и олигархия.
Едва ли си даваме сметка обаче за това,
че мафията и олигархията са универсал-
но приспособими: те могат да властват
еднакво успешно чрез всяка от партии-
те и чрез нейните яростни противници,
и чрез “ефективно” правителство, и чрез
некадърно и глупаво правителство, и в
ситуация на политическа стабилност, и
в условията на тотален хаос.

Двете крайности - непоклатимо пра-
вителство и неуправляема ситуация, са
вредни за обществото и гражданите, но
много удобни за онези, които заговор-
ничат срещу тях. Истинският път е сред-
ният път: да имаме управляващи, които
във всеки момент усещат и се страхуват
от гнева на хората; едва ли можем да
очакваме да бъдат напълно “честни” и
“неподкупни”, но поне по-отговорни и по-
малко арогантни. За това, разбира се, е
необходим граждански натиск - различ-
ни форми на протести. Но някои проте-
сти дават възможност да се симулират
промени чрез подмяна на компромети-
рали се лица с други, които продължа-
ват да действат не по-различно от пред-
шествениците си. Нищо по-отчайващо от
това! Аз съм за по-различен вид проте-
сти - тези, които шамаросват неуверено
и “нестабилно” правителство, тласкат го
към желани от гражданите реформи.
Протестиращите не би трябвало да ис-
кат да свалят такова правителство, за-
щото тъкмо това биха желали мафията и
олигархията, тъкмо това е тяхната игра
- всичко да започва отначало и нищо да
не се променя. Напротив, гражданите би
трябвало да се стремят да запазят тако-
ва “нестабилно” и чувствително към тех-
ните проблеми и искания правителство,
което следователно би било по-автоном-
но спрямо мафията и олигархията. Пра-
вителствата трябва да бъдат принужда-
вани да правят реформи, а не просто да
бъдат сваляни.

В този смисъл “протести до дупка”,
както и “избори до дупка”, не могат да
бъдат средство на истинска гражданска
кауза. Протестите трябва да предявяват
искания за реформи, отговарящи на зна-
чими обществени интереси, но също така
да дават време за осъществяване на тези
реформи. Ефективна е не продължител-
ността на протестите, а тяхната масовост,
ударност и целенасоченост. Те трябва да
са перманентна заплаха (могат да се
организират бързо и да придобият голе-
ми мащаби) за всяко правителство, но не
и всекидневие на големия град.

Еуфорията на бунта често пречи за
рационално осмисляне на ситуацията и
възможностите. Няма нищо по-вредно
от това.

Всъщност кои са на ули-
цата? Кои протестират? От
представени от медиите из-
казвания проличават десни-
те ориентации на протести-
ращите: те са с европейски
заплати, образовани, интели-
гентни, красиви, те са
привърженици на синята
идея по принцип. Но от напи-
саните лозунги и плакати
личи, че същата тази образо-
вана улица не владее добре
родния си майчин език. От
протестиращите се възхища-
ват, тях ги поздравиха прези-

дентът на България, ПЕС,
учени. Приветстват ги и ед-
рите бизнесмени.

Ясно е, че улицата знае
какво иска - долу правител-
ството! Смяна на системата и
ненамеса в политиката! Но
оставката на правителството
е вече политика! А как ще се
смени съществуващата систе-
ма, за да не се окажем плен-
ници на нещо по-лошо? Дали
защото големият въпрос на
България днес е тежкото ико-
номическо състояние на хо-
рата, защото над 80% от

българите едва свързват два-
та края, защото българската
нация се топи. Но това не тре-
вожи улицата, тя не протес-
тира по такъв кардинално
важен въпрос.

Няма призив, свързан с
ниските заплати и пенсии!
Нима се страхуват да не
бъдат обявени от същата ули-
ца за червени боклуци или
комунисти? Нима не е ясно,
че нарастващото неравенст-
во е благодатна среда за ко-
рупцията, мафията и плуто-
крацията? Изниква и друг

въпрос. Защо тази избрана
улица чака оферта от власт-
та, защо протестиращите не
намериха мост към останала-
та “по-необразована и неин-
телигентна” част на общест-
вото? Нима улицата няма се-
тива? Нима тя е безразлич-
на към своята собствена
съдба? Ако не се решават
икономическите и социални
въпроси, дали през есента
няма да окажем пред по-ма-
сови и по-остри протести не
с плакати, а с трактори, с
каски и мотики.

В
Петър КУЦАРОВ

стни градове. Но колко са
протестиращите? Колко про-
цента от българския народ
представляват? Защото от
ефира се правят внушения, че
улицата - това е българският
народ, а управляващите пар-
тии представлявали не пове-
че от 15% от всички българи.

Какво роди улицата?Какво роди улицата?Какво роди улицата?Какво роди улицата?Какво роди улицата?
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начителна ще остане облачността над Запад-
на България и там ще има валежи от дъжд,
в отделни райони значителни по количество.
Краткотрайно ще превали по-късно през

деня и на отделни места в централната част от стра-
ната. Над източните райони през деня ще бъде пре-
димно слънчево. В Дунавската равнина ще
продължи да духа до умерен запад-северозападен
вятър. Дневните температури ще са в широки грани-
ци - от 21o-24o в Северозападна България и по ви-
соките полета до 28o-30o в източните и крайните
южни райони от страната, в София - около 21o. Атмо-
сферното налягане ще бъде малко по-високо от
средното за месец юни. Над планините ще преоб-
ладава облачно време. Главно в планинските маси-
ви от западната половина на страната ще преваля-
ва дъжд, в следобедните часове - в Рило-Родопска-
та област с гръмотевици. По високите части ще духа
умерен до силен юг-югозападен вятър. Максимал-
на температура на 1200 метра - около 17o, на 2000
метра: 9o-10o. Над Черноморието ще се задържи
предимно слънчево. Ще духа до умерен север-се-
верозападен вятър, който след обяд временно ще
се ориентира от североизток. Максимални темпера-
тури по крайбрежието 27o-30o.
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“≈À≈÷
—˙·ËÚËˇÚ‡ ˘Â
ÔÓÏÂÌˇÚ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂÚÓ ‚Ë Í˙Ï ÓÔ-
Â‰ÂÎÂÌ ˜Ó‚ÂÍ Ë Ò

Œ¬≈Õ
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÛÒÔÂıË.
—˙Ò Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ‚ËÂ
Ë ÊÂÎ‡ÌËÂ ˘Â ÒÂ
ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ Ì‡ Á‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÓÒÚÓÈÌÓ ˘Â ÒÂ
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂ Ì‡
ËÁÔËÚË ËÎË Ì‡ ËÌ-
ÚÂ‚˛ Á‡ ‡·ÓÚ‡.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ Ó-
„‡ÌËÁ‡ÚÓÒÍËÚÂ ÒË
ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚË, Ò ‚Â-
˘ËÌ‡ Ë ÁÌ‡ÌËˇ ˘Â

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒ‡‚‡ ‚Ë ÒÂ ‰‡
ÔÓÒÚË„‡ÚÂ Ò ÎÂÍÓÚ‡
‚ÒË˜ÍÓ, ‰Ó ÍÓÂÚÓ
ÒÂ ‰ÓÍÓÒ‚‡ÚÂ ‰ÌÂÒ,

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÃËÒÎËÚÂ ‚Ë Ò‡
Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÔÂ‰-
ÒÚÓˇ˘Ó Ò˙·ËÚËÂ.
«‡ÒÎÛ„‡Ú‡ ‚Ë Á‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ‚
‰Ó·‡ ÙÓÏ‡ Ë Ò
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ ˘Â
ÔËÒÚ˙ÔËÚÂ Í˙Ï

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÚÓ ÒË
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï
ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÔÓ-
·ÎÂÏË ˘Â ÒÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—˙Ó·‡Áˇ‚‡ÈÍË ÒÂ Ò
ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ë ÔÎ‡-
ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË ‰ÌÂÒ, ˘Â
Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÌÓ‚ ÔÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
«‡Ô‡ÁËÎË ÒÚÂ Ò‚Â-
ÊÓÚÓ ÒË ˜Û‚ÒÚ‚Ó
Á‡ ıÛÏÓ Ë ÚÓ ‚Ë
ÔÓÏ‡„‡ ‰‡ ÔÓ„ÎÂ‰-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰‡˜ËÚÂ ÒË, Ó˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë Ò‡
ÓÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌË.

˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂ Ú‡Í‡, ˜Â ‚ÒË˜ÍË ‰‡
ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡Ú Ò ÏÌÂÌËÂÚÓ ‚Ë.

ÔÓÏÂÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÂ‰‚ËÊ‰‡-
ÚÂ Á‡ ÒÂ·Â ÒË.

‚ÍÎ˛˜ËÚÂ ‚ ËÌËˆË‡ÚË‚Ë, ËÁ‡-
Áˇ‚‡˘Ë ÔÓÁËˆËËÚÂ ‚Ë ÔÓ Úˇı.

œÂ‰ÒÚÓË ‰‡ Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÌÂ˘Ó
ÌÓ‚Ó, ÊÂÎ‡ÌÓ Ë ‚˙ÎÌÛ‚‡˘Ó.

ÛÒÔÂı‡ ÏÛ ˘Â Â „ÓÎˇÏ‡ Ë ÚÓ‚‡
˘Â ÒÂ ÓÚ·ÂÎÂÊË ÓÚ ‚ÒË˜ÍË.

ÂÍÚ ËÎË ‰Û„‡ ‡·ÓÚ‡, ÔÓ„Î˙˘‡-
˘‡ ‚ÂÏÂÚÓ Ë ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ‚Ë.

ÌÂÚÂ ÓÚ ‰Û„ ˙„˙Î. ÕÓ‚Ë ‡Á-
‚ËÚËˇ.

¬ŒƒŒÀ≈…
“ÂÌ‰ÂÌˆËˇÚ‡ Ì‡
ÛÒÔÂ¯ÌË ‰ÂÎÓ‚Ë Ë
ÎË˜ÌË ËÁˇ‚Ë
ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡. ŸÂ

ÒÂ ‚ÍÎ˛˜ËÚÂ ‚ ÔÓÂÍÚ Ò ÏÂÊ-
‰ÛÌ‡Ó‰ÌÓ Û˜‡ÒÚËÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ ‚ ·Ë·ÎËÓ-

ÚÂÍ‡Ú‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡ - Á‰‡‚ÌÓ Â‡-
ÎËÚË

11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - /304 ÂÔ./
15.10 ΔË‚ÓÚ Ò ƒÂÂÍ - Ú‚ ÙËÎÏ

/16 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: –ÂˆËÚ‡Î

Ì‡ ΔËÎ·Â ¡ÂÍÓ/Ô/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3187 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.10 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ
2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ

18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÃËÎÂÌ‡ ÷‚ÂÚ‡Ì-
ÒÍ‡, œÓÎË «Î‡Ú‡Â‚‡ Ë
ƒ‡ÌËÂÎ ◊ËÔÂ‚

18.55 ƒÓ ÛÚÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚‡Ú‡ ÌË
ÒÂ˘‡ - /5 ÂÔËÁÓ‰/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ¬ÚÓ‡ ÔÓÎÛÙË-

Ì‡ÎÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡  ÛÔ‡Ú‡
Ì‡  ÓÌÙÂ‰Â‡ˆËËÚÂ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ‘Ó-
Ú‡ÎÂÒ‡ /¡‡ÁËÎËˇ/

00.00 ÃÓÚÓÒÔÓÚ ÂÍÒÚ‡
00.30 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: –ÂˆËÚ‡Î

Ì‡ ΔËÎ·Â ¡ÂÍÓ/Ô/
01.15 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË Ë
—‡¯Ó

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 77
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 103
16.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

186
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 96

21.00 ìƒ‡Î‡Òî (2012) - ÒÂË-
‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 4

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î- ÒÂË‡Î, Ò.
3, ÂÔ. 5

00.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 6,
ÂÔ. 6

00.50 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,
Ò. 5, ÂÔ. 2

01.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.10 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î /Ô./
04.40 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 186

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

17.00 ì»Ï‡¯ ÔÓ˘‡î - ÚÓÍ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î

- Ú‚ ¯ÓÛ, 3 ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìœ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
23.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì“‡‚Ï‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
02.00 ì»Ï‡¯ ÔÓ˘‡î - ÚÓÍ ¯ÓÛ

/Ô/
02.45 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬ /Ô/
04.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
ŒÒÌÓ‚ÌËÚÂ ‚Ë ÔË-
ÓËÚÂÚË ÌÂ ‚ÍÎ˛ -̃
‚‡Ú ‡Á‚ÎÂ˜ÂÌË  ̌ Ë
‰Û„Ë ‡ÁÚÓ‚‡‚‡-

˘Ë Á‡ÌËÏ‡ÌË ,̌ ÌÓ ÒÂ ÔÓ„ËÊÂÚÂ
‰‡ ÌÂ ‚Ë ÎËÔÒ‚‡Ú.

05.00 ÕÓ‚ËÌË
05.05 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË
08.15 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ì ÓÌÚÓÎÌ‡

ÚÓ‚‡ ˘Â ÔÓÒÚ‡‚ËÚÂ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ
Ì‡ ‰˙Î„ÓÚ‡ÈÌÓ ÔËˇÚÂÎÒÚ‚Ó.

ÔÓÍÛÔÍ‡î
09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
10.25 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚

13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË

13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î

15.15 —ÂË‡Î: ìΔÂÌÒÍËˇÚ ÎÂÍ‡î

16.05 —ÂË‡Î: ì¿‚ÂÌ˛ ¡‡ÁËÎËˇî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î

18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ¬ÂÏÂ

20.30 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡ ˜‡Í‡-

˘ËÚÂî

22.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

22.55 ìœÓÎËÚËÍ‡î

23.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

00.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

01.00 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

01.50 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î

02.35 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

03.05 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡ ˜‡Í‡-

˘ËÚÂî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 —ÂË‡Î: ì—ÔËÒ˙Í Ì‡ ˜‡Í‡-

˘ËÚÂî

�����

Á‡ ‰‡ ÓÒ˙ÁÌ‡ÂÚÂ, ˜Â ÏÓÊÂÚÂ Ë
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ.

�����

�����
����� �����

�����
�����
�����
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ОРЛИН ПАВЛОВ ПРЕДСТАВЯ
НОВИЯ СИ СИНГЪЛ „ЗА ДЕН”Очаквайте кратки

Бригита Йосифова е
първата носителка на на-

Награждават
победителите от
конкурса „Който
спаси един човешки
живот”

Тържественото награждаване
на лауреатите от националния
младежки литературен конкурс
“Който спаси един човешки жи-
вот, спасява цяла вселена” ще се
състои днес от 18 ч. в Бургас, в
художествената галерия “Петко
Задгорски” на ул. “Митрополит
Симеон” 24. Конкурсът е посве-
тен на 70-годишнината от спа-
сяването на българските евреи
от лагерите на смъртта. В присъ-
ствието на официални лица от
местната и държавната власт,
представители на еврейската
организация “Шалом”, на посолст-
вото на Държавата Израел, об-
щественици и съмишленици ще
си спомним за героизма на бълга-
рите през Втората световна
война, спасили от екстермина-
ция близо 50 000 свои сънародни-
ци от еврейски произход, отбе-
лязват от Комуникационна група
“Имидж едвъртайзинг”.

Театрални празници
в Банско от 1 юли

Летни театрални празници
“На публиката с любов” се от-
криват на 1 юли от 19 ч. в Бан-
ско. Те ще започнат със спек-
такъла “Крадецът на праскови”
по Ем. Станев на НТ “Ив. Вазов”
(на снимката), с участието на
Аня Пенчева, Юлиан Вергов,
Мариус Донкин, Марин Янев,
Стоян Пепеланов. Музика - Иван
Лечев. Драматизация и режису-
ра - Бойко Илиев. На 3 юли от
19 ч. следва “Особености на ру-
ската любов” от А. Галин, на Дра-
матичен театър - Сливен. Уча-
стват Георги Кадурин, Мария
Сапунджиева. Постановката е
дело на Васил Василев. “Сладки-
те плодчета” - авторски спек-
такъл на Съни Сънински, на
Централен куклен театър - Со-
фия, се играе на 4 юли от 11 ч.
На следващия ден фестивалът
продължава с “Албена” от Й.
Йовков, на Драматичен театър
- Пловдив. “Завещанието на це-
ломъдрения женкар” от Ан. Крим
ще има представление на 6 юли,
с участието на Васил Михайлов,
Леонид Йовчев и др. Постанов-
ката е на Ивайло Христов.

Студенти от НМА
пеят със Софийската
филхармония

Софийската филхармония и
Националната музикална акаде-
мия “Проф. Панчо Владигеров”
представят петия концерт от
абонаментния цикъл “Романтич-
ни вечери” - днес от 19 ч. в зала
“България”. Главен диригент е
Мартин Пантелеев, солисти -
изявени студенти от НМА, лау-
реати на национални и междуна-
родни конкурси. В програмата -
творби от Моцарт, Вебер, Вер-
ди, Христо Йоцов, Брух, Хренни-
ков, Шостакович, Сен-Санс, Чи-
леа, Й. Щраус, Сарасате.

Бригита Йосифова
с наградата
„Петър Увалиев”

Писателката бе отличена за
книгата си „Обещах да запомня”,
посветена на големия българин

Снимка Мариета ТОМОВА

Председателят на СБП Николай Петев
връчва наградата на Бригита Йосифова

Надежда УШЕВА градата на името на Петър
Увалиев, учредена от Съю-
за на българските писате-
ли и Съюза на българските

художници.
Отличието се дава на

български творци, които жи-
веят и работят в чужбина, но
допринасят за българската
култура оттам. Писателката
Бригита Йосифова бе удос-
тоена с приза за книгата й
“Обещах да запомня. Разго-
вори с Петър Увалиев”, както
и за цялостното й творчест-
во. Тя поясни пред ДУМА, че
от дълги години живее в
Лондон и е авторка на рома-
на “Беглецът в Сибир”, авто-
биографичната “Купено
дете”, “Декабристите” и др.

Бригита Йосифова пост-
рои нов паметник на голе-
мия български интелектуалец
Петър Увалиев, каза предсе-
дателят на СБП Николай
Петев при връчването на
наградата на Йосифова. Тя я
прие с достойнство и изказа
впечатленията си от човека
и твореца Увалиев.

Настъпи време да споде-
ля с други това, което нео-
братимо ми липсва: Петър
Увалиев да ходи по улиците
на Лондон, да заминава за
България и да се завръща с
торба приказки, посочи Йо-
сифова, която е била дълго-
годишна кореспондентка от
Лондон и Москва на “Работ-

ническо дело”, “Литературен
фронт”, “Отечествен фронт”.

Той беше за мен не само
сладкодумец, а и  много
мъдър, често тъжен, но и
весел, и духовит човек, мно-
го естествен, каза Бригита
Йосифова, превърнала се в
летописец на неговите мис-
ли. Тя разказа за приятелст-
вото си с Увалиев, което ги е
свързвало 16 години, какви
книги са чели и какво са
обсъждали горещо. Лауреат-
ката се надява творбата да
предаде поне малко от усе-
щането за този “вълшебен”
човек, от неговия свят.

Откъси от книгата “Обе-
щах да запомня” прочете
Вели Чаушев пред публика-
та, препълнила залата на
галерия-книжарница “София-
прес”. Близки приятели на
Петър Увалиев също си спом-
ниха за него и разказаха за
голямата му любов към Бълга-
рия и всичко българско.

Увалиев (1915-1998) живя
и работи в Англия от 1947 г.
Той постави повече от 25
пиеси на сцените на англий-
ските театри. В киното е ра-
ботил с режисьорите Мике-
ланджело Антониони и Кар-
ло Понти. Работил е повече
от 40 години за Би Би Си.

Премиерният спектакъл “Възторг
и крах на любовта” ще закрие
44-ото издание на Международния
фестивал “Софийски музикални
седмици” днес на сцената на На-
родния театър. Либретото, поста-
новката и оригиналната музика са
на режисьора Бойко Богданов, хо-
реографията - на Мила Искренова,
изпълнителите са от балет “Ара-
беск”. Сценографията и мултимеди-
ята са дело на Цвета Богданова,
теноровата партия се изпълнява от
Бойко Цветанов, сопрановата - от
Цветелина Малджанска.

Записът на симфоничната пар-
титура е осъществен в Студио 1 на
БНР под диригентската палка на ма-
естро Георги Димитров от “София
филм оркестър” с преобладаващо
участие на музикантите от Симфо-
ничния оркестър на БНР. Музикал-
ният език на творбата е в традици-

Виртуозното китар-
но трио - Иван Лечев от
“ФСБ”, Цветан Недял-
ков от Ку-ку бенд и Ве-
селин Койчев от “Бели,
зелени, червени”, ще
представи впечатлява-
щия си общ проект тази
вечер от 22 ч. в столич-
ния клуб “Студио 5”.
“Акустик Трио 3000” ще
взриви публиката с ком-
позициите от албума си
“Йо Хо”. Музиката е из-

Спектакълът „Възторг
и крах на любовта” закрива
„Софийски музикални седмици”

Музика и театър тази вечер в „Студио 5”

ята на късния постромантизъм.
“Възторг и крах на любовта” е ново
българско музикално-сценично про-
изведение в жанра на модерния
балет и танцов театър. С активна
роля на мултимедията, това е по-
етична приказка за срещата, изви-
сяването, духовното ликуване, нир-
ваната на блаженството, а после -
катастрофата, краха и непостижи-
мата Тишина на Вечността след
края на любовното тържество.

Копродуценти са Народният те-
атър “Иван Вазов”, Националният
музикален и балетен център, импре-
сарска агенция “Орфика”. В спек-
такъла, освен завладяващата кра-
сота и хармония на жеста и танца,
с атрактивна кинематографична ви-
зия на сценографията и мултимеди-
ята са включени и текстове от кла-
сически шедьоври на световната
любовна лирика.

цяло авторска, написа-
на от Цветан Недялков
и Веселин Койчев. В
нея са смесени фламен-
ко, джаз, етно и фюжън.

Преди това - от 19
ч., Борис Георгиев ще
разнищи личната дра-
ма, която ни води към
общочовешката тема:
взаимоотношенията
деца-родители, в спек-
такъла “Когато рокът
беше млад”, по “Баща

ми” на Здрава Камено-
ва. Младият актьор
търси и намира диалог
със своето поколение в
един текст, разполо-
жен между действител-
ността и фантазията,
между измислицата и
документа. “Когато
рокът беше млад” из-
ненадва със семпла
сценография и сполуч-
лив визуален ефект -
вратата на сцената,

пред която протича
сценичното действие, е
и преграда към Баща-
та, и своеобразен ек-
ран, на който виждаме
откъси от живота на
героя - Сина, до фина-
ла. Борис Георгиев
подхожда емоционал-
но към стаената емо-
ция в пиесата на Здра-
ва Каменова. Той ни
потопява в свежия, ве-
сел и емоционален свят

на един син, който
осъзнава, че детските
му спомени са мешави-
ца от измислиците на
родителя, направил
живота на детето си по-
цветен и интересен.
Свят, изпълнен с лъка-
тушене между любовта
и омразата, гнева и
умората, мечтата и гру-
бата действителност.

Билетите за двете
събития са по 10 лв.
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

без нашата скъпа майка, баба и прабаба

СЪБКА ДАЧЕВА
СТАВРЕВА

От любимите дъщери,
зетьове, внуци и правнуци

Не стихва болката,
голяма е тя,

защото вкъщи
теб те няма!

МНОГО НИ ЛИПСВАШ!
ДЪЛБОК ПОКЛОН

ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ
ПАМЕТ!

Международният музикален
фестивал е ново музикално
събитие в Малта, чийто интерес
е изключително към обучениe
на млади таланти в различни
области на инструменталното и
вокалното изкуство от различни
страни и осигуряването им с
платформа за изява. Първото
издание се провежда между 12
и 20 юли и ще включва майстор-

Спомен... звучат едни и същи ноти, но в друг контекст

Малта организира фестивал за
обучение и изява на млади таланти
Артистичният директор Андриана Йорданова лично ще
спонсорира уроците на българския пианист Васил Иванов

Във вила Болоня се намират два от салоните, в които ще
се състоят събития от програмата на фестивала

Няколко зали предоставя за изяви Маноел театър

Снимки САЙТ НА ФЕСТИВАЛА

ски класове по пиано със све-
товнопризнати професори от
Московската консерватория -
проф. Юрий Диденко, от Кьолн-
ското средно музикално учили-
ще - Александър Золотарьов, и
проф. Аркадий Ценципер - де-
кан на факултета по пиано в му-
зикалното училище “Карл Ма-
рия фон Вебер” в Дрезден.

Участниците са от Русия,

Украйна, Китай, Турция, Италия
и Малта. В организационния
комитет на фестивала са Алек-
сей Галеа - малтийски пианист,
възпитаник на Московската кон-
серватория “Чайковски”, Андри-
ана Йорданова, българска
оперна певица от Варна,
завършила Националната музи-
кална академия в София в кла-
са по пеене на проф. Илка По-
пова, съвместно с Eвропейския
център за култура и изкуство
(ECCA GmbH) в Кьолн - Герма-
ния. Този център е възглавяван
от Константин Ишханов и се
занимава с осигуряване на бю-
джет за развитието на култура-
та в Малта, а също така помага
за намиране на чуждестранни
спонсори на фестивала.

Майсторските класове ще се
провеждат в Маноел театър -
един от най-старите и красиви
барокови театри в Европа и
национален театър на Малта, и
в някои други зали в столицата
Валета. Студентите ще имат
възможност да се изяват в кон-
церти в различни престижни
зали като Руския културен
център, Италианския културен
център, Зала де ла сал във Ва-
лета, Вила Болоня, хотел “Кем-
пински” на съседния остров

Гозо, хотел “Екселсиор” във Ва-
лета и други. Фестивалът се
организира със съдействието на
спонсори от различни страни.
Желанието на организаторите
е проявата да се провежда ми-
нимум 2 пъти в годината и с
различни инструменти и вокал.
Планира се и организирането
на международен конкурс през
февруари.

Българското участие за фес-
тивала е изключително важно

за артистичния директор Андри-
ана Йорданова, която лично ще
спонсорира уроците на един
талантлив български пианист.
Това е Васил Иванов, абитури-
ент, приет в Университета за
музика - Виена, носител на мно-
го награди от национални и
международни конкурси.

Повече информация за кон-
кретните дати на проявите може
да се намерят на уебсайта
www.maltainternationalmusicfestival.com

Боряна СТАТКОВА

Джефри Дийн

Даниела Дикова

Вдъхновената фанта-
зия на Джефри Дийн от
произведенията на люби-
мите със симфоничното си
творчество композитори на
софийската публика Бето-
вен и Брамс се изрази в
два концерта “Сонатни
срещи с Бетовен и Брамс”.

С многозначното загла-
вие “Сонатен контрапункт”
първият концерт (в камер-
на зала “България”) разкри
творческото претворяване
на музикалната форма, до-
стигнала съвършенството
си в известните и свирени
и от любители Прелюдии и
фуги от “Добре темперира-
но пиано” от Й. С. Бах. От-
давна неизпълнявани на
концерт в България, добре
известни и от записите на
Глен Гулд, Люба Енчева
(за “Златния фонд” на
БНР). Пол Риджуей (про-
фесор по пиано и ръково-
дител на клавирната кате-
дра в университета
“Карсън-Нюман”, с пре-
стижни ангажименти като
солист, с докторат в кон-
серваторията “Пийбоди”
при известния Леон
Флайшър) пристъпи към
завладяване на публиката
с почти сдържана емоция.
За да покори още в нача-
лото на концерта с Две
прелюдии и фуги номер 5
и 15 от т. I (1722), с изразе-
на чрез изравнена клаве-
синна ефирна, с лек тон
звучност, с  превърнал се
в сочен и жизнен звук.

В Соната номер 5 от
Бетовен, както е обяснено
в програмата към концер-
та, след като “младият кла-
вирен виртуоз Бетовен” е
изсвирил всички прелюдии
и фуги от “Добре темпери-
рано пиано” от Бах, “пред-
лага нова трактовка на
финалната сонатна част,
където блясва собственото
му виждане за фугата”.

Отдавна се познаваме

Пол Риджуей

с Пол Риджуей и реших
да пробваме като дуо. Слу-
шал съм го в солови реци-
тали. Универсален музи-
кант е - дирижира, пее... -
разказва Джефри Дийн,
като още по-сладкодумно
говори на концертите си
всред покоряващото си
музициране, наситено с
много изисканост и емо-
ционално звучно изразе-
но съвършенство.

Дали ще е изпята кан-
тилена, ярко изявена ли-
рика, стабилният тон от
виртуозната му техника,
дали ще “разказва”, богат-
ството от изпълнението е с
лекота и понякога очаро-
вание, развълнувана емо-
ционалност.

“Известният пианист и
композитор Игнац Моше-
лес, творил по времето,
когато е композирал

в негова памет. Един спо-
мен..., споделя Дийн. Като
негов ученик в консерва-
торията към Университета
на Индиана добих ма-
гистърската си степен при
Янош Щаркер (и Цуйоши
Цуцуми). Янош Щаркер ни
казваше “да не се
развълнуваме, а да създа-
ваме вълнение у слушате-
лите”. Свиреше в Блу-
мингтън и по света. Присъ-
ствах на негови концерти.
Той влага цялото си съсре-
доточие в изпълнението на
сцената с много взискател-
ност към себе си. Препо-
даваше чувство за отговор-
ност към и на студентите.
Моите мисли се върнаха
към времето, когато бях в
Блумингтън. Бях на 20 г.,
но можеше да уча повече
при него. Той беше свето-
вен педагог, добавя музи-
кантът.

На втория концерт (от-
ново в камерна зала
“България”) - “Сонатни спо-
мени”, камерното дуо Дже-
фри Дийн и Даниела Ди-
кова създаде искрящо с
богатства от чувства изжи-
вяване с много жизненост,
размисъл, с многобагрен
тон и артистичност.

Дж. Рокберг е посве-
тил “Рикорданца” на почи-
налия си племенник. Полз-
ва цитат от Бетовен, 4-та
Соната за чело, първото
произведение, което
изпълнихме, разказваше
увлекателно на концерта
Джефри Дийн. Английски-
ят композитор Д. Тови е
посветил “Елегични вари-
ации” на челиста Роберт
Хаузман от известния
квартет “Йоахим”. В тази
си творба цитира от Сона-
та 2 от Брамс за чело и
пиано, което изпълнихме
като второ произведение
от концерта.

Имате ли цел с много-
то си различни идеи за
концерти, питам виолонче-
листа. По-близко до публи-

ката, по-близък със самата
музика, отговаря той. На-
мирате ли отлика, когато
свирите с жени - в трио
“Арденца”, в камерната
двойка, и с мъже, е след-
ващият ми въпрос. Галя
Койчева от трио “Арденца”
от почти една година не
свири, защото отглежда
новороденото си дете. Ско-
ро ще започнем да изна-
сяме концерти, пояснява
Дийн. И добавя: Това е

общуване с различни
души, общуване чрез и с
музика, по-директно, на
духовно ниво.

Питам Джефри Дийн от
какво значение е работа-
та му със студентите в Аме-
риканския университет.
Това е повод за размисъл
каква е класическата му-
зика, каква роля играе в
обществото. Изпълнението
и разбирането са промен-
ливи процеси. Понякога
имат нужда от насърчава-
не. Изисква се много сме-
лост и воля, отговаря изве-
стният челист и педагог.

Когато водехме този
разговор, предстоеше
Джефри Дийн да участва
на Международния фести-
вал “Софийски музикални
седмици” в концерт с квар-
тет “София” и Божидар
Ноев. Затова се поинтере-
сувах - какво е чувството,
когато свири с различни
квартети - отначало с “Ди-
мов”, след това - със “Со-
фия”. Споделяме различни
идеи, за да оформим една
интерпретация, обобщи
музикантът.

Брамс, поднася своя по-
лифоничен поклон към
Бах, като добавя контра-
мелодии към десет от
прелюдиите из “Добре
темперирано пиано”, раз-
казва в програмата към
концерта Джефри Дийн.
Публиката се наслади на
номер 9 (върху прелюд 4
из “Добре темперирано
пиано”, т. I), преработка за
пиано и виолончело, на
великолепното изпълне-
ние из “Melodisch-Кontra-
punktische studien” - Й.С.

Бах-Игнац Мошелес
(1794-1870). Възторга от
изпълнението на Соната
1 за чело и пиано от
Брамс, като “третата част
е фугатна и Брамс включ-
ва цитати из две теми от
“Изкуството на фугата на
Бах”, обяснява Джефри
Дийн, публиката изрази с
бурни аплодисменти, като
очакваше и получи “бис”.

След първия концерт
ми съобщиха, че легендар-
ният Янош Щаркер е почи-
нал. Вторият концерт беше

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ
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- Може би просто трябва да се
влюбиш!

- В кого, мамо?
- Е, да, понякога е много труд-

но да се намери жертва!

Проф. АЛЕКСАНДЪР ДЖЕРОВ, юрист
ВАЛЕРИ НАЙДЕНОВ, журналист
ГЕОРГИ ПРОДАНОВ, политолог
ИВАН ПЕНКОВ, учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
КОСТАДИН КОБАКОВ,
инженер и политик
КРУМ БОСЕВ, дипломат и публицист
Проф. ПЕТЪР КОЛЕВ,
член на НС на БСП
ПЕТЪР ПЕНЕВ, учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик

ДЕТСКА АРТ АКАДЕМИЯ
ОТВАРЯ ВРАТИ В „ЮЗИНА”Очаквайте

27
Св. преподобни Сампсон Странно-

приимец († 550)

Св. Сампсон Странноприимец бил ле-
кар, по произход римлянин, преподобен.
Построил в Константинопол дом, където
приемал странници, бедни и болни, кои-
то лекувал чудесно. Излекувал и опас-
но заболелия император Юстиниан, кой-
то по негово искане издигнал голяма
болница и странноприемница, които пре-
подобният управлявал до дълбока
старост. Чудесните изцеления продължи-
ли и след смъртта му през 550 г. На
гроба му се стичали неизлечимо болни,
които оздравявали чрез молитвите си
към Бога и преподобния, помазвайки се
с целебно миро, което изтичало от гроба
на светеца. Затова лекарите в Констан-
тинопол го считат за свой покровител.
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Страната ни за първи път ще се вклю-
чи днес, 27 юни, от 21 ч. в мащабния
благотворителен проект, наречен
The Global Party. Амбициозната инициати-
ва, създадена по идея на Лорд Стенли
Финк, стартира през 2011 г. в Лондон.
Основната цел на кампанията е набиране
на средства за благотворителни каузи.

Гостите на The Global Party 2013 - Sofia,
Bulgaria, ще имат уникалната привилегия
да бъдат в постоянен онлайн контакт със
световния елит, събрал се едновременно
в над 360 ексклузивни клуба. Домакин на
събитието е Bеso bar I dinner, в ексклузив-
но сътрудничество с Brand Luxury
Challenge - платформа за събитиен ме-
ниджмънт.

Като локален организатор разполага-
ме с правото да изберем към какъв соци-

иско легендите от прочутата група “Бони М” (“Boney M”) пристигат
днес, 27 юни, и ще гостуват на “Калоянова крепост”. В селището
подготвят за артистите както луксозни апартаменти, така и специ-
ални атракции, които да пресъздадат атмосферата на Велика Бълга-
рия, да възстановят спомени и факти от отминали векове. “Калояно-
ва крепост” е изборът на мениджмънта на артистите, който катего-
рично заявил, че иска този път “Бони М” да усетят повече духа на
България през макар и краткия им престой. Летният театър във
Велико Търново ще бъде готов за грандиозното посрещане на диско
величията на 28 юни от 20,30 ч. По изпълнението на проекта се
трудят 4 строителни фирми с над 60 работника. Изгражда се огромна
сцена, към която ще има видимост от всяка точка в театъра. За
концерта оградата ще бъде покрита със специални винили и ще има
охрана по целия периметър. Пропуските на цени от 20 до 60 лв. се
продават на касата на Туристическия информационен център - Вели-
ко Търново. Билети още може да се купят и от Германос, Пикадили,
Офис 1 и бензиностанциите ОМВ, както и онлайн на Eventim.bg.

дно от желанията
на групата “Крей-
дъл ъф Филт”, коя-
то ще забие на
28 юни в столична-

София около два дни. Фронт-
менът Дани Филт ще бъде
придружаван от китаристите
Джеймс МакКълрой и Пол
Алендър, басиста Даниел
Фърт, барабаниста Мартин
Скарупка и нежното лице на
групата Линдзи Скулкрафт,
която стои зад кийбордите и
беквокалните партии. Групата
пътува със собствена охрана,
мениджърски екип от 13 души
и техническа продукция със
звук, осветление и специални
сценични ефекти.

Билети за концерта мо-
гат да бъдат закупени от
касите на НДК, мрежата на
Тикетпро в цялата страна и
онлайн. Цената на пропус-
ките на предварителна про-
дажба е 45 лв., а на 28 юни
ще е 50 лв.

тюми. А в помещението, къде-
то те ще бъдат поставени, пу-
шенето е абсолютно забра-

нено.
Бандата пристига у нас на

самия 28 юни, и ще остане в

Е
та зала “Универсиада”, е да
им бъдат приготвени 10 чиф-
та нови черни чорапи. Бри-
танските метъли искат за пре-
стоя им у нас да се осигурят
и 3 опаковки с таблетки вита-
мин С. Музикантите пожела-
ха и 50 черни хавлиени
кърпи, над 20 литра френска
минерална вода и 4 огромни
огледала. Гримьорната на
“Крейдъл ъф Филт” трябва да
бъде голяма и просторна, с
най-малко 3 удобни дивана и
12 меки кресла. Важно изи-
скване е да се осигурят спе-
циални високи щендери и за-
качалки за сценичните кос-

Áúëãàðèÿ ñå âêëþ÷âà
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Бляскавото благотворително събитие
се провежда едновременно в над 360 точки
в повече от 120 града по целия свят
ален проект да насочим акумулираните от
събитието средства - Международната асо-
циация за борба с наркоманията и нарко-
бизнеса към ООН ще подкрепи Общин-
ския съвет по наркотични вещества, уточ-
ниха отговорните за инициативата у нас.
Събитието следва Международния ден на
ООН (26 юни) за борба със зависимостите.

Сред родните звезди, които подкре-
пят каузата, са Васил Петров, Камелия
Тодорова, Орлин Горанов, Деси Тенекед-
жиева и Стоян Захариев, Румънеца и
Енчев, Мария Илиева, Влади Ампов-Гра-

фа, Орлин Павлов, Вяра Атова, носител-
ките на титлата “Мисис България” и др.
Много политици, посланици, бизнес ли-
дери и хора на изкуството също потвърди-
ха своето участие.

The Global Party всъщност е бляскава
кампания, която се провежда едновремен-
но в над 360 точки в повече от 120 града
по целия свят. Идеята на инициативата е
в рамките на 3 дни - между 27 и 29 юни
- да се проведат паралелно всички съби-
тия, като така ще бъде реализирана гло-
балната благотворителна идея.

Откъси от 7 световни хитови мюзикъла са съ-
брани в едно представление, чиято премиера
ще е днес, 27 юни, от 18.30 ч. в Университет-
ския театър на НБУ. В проекта са включени
“Hair”, “All That Jazz!”, “Chicago”, “Sweet
Charity”, “Mamma Mia”, “We Will Rock You” и
“Cabaret”. Заглавието на новосъздалия се
спектакъл е “Music_All”. Той е изграден на
колажен принцип, като избира не отделни
музикални номера или диалози, а кратък откъс,
цял сегмент от произведението, включващ
вербалното действие - диалог, който преминава
в музикалното си продължение. Така изпълните-
лите имат достатъчна драматургична “писта”, по
която да стигнат до музикалната кулминация.
Друг специфичен позитив на проекта е богатата
банка от световни заглавия, която ще предложи
на избраните студенти най-адекватно за техните
възможности, опит и интерес произведение.
Автор и режисьор на проекта е Борис Панкин.
Музикален ръководител е Евгени Господинов.
Мариан Бачев е отговорен за актьорската
работа с участниците. А хореографията е на
Боряна Сечанова.

“С дъх на чаени листа”
от Хана Тъниклиф, “Звез-
дата на Ян Стриндберг” от
Ян Валентин, биографията
на Мерилин Монро, “Кога-
то Господ беше заек” от
Сара Уинман - това са ня-
кои от заглавията на биб-
лиотеката на плажа, която
ще бъде “отворена” в ку-
рорта “Албена” пред хотел
“Калиопа” на 2 юли. Тя ще
е безплатна.

“Библиотеката се от-
крива с над 2000 тома на
6 езика - английски, рус-
ки, немски, френски, ру-
мънски и български”, съобщиха от
пресцентъра на комплекса. Засега
идеята е всеки, който иска да вземе
книга, да го направи срещу ангажи-
мента да я върне. Не се предвижда
попълване на фишове или други до-

Безплатна библиотека на плажа в „Албена”

7 световни мюзикъла
са събрани в един кументи. Разчита се и на инициати-

вата на туристи, прочели свои кни-
ги, да ги оставят на библиотеката.
Голямо дарение от чуждоезикови из-
дания предостави Каталина Събева
от Literary, TV and Film Agency Anthea,

уточниха от “Албена” АД.
Четивата са за различ-

ни вкусове - трилъри, кри-
миналета, мемоари, както
и за всички възрасти. Спе-
циално за чуждите турис-
ти ще се предлага сбор-
никът “Албена” на 6 езика
- български, руски, англий-
ски, немски, румънски,
френски. Той е на издател-
ство “Захарий Стоянов” по
поръчка на “Албена” АД и
съдържа най-известните
разкази на певеца на До-
бруджа Йордан Йовков.

Рафтовете с книги ще
са на пясъка - пъстри, в
цветовете на дъгата. “Та-

кива библиотеки има в Сидни и в
Бразилия и идеята ни се стори ат-
рактивна”, казват специалисти от “Ал-
бена” АД. Те са сигурни, че това е
първата библиотека на плажа в ев-
ропейски курорт.

Легендите „Бони М” влизат в „Калоянова крепост”

Д

Мариан Бачев е отговорен
за актьорската работа
с участниците в “Music_All”

Дана РУСЕВА

От „Крейдъл ъф Филт” поискаха
черни чорапи за шоуто у нас
От „Крейдъл ъф Филт” поискаха
черни чорапи за шоуто у нас
От „Крейдъл ъф Филт” поискаха
черни чорапи за шоуто у нас
От „Крейдъл ъф Филт” поискаха
черни чорапи за шоуто у нас
От „Крейдъл ъф Филт” поискаха
черни чорапи за шоуто у нас
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Последният претендент за светов-
ната корона Борис Гелфанд (Изр),
който през миналата година загуби
мача за титлата от индиеца Вишвана-
тан Ананд, записа поредно върхово
класиране, като спечели суперсилния
кръгов турнир мемориал “Михаил Тал”.
В последния кръг израелският грос-
майстор завърши наравно с бившия
световен шампион Владимир Крамник
(Рус) и след същия резултат в среща-
та Шахрияр Мамедяров (Азерб) - Маг-
нус Карлсен (Нор) спечели еднолич-
но първото място с 6 т. от 9 кръга, а
заедно с това и 30 000 евро. Освен
чудесен резултат, най-възрастният
участник в надпреварата си направи
и чудесен подарък за рождения ден,
като навърши 45 години на следва-
щия ден след финала на надпревара-
та в Москва.

Коментирайки нивото на играта си,
Гелфанд отбеляза, че е доволен от
себе си, като съжалява само за про-
пуска си в двубоя срещу Карлсен,
където можеше да спечели на 40-ия

Крамник, Накамура
и Мамедяров местят
в Женева

Само три дни след края на
мемориал “Михаил Тал” трима от
участниците в него се включиха
в започналия вчера пореден су-
пертурнир. Владимир Крамник,
Хикару Накамура и Шахрияр Ма-
медяров са сред осемте топ гро-
смайстори, които ще премерят
сили в кръговата надпревара по
ускорен шахмат в Женева. Компа-
ния в демонстративното състе-
зание им правят най-силният
френски шахматист Етиен Бак-
ро, сънародникът му Ромен Еду-
ар, представителят на домаки-
ните Яник Пелетие, както и две
дами - всепризнатата №1 при же-
ните Юдит Полгар и бившата
световна шампионка Александра
Костенюк, която живее в Швей-
цария. Гросмайсторите са разде-
лени в две четворки, в които ще
изиграят помежду си по две уско-
рени партии (25 минути + доба-
вяне на 10 секунди на ход). Два-
мата победители от двете гру-
пи се класират за полуфинала.

Филм за Гелфанд
на кинофестивал
в Йерусалим

Победителят от наскоро
завършилия мемориал “Тал” Борис
Гелфанд (Изр) научи, че ще бъде
почетен с документален филм на
кинофестивала в Йерусалим, кой-
то започва на 4 юли. В основата
на филмовия разказ са залегнали
многобройните фотоалбуми, ко-
ито бащата на известния грос-
майстор - Аврам, събира от ран-
ните детски години на сина си.

Бразилец и българин
водят във Варна

Радослав Димитров оглавява
временното класиране на 7-ия
открит международен турнир
във Варна заедно с бразилеца
Крикор Мехитарян. След седмия
кръг двамата имат по 6 т., а
късно снощи завърши партията
помежду им. На половин точка
след тях е друг българин - Петър
Арнаудов, а в групата с по 5 т.,
разделяща 4-14-о място, има още
шестима родни шахматисти.

С. ШИАМ - К. МЕХИТАРЯН
22.Цg2 Кd5 23.Оh7+ Цh7

24.Дd2 Кb3 25.Дd3+ Цg8 26.Оg3
Кa1 27.Тa1 Кf6 28.Тb1 Кf4+ 29.Оf4
Дf4 30.Кb5 Дg5+ 31.Цh1 Тd8 32.Дe2
Тd2 33.Дe8+ Цh7 34.Дe4+ g6 35.Дf3
Дd5 36.Дd5 Тd5 37.Кc3 Тf5 38.Кe4
Тa4 39.f3 Тa3 40.Тb6 Тaf3 41.Цg2
Тe3 42.Кg3 Тa5 43.Тb7 Цg7 44.Цf2
Тea3 45.Цg2 Тa2+ 46.Цh3 Тf2
47.Кe4 Тa3+ 0:1.

Гелфанд изпревари
шампиони в Москва
„Жалко, че не успях да победя Карлсен”, недоволства
израелецът след успеха си на мемориала “Тал”

Използвайки
приятното
време в Москва,
Сергей Карякин
изигра една
партия на чист
въздух. Негова
съперничка бе
олимпийската
шампионка в
бягането на
800 м от
Лондон 2012
Мария Савинова,
наричана
“шахматистката”
заради
всепризнатото
си умение да
построява
изключително
внимателно
стратегията
на бяганията си

ход. Израелецът обаче не видя пече-
лившото продължение и срещата
завърши наравно. В чисто шахматен
план безспорно постижение на Гел-
фанд е, че 2 от 3-те му победи са
постигнати с черните фигури. Нещо
изключително трудно постижимо в
толкова силен турнир!

Новият претендент за световната
титла Магнус Карлсен, който за първи
път в кариерата си ще играе мач за
короната с Ананд през ноември т.г. в
Индия, завърши втори, на 0,5 т. след
победителя. Той допусна ранна загу-
ба в III кръг от Фабиано Каруана (Ит),
но впоследствие успя да навакса изо-
ставането и дори имаше шанс за
първото място при победа в послед-
ния кръг. Освен в 20-те хиляди евро,
полагащи се за второто място, млади-
ят норвежец намери удовлетворение
и в победата си над световния шам-
пион Ананд в последната им среща
преди двубоя за титлата.

Самият Ананд беше изключително
внимателен да не издаде нещо от под-

готовката си за предстоящия мач за
шахматната корона и не впечатли с
играта си. Той загуби цели 3 партии,
което е твърде рядко срещан резул-
тат в кариерата му. Индиецът заяви,
че това е шестото му състезание от
началото на годината и то ще е по-
следното преди мача.

Ф. КАРУАНА - Б. ГЕЛФАНД
1.e4 c5 2.Кf3 d6 3.d4 cd4 4.Кd4 Кf6

5.Кc3 a6 6.f3 e5 7.Кb3 Оe6 8.Оe3 Оe7
9.Дd2 0-0 10.0-0-0 Кbd7 11.g4 b5 12.g5
b4 13.Кe2 Кe8 14.f4 a5 15.f5 a4

16.fe6 ab3 17.cb3 fe6 18.Оh3 Тa2
19.Оe6 Цh8 20.Кg3 Кc7 21.Оc4 Дa8
22.Тhf1 Тf1 23.Тf1 Тa1 24.Цc2 Тf1
25.Оf1 d5 26.h4 d4 27.Оg1 Кe6 28.Дe2
Кdc5 29.Дc4 Кf4 30.Дf7 Дf8 31.Дc4 g6
32.Оf2 Кe2 33.Кh1 d3 34.Цd1 Дf3
35.Оc5 Дf1 36.Цd2 Кf4 37.Кg3 Дg2
38.Цc1 Дg3 39.Цb1 Кe2 40.Дf7 Дe1
41.Цa2 Кc3 0:1.

Крайно класиране: 1. Гелфанд - 6;
2. Карлсен - 5,5; 3-5. Каруана, Маме-
дяров, Андрейкин - по 5; 6. Накамура
- 4,5; 7. Карякин - 4; 8-9. Морозевич,
Ананд - по 3,5; 10. Крамник - 3.

Задача

БИКОВ - ЗИНОВИЕВ

ЧЕРНИТЕ
НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

Неочакван за
белите се оказва
ходът 1ЕТс3!, след
който играта
завършва. Нито
единият, нито
другият топ могат
да бъдат взети:
2.Тс3 Те2; 2.Та2
Тс1 и 3ЕДh1х.
Белите нямат и
неутрален ход, тъй
като топът на с2 е
атакуван три пъти.

Бивш шеф във ФИДЕ иска
оставката на Данаилов

Известният гросмай-
стор Зураб Азмайпараш-
вили, който понастоящем
не се занимава активно с
шахмат, а е заместник-ми-
нистър на спорта в Грузия,
предяви претенции към
президентския пост на Ев-
ропейския шахматен съюз
(ЕШС). В момента евро-
съюзът се оглавява от
българина Силвио Дана-
илов, който е и председа-
тел на Българската феде-
рация по шахмат и не
скрива намеренията си да
продължи мандата си, за
да довърши започнатите

След като бе отстранен не особено деликатно от ръководството на
ФИДЕ, Зураб Азмайпарашвили (вляво, до него са Кирсан Илюмжинов и

другият вицепрезидент на Международната федерация Георгиус
Макропулос) реши, че може да се пробва да оглави ЕШС

реформи.
В интервю за руския

вестник “Спорт Експрес”
Азмайпарашвили заяви, че
възнамерява да се върне в
“голямата шахматна поли-
тика”. Той не страда от
липса на опит в тази об-
ласт, тъй като дълго време
беше вицепрезидент на
ФИДЕ. Сега му предстои
единствено да реши в кой
именно шахматен сектор
да се завърне. “Ако реша
да оглавя ЕШС, ще знам
точно към какво се стремя:
какъв е 4-годишният ми
план, от какво ще иконо-

мисам пари, как мога да
увелича бюджета на Съю-
за, къде да търся спонсо-
ри и т.н.”, обяснява страте-
гията си гросмайсторът,
който дълго време игра на
първа дъска за Грузия. Той
допълни, че няма нищо
против Данаилов, но имал
по-големи очаквания от
неговата дейност.

“За съжаление ЕШС не
прогресира - спонсори така
и не се появиха, а разнос-
ките за поддръжка на офи-
сите вместо да намалеят,
се увеличиха”, завършва
Азмайпарашвили.
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ПО БНТ 1
22.00 Испания -

Италия
ПО ЕВРОСПОРТ
СП за младежи

(до 20 г.)
17.45 Португалия - Куба
20.45 Испания - Франция

ПО ЕВРОСПОРТ 2
18.00 Корея - Нигерия

22.00 Гана - САЩ
ПО НОВА СПОРТ

12.00 Манчестър Сити -
Стоук Сити (п)

18.00 Манчестър Сити - Фулъм (п)

Спряганият доскоро за нов собственик на ЦСКА и
благодетел на Литекс Гриша Ганчев разпространи в
сайта на ловчанлии мотивите си да се откаже в послед-
ния момент от сделката с “армейците”.

“Не бих си позволил по никакъв начин да поема
ангажимент, ако има дори 1% съмнение от моя страна
за настоящата ситуация, перспективата и успеха на това
начинание. Защото, както казах и преди, ЦСКА е наци-
онална кауза. При така стеклите се обстоятелства, аз не
мога да поема тази авантюра. “Червената” обществе-
ност трябва да е наясно, че моето условие беше един-
ствено и само да се започне “на чисто” в ЦСКА. Повта-
рям - “на чисто”! И аз го заявих публично и пред в. “Тема
Спорт”, и пред Дарик радио, както и при многобройните
си срещи и разговори с различните фракции на фено-
вете, футболните деятели и отговорните фактори в клу-
ба. Държа да подчертая, че става изцяло въпрос за
един бизнес проект. Милиони сделки се правят и раз-
валят ежедневно по целия свят. Аз никога не съм бил
авантюрист. Желая успех на феновете, ръководството,
треньорите и играчите на отбора!”, обяви бизнесменът.

Финансистът на Левски Константин Баждеков (вляво)
и главният изпълнителен директор на Мтел Андреас Майерхофер

подписват новия договор за спонсорство. Телекомът остава
партньор на “сините” за още година. Мобилният оператор

спонсорира Левски от 1998 г.

Снимка МТЕЛ
ГРИША ГАНЧЕВ:

Снимка БГНЕС

Въпреки отказа на Гриша Ганчев да закупи ЦСКА
и въпреки загубата на играчите му с 1:3 от

Славия в контрола на “Българска армия”, треньорът
Христо Стоичков си разменя шеги с помощниците си

Стефан Генов (вляво) и Петко Петков

Исках да поема ЦСКА,
но на чисто

„Титан” дава
акциите на Ицо
Х

Камата става собственик на „армейците” от понеделник
ристо Стоичков ста-
ва собственик на
ЦСКА от другата
седмица. Сегашни-
те шефове на “ар-

мейците” от “Титан” Димитър
Борисов и Иво Иванов ще
прехвърлят контролния пакет
на Камата, независимо че ден
по-рано обявиха точно обрат-
ното. Борисов разкри, че Сто-
ичков ще вземе акциите с “ну-
леви задължения”.

“Как ще стане това е юри-
дически въпрос, който об-
съждаме. И аз не знам точно.
Със сигурност ще стане с пла-
щане. Ние се оттегляме друга-
та седмица”, заяви Борисов
след среща със Стоичков. На
“Армията” бяха още изпълни-
телните директори Емил Кос-
тадинов, Георги Илиев-Майкъ-
ла и Венцислав Живков, спорт-
ният Аспарух Никодимов и
почетният президент Димитър
Пенев.

“Това, което каза Иво Ива-
нов, си беше за вторник. В
ЦСКА ситуацията се променя
ежечасно. Но при всички по-
ложения говорим за “А” група.
Бъдещето на ЦСКА трябва да
е в елита. От другата седмица
Стоичков решава какво и как,
мен няма да ме има в цялата
схема. Заплати, задължения и
т.н. приключват до петък. В
момента изплащаме заплати-
те на футболистите и служите-
лите. Акциите се прехвърлят на
100% на Стоичков. Активи, па-

сиви...не знам. Акции с нулеви
задължения се казват. Христо
Стоичков получава документи-
те. Не искам да коментирам
темата с Гриша Ганчев. Стоич-
ков може да реши отново да
го покани. След понеделник
обаче мен повече няма да ме
има на “Армията”, добави Бо-
рисов.

Георги Илиев добави, че
клубът е в тежко положение и
в момента се обсъждат вари-
анти за неговото бъдеще. По
думите му те са 2 - сливане с
Нефтохимик или “А” регионал-

на група. Най-верятно ЦСКА
ще бъде обявен във фалит и
ще вземе лиценза на Нефто-
химик. “Шейховете” пък ще се
състезават в “Б” група с ли-
ценза на Чавдар Етрополе. По
този начин няма да се плащат
дълговете на ЦСКА, които са
12-13 млн. лв.

“Искам ЦСКА да бъде чист
клуб с прозрачно финансира-
не. Критериите ми не само, че
не са занижени, а напротив -
те са завишени. Давам седми-
ца на собствениците на клуба.
Ако изпълнят поетите обеща-

ния, поемам нещата и ще си
нося кръста. Предоставят ли
ми чист ЦСКА, ще се захвана
и с всички сили ще работя за
него. Виждам с какъв плам
феновете подкрепят отбора и
съм сигурен, че, ако всичко се
случи, както искам, ще изгрее
слънце и на нашата улица.
Сега топката не е в мен. Очак-
вам спазване на обещанията.
Благодаря на феновете. С под-
крепата си към мен и отбора
те показаха, че ЦСКА винаги
ще е №1”, каза Стоичков.

Със загубата от Славия на
“Армията” “червените” про-
дължиха с лошите резултати.
В първата си проверка в лят-
ната подготовка ЦСКА за-
върши 1:1 с втородивизионния
Светкавица. Пред 3000 зрите-
ли футболистите на Стоичков
играха много слабо, вероятно
защото преди срещата са раз-
брали, че преговорите между
“Титан” и Гриша Ганчев са про-
паднали. Головете вкараха
Милен Василев (9), Алек-
сандър Александров (65) и
Фернандо де Силва (90). По-
четно за “армейците” се раз-
писа Григор Долапчиев (82).
Проверката беше под въпрос
до последния момент, защото
играчите на ЦСКА не искаха
да играят заради пълния хаос
и липсата на пари. Все пак
Стоичков убеди своите възпи-
таници да излязат на терена.

Коментар на стр. 12

България стана еврошампион при дамите за бездомни

Д
Дамският национален тим на България спече-

ли европейската купа за бездомни хора. “Спортс
Мениджмънт България” триумфира, след като по-
беди във всичките 4 мача в Мюнхен. На старта
българките надиграха Шотландия (4:2) и домаки-
на Германия (8:0), а вчера победиха 2 пъти Хо-
ландия с 3:2 и 5:4. Първата среща с “лалетата”
беше част от груповата фаза. Въпреки загубата,
холандките останаха 2-ри в групата и следвайки
регламента срещнаха българските националки и
в мача за трофея.

Финалният двубой беше интригуващ и впечат-
ли всички зрители на площад “Одеон”. България
поведе с 2:0 през първото полувреме, но холанд-
ките изравниха веднага след почивката. После-
два нова силна серия на националките и те по-
ведоха с 5:2, но съперничките им намалиха раз-
ликата в резултата до 5:4 в последната минута.
Треньор на българския отбор е 24-годишният Ки-
рил Кюлев, който заведе в Германия Теодора Ко-
дова, Елена Йорданова, Венера Донева, Силвия
Василева, Габриела Тодорова, Желязка Андрее-
ва, Сашка Матеева и Аксиния Стефанова. Дам-
ският тим на България ще участва и в световното
за бездомни в Познан, Полша, през август, в което
ще се включат 16 състава.

Двата отбора си направиха обща снимка
със знамето на България преди финала в Мюнхен

Бербатов остава във
Фулъм

Димитър Бербатов ще остане
във Фулъм и през следващия сезон,
потвърди агентът на футболиста
Емил Данчев. Митко има договор с
лондончани до следващото лято и
възнамерява да го изпълни, въпре-
ки интереса от Зенит и Галатаса-
рай. “Дори да има интерес, Берба-
тов се чувства щастлив във
Фулъм и иска да остане”, каза
Данчев. Агентът добави, че Берба-
тов “ще продължи да играе поне
още две години”.

70 000 лв. глоба за
провален мач от “А”
група

70 000 лв. ще бъде глобата за
всеки клуб, който провали телеви-
зионното излъчване на мач през
новия сезон, съобщи Атанас Кара-
иванов, шеф на “Футбол Про Ме-
дия”. Това стана ясно след поред-
ната среща, на която присъстваха
почти всички клубове от елита.
Санкцията ще бъде налагана ако
организацията е лоша.

Анисе отива
в Ботев Пд

Ботев Пд си осигури 3-то лят-
но попълнение. Това е халфът на
ЦСКА Абел Анисе. Футболистът
от Мадагаскар се присъедини сно-
щи към лагера на “канарчетата” в
Австрия. Той ще бъде със статут
на преотстъпен в Ботев до края
на сезона. Трансферът стана факт,
след като ЦСКА отказа участие в
Лига Европа, а мястото им зае
именно Ботев. Другите 2-ма нови
на “Колежа” са Ромарио Кортзорг
(Хол) и Елведин Джинич (Слвн).

Славия взе Курдов

Атанас Курдов подписа със
Славия. Контрактът е за 3 г.
Юношата на Левски беше на про-
би при “белите” и треньорът Асен
Букарев го одобри. Преди да се
озове в най-стария столичен клуб,
Курдов тренира няколко месеца
на “Герена”, но така и не успя да
си издейства договор със “сини-
те”. Преди това синът на Петър
Курдов игра за пловдивските
Ботев и Локо.

Локо Пд изгони трима

Локо Пд се раздели след кон-
тролата с Хоризонт Турново
(0:0) с 3-ма футболисти, които
бяха на проби. Първият, който
бе обявен веднага след мача от
треньора Сашо Станков, бе иг-
ралият като централен напа-
дател Алберт Фатаки. За него
наставникът сподели, че той
дори не си е дал зор да покаже
качествата си. Другите са
Атанас Димитров, син на изве-
стния футболист от Литекс -
Николай Димитров-Джаич, и Ди-
митър Благов.
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Бивш шеф
във ФИДЕ
иска оставката
на Данаилов

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНE

20.00 Тур дьо Франс
(представяне на

отборите)
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
15.00 “Уимбълдън”

Чак в края на септем-
ври ще стане ясно дали
Тезджан Наимова ще по-
лучи доживотно наказа-
ние за употреба на до-
пинг. Родната лекоатлет-
ка беше хваната със за-
бранения стимулант “дро-
станолон” на европейско-
то първенство в Гьотеборг
в зала на 3 март, когато
спечели титлата на 60 м.

Федерацията спря
правата й до изясняване

В събота от 16.30 за 7-а поредна
година ще се проведе международни-
ят лекоатлетически турнир “Павел Пав-
лов”. Надпреварата, която от създава-
нето си през 2007 г., е приела над 1000
атлети от над 30 държави, за първи път
ще бъде на стадиона на НСА. “Причи-
ната турнирът да не е отново на наци-
оналния стадион е финансова. Бюд-
жетът му е намален и цялата организа-
ция ни излезе 36 000 лв. Сега целта ни
е просто да съхраним традицията”, при-
зна организаторът Георги Павлов, син
на покойния спринтьор. Турнирът ще
се проведе в 8 дисциплини при мъжете
и 6 при жените. Записали са се над
150 атлети от 14 страни, сред които и
Катар, ОАЕ, Зимбабве. Сред по-извест-

БГ тайфун в Лондон
Снимка WIMBLEDON.COM

Най-добрите ни тенисисти Цветана
Пиронкова (№72 в света) и Григор Дими-
тров (№31) стартираха с блестящи побе-
ди на третия турнир от Големия шлем
“Уимбълдън”. Първата ни ракета при же-
ните разби Анастасия Павлюченкова
(Рус, №21) с 6:0, 6:1, а Гришо отнесе
Симоне Болели (Ит, №91) с 6:1, 6:4, 6:3.

25-годишната пловдивчанка изигра
перфектен мач на любимата си тревна
настилка и постигна успех само за 57 мин.
Тя изнесе лекция на рускинята на турни-
ра, където постигна най-големите си успе-
хи досега. В I сет Пиронкова не даде гейм
на рускинята, а във II продължи доминаци-
ята си. Павлюченкова спечели само 1
гейм, което предизвика окуражаващите
аплодисменти на публиката, но така и не
можа да влезе в мача и допусна куп не-
предизвикани грешки. При 1:4 Настя полу-
чи контузия на десния глезен и поиска
лекарска помощ, но и това не разконцен-
трира Цвети. В този мач тя направи само
2 непредизвикани грешки срещу 19 на
Павлюченкова, наниза 5 аса и спечели 2
пъти повече точки. С тази победа Цвети
припомни, че през 2010 г. достигна до
1/2-финалите на “Уимбълдън”, когато отст-
рани 3 топ тенисистки от Русия по пътя си,
а през 2011 г. бе 1/4-финалистка. Пирон-
кова заслужи 38 000 паунда от наградния
фонд и 45 т. за световната ранглиста, но
няма да добави нови към актива си, защо-
то и миналата година достигна до тази

Цветана Пиронкова
и Григор Димитров
с блестящи победи
на старта
на „Уимбълдън”

фаза на турнира. Тогава тя бе спряна от
гаджето на Григор Димитров Мария Ша-
рапова (Рус). За място в III кръг Цвети ще
играе с Барбора Захлавова-Стрицова (Чех,
№118), която обърна Магдалена Рибари-
кова (Слвк) с 5:7, 6:0, 6:1. Мачът е днес. 2-
те са се срещали само веднъж досега -
като чехкинята печели на турнира “Газ дьо
Франс” в Париж през 2011 г.

Григор Димитров пък отстрани итали-
анеца Болели само за 82 мин. 22-годиш-
ният хасковлия се класира за II кръг на
“Уимбълдън” за 3-та поредна година. Той
ще срещне днес първата ракета на Сло-

Григор Димитров (вдясно) се поздравява със Симоне Болели и съдийката на корта
преди двубоя им от I кръг на “Уимбълдън”, който българинът спечели с 3:0 сета

вения и №55 в света Грега Жемля, който
обърна Майкъл Ръсел (САЩ) с 6:7 (3),
6:4, 6:4, 6:1. Това ще бъде 2-рият им дву-
бой, като Гришо измъкна първия драма-
тично с 3:6, 6:3, 7:6 (0) на турнир от сери-
ите “Чалънджър” през 2010 г. Хасковлия-
та заслужи 38 000 лири и 45 т. за рангли-
стата, но няма да прибави точки, защото
ги защитава от миналата година. При
успех над словенеца Димитров ще се
завърне отново в топ 30 на света и в III
кръг ще срещне по-добрия от Хуан Мар-
тин Дел Потро (Арж, №8) и Джеси Ли-
вайн (Кан, №112).

Местят „Павел Павлов” на НСА
Мони ГЕОРГИЕВ ните участници са Венелина Венева-

Матеева и Мирела Демирева (скок ви-
сочина), Георги Иванов и Радослава
Методиева (гюле), Силвия Дънекова
(800 м). Ще се състезават още Емел
Дерели, шампионка на гюле на Тур-
ция,  виетнамката Куач Лан, шампион-
ка на България на 400 м с препятствия,
черногорката Мария Вукович, светов-
на шампионка за девойки на скок ви-
сочина. Ваня Стамболова отново няма
да бяга, защото ще се възстановява
още 20 дни от разтегнат мускул. Неиз-
менният спонсор “Еврофутбол” е осигу-
рил по 300 лв. за победителите, по 200
лв. за 2-ро място и по 100 за 3-то.
Покрилите норматив “А” за световното
първенство пък ще получат бонуси по
2000 лв., а подобрилите рекорд на тур-
нира - по още 200.

През септември решават за Тезджан
на случая, след като от
световната централа
съобщиха, че “Б” пробата
потвърждава наличието
на субстанцията. Наимо-
ва е внесла молба за из-
слушване в установения
14-дневен срок.

“Тя внесе молбата на
19 юни и по правилник
трябва да бъде изслуша-
на в рамките на следва-
щите 3 месеца. Тезджан
моли да даде обяснения-

та възможно най-късно,
за да има повече време
да подготви защитата си.
Ще уважим нейното же-
лание и изслушването ще
бъде насрочено за
първата половина на сеп-
тември. В молбата няма
предоставени документи
или обяснения и не знам
на какво ще се основава
защитата й”, обясни  пре-
зидентът на БФЛА Доб-
ромир Карамаринов.

Тервел и Далаклиев
пропускат
държавното по бокс

Без Тервел Пулев и Детелин
Далаклиев ще се проведе държав-
ното първенство по бокс. Шампи-
онатът ще се състои в баскет-
болната зала на ст. “Българска
армия”. За разлика от Пулев и
Далаклиев, националът Алек-
сандър Александров обаче ще
участва в кат до 52 кг. Общо 109
боксьори от 34 клуба се пускат в
4-дневната битка за разпределе-
нието на медалите.

Още двама българи
бият в Стара Загора

Тихомир Грозданов и Динко
Халачев също се класираха за II
кръг на “Фючърс” турнира в Ста-
ра Загора ($10 000). Грозданов
разби Хлеб Алексеенко (Укр) с 6:4,
6:0 и за място на 1/4-финалите
ще срещне Бащиан Вагнер (Гер).
Халачев пък се справи с Грегоар
Барер след 6:0 и отказване на
французина заради контузия.

Националният отбор по волейбол
пристигна в Рино, САЩ, след 27 часа
път. При кацането на отбора в Чикаго
се появи неочакван проблем. Оказа се,
че пръстовите отпечатъци на Валентин
Братоев не съответстват с направените
в американското посолство. Имиграци-
онната служба отказа да допусне състе-
зателя, но след близо двучасови убеж-
давания от тийм мениджъра Владимир
Николов се стигна до компромис. 2-мата
хванаха в последния момент самолета
от Чикаго до Рино. По всяка вероятност
отпечатъците са объркани с тези на

Проблеми за „лъвовете” в САЩ
брат му Георги Братоев.

Селекционерът Камило Плачи опре-
дели тренировъчната програма до ма-
човете със САЩ, които са в събота и
неделя от 05.30 ч. Транспортни неволи
има и водачът на групата Любо Ганев.
Той изпусна полета за САЩ от Париж и
ще пристигне днес. “Пътуването беше
изтощително, но се надявам да се
възстановим бързо. Ще ни трябва малко
време за аклиматизация, както и да
свикнем с по-горещото време. Тук тем-
пературата достига 40 градуса”, обясни
Владимир Николов.


